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Της Πάφου
Αδεσμευτος

Πορεία Χριστοδούλας
Η εκδήλωση βάλσαμο στον Γολ-
γοθά εκατοντάδων συνανθρώ-
πων μας. Πώς καθιερώθηκε και 
τι προσφέρει στους Κύπριους α-
σθενής με καρκίνο…

Σελ. 16

Αφιέρωμα

Αγανάκτηση επικρατεί στις κοινό-
τητες ιδιαίτερα μεταξύ ηλικιωμέ-
νων κατοίκων από την έλλειψη αυ-
τόματων ταμειακών μηχανών. Τι 
λένε οι τράπεζες;

Σελ. 04

Προβάδισμα πρόκρισης απέ-
κτησε η Pafos f.c. για τον τελι-
κό του Κυπέλου Κύπρου, μετά 
την νίκη της με 2-1 επί του Α-
πόλλων Λεμεσού στο Στέλιος 
Κυριακίδης...

Σελ. 23 

Αθλητικά

Κοινωνία

Μ. Νικολάου
Επεισόδια άγριου ξυλοδαρμού σε  Κισσό-
νεργα και Έμπα. Ποια ήταν η αιτία του κα-
βγά και η ανησυχία για αύξηση τέτοιου εί-
δους περιστατικών…

Σελ. 02

Α. Τρύφωνος
Αλλάζει τα μέχρι στιγμής δεδομένα σε σχέ-
ση με τις επιπτώσεις του συνδρόμου post-
COVID έρευνα της νεαρής συμπολίτισσάς 
μας γιατρού…

Σελ. 14

Γ. Παναγιώτου 
Δηλώνει αισιόδοξος ότι θα υιοθετηθεί από 
όλους τους κοινωνικούς εταίρους η συμφω-
νία για την εργοδότηση υπαλλήλων από τρί-
τες χώρες...

Σελ. 11

Στην Πάφο θα αυξηθούν τα εκλογικά κέντρα στις εκλογές του Ιουνί-
ου και αναμένεται να λειτουργήσουν περισσότερα από 200. 
Ο εκτελών και χρέη Επάρχου στην Πάφο Γιώργος Χρυσαφίνης απο-
κάλυψε στο Radiocosmos ότι θα λειτουργήσουν περίπου 80 περισ-
σότερα εκλογικά κέντρα και ο συνολικός αριθμός είπε θα κυμανθεί 
γύρω στα 210. Οι αριθμός των ψηφοφόρων είπε σε κάθε εκλογικό 
κέντρο δεν θα ξεπερνά τους 400. Αυτό πρόσθεσε γίνεται για να δι-
ευκολυνθούν οι ψηφοφόροι στην άσκηση του εκλογικού δικαιώμα-
τος αλλά και οι εφορευτικές επιτροπές στην καταμέτρηση. Σε ότι α-
φορά τους εκλογικούς καταλόγους και τις ενστάσεις που λήγουν την 
ερχόμενη εβδομάδα ο κ. Χρυσαφίνης ανέφερε ότι μέχρι σήμερα το 
πρωί είχαν κατατεθεί 130 ενστάσεις όμως όπως ο αριθμός αναμέ-
νεται να αυξηθεί. Επιβεβαίωσε ότι οι περισσότερες ενστάσεις αφο-
ρούν μεταδημοτεύσεις...

Σελ. 04

Αυξάνονται τα εκλογικά κέντρα στην Πάφο

Ακυρώθηκε πάλι 
η διάνοιξη της σήραγγας

Στον αέρα το έργο του αυτοκινητόδρομου 
Πάφου- Π. Χρυσοχούς…

Ο εργολάβος ζητά επιπλέον 22 εκατομμύρια και 33 
μήνες παράταση στην ολοκλήρωση της πρώτης φά-
σης του έργου…

Για δεύτερη φορά ακυρώνεται η διάνοιξη της μεγάλης σήραγγας 
στον αυτοκινητόδρομο Πάφου - Πόλης Χρυσοχούς, ενώ σύμφωνα με 
τους βουλευτές, είναι πλέον ορατός ο κίνδυνος για ολικό εκτροχια-
σμό των χρονοδιαγραμμάτων, ακόμα και ολόκληρου του έργου.

Σελ. 07

Χ. Αγγελίδης

Οι εμπειρίες και τα βιώματα του πα-
ρελθόντος δεν μπορούν να αποτε-
λέσουν τον μονοδιάστατο σύμβου-
λο για τις αποφάσεις μας στον του-
ρισμό…

Σελ. 08

Τι λέει Πρόεδρος του Συνδέσμου Καταναλωτών Μάριος Δρουσιώτης

Δεκατρία σεντ περισσότερα ανά λίτρο βενζίνης πληρώνουν οι καταναλωτές 
μετά την κατάργηση της επιδότησης στις τιμές καυσίμων, και τις αυξήσεις οι 
οποίες εφαρμόστηκαν το τελευταίο διάστημα, ενώ αυξήσεις αναμένεται να έ-
χουμε και σε άλλα προϊόντα, ιδιαίτερα ενόψει των εορτών του Πάσχα.
Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Καταναλωτών,  Μάριος Δρουσιώτης είπε ότι η 
τιμή της βενζίνης αυξήθηκε κατά 4 σεντ ανά λίτρο, ενώ αυξήθηκε 1 σεντ ανά 
λίτρο η τιμή του πετρελαίου κίνησης πέρα από την κατάργηση της επιδότη-
σης...

Σελ. 05

Έπεται συνέχεια στις αυξήσεις στα καύσιμα 
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Γιώργος Σαξατέ

Πολλές φορές αναρωτήθηκα, από τότε που άρ-
χισαν να καταλαβαίνω την κοινωνία που ζούμε, 

πόσα θα μπορούσε να αντέξει ακόμα ο Κύπριος πολί-
της και πότε θα βρεθεί ένας ηγέτης ο οποίος θα κατα-
φέρει να μας ξυπνήσει από το μόνιμο λήθαργο στον 
οποίο έχουμε περιπέσει ως κοινωνία, τα τελευταία πε-
νήντα χρόνια.
Ναι όσο και αν δεν το πιστεύετε (ειδικά οι νεότεροι) 
αυτός οι λαός δεν ήταν πάντα έτσι.
Δεν θα ξεχάσω τις εποχές αμέσως μετά τον πόλεμο, με 
τις καθημερινές σχεδόν διαδηλώσεις και εκδηλώσεις, 
με τις οποίες ιδιαίτερα οι νέοι καταδικάζαμε το δίδυμο 
έγκλημα κατά της Κύπρου και ζητούσαμε την καταδίκη 
των ενόχων. Ούτε βέβαια και την αντίδραση του μεγα-
λύτερου μέρους της κοινωνίας μας στην επικράτηση 
των πραξικοπηματιών.
Από τότες όμως πολλά έγιναν και πολλά παραβλέψα-
με και ανεχτήκαμε, αρχικά θέλοντας να ξεπεράσουμε 
τα όσα έφερε μαζί της η τουρκική εισβολή και η κατά-
ληψη της μισής μας πατρίδας από την Τουρκία.
Το κακό όμως είχε γίνει και με την ανοχή των κρατού-
ντων άρχισε να εκτρέφεται η διαφθορά και τα κυκλώ-
ματα μέσα στους κόλπους της εξουσίας. Με κομματι-
κό χρώμα αρχικά μέχρι που το σύστημα της διαφθοράς 
εξελίχθηκε και έφτασε να είναι εντελώς ανεξάρτητο και 
άχρωμο, με αποτέλεσμα όποιος και να βρίσκεται στην 
εξουσία αυτό να ανθίζει και να εξυπηρετεί με το αζημί-
ωτο όσους ήθελαν και μπορούσαν να πληρώσουν.
Το κακό μάλιστα παράγινε τα χρόνια που ακολούθη-
σαν και παρακολουθήσαμε να γίνονται μπροστά στα 
μάτια μας εγκλήματα, περιβαλλοντικά και άλλα χωρίς 
όμως καμία αντίδραση.
Η ατιμωρησία, η ανοχή και η αδιαφορία, αποθράσυναν 
τα κυκλώματα που άρχισαν πλέον να δρουν σχεδόν φα-
νερά χωρίς να φοβούνται τίποτε και κανέναν.
Η μόνο αντίδραση που υπήρξε στο μεσοδιάστημα ήταν 
για το Μαρί, έστω και αν τελικά ήταν υποκινούμενη 
αριστοτεχνικά με συγκεκριμένο στόχο και σκοπό, κα-
θώς εκ του αποτελέσματος αυτό αποδεικνύεται.
Οι κάποιες εξαιρέσεις που υπήρξαν βλέπε (ΣΑΠΑ) επι-
βεβαιώνουν απλά τον κανόνα και φτάσαμε στο σήμε-
ρα, με ένα μικρό μέρος της διαφθοράς (παρανυχίδα 
θα λέγαμε) να αποκαλύπτεται μπροστά στα μάτια μας. 
Σκάνδαλο τραπεζών, κούρεμα, διαφυγή κεφαλαίων, 
χρυσά διαβατήρια, πολλαπλές συντάξεις και ο κατά-
λογος δεν έχει τέλος.
Ο τρόπος με τον οποίο αντέδρασαν όλοι αυτοί που θα 
έπρεπε να παραιτηθούν και να είναι ήδη στα σπίτια 
τους τα λέει όλα.
Αυτό ο λαός μπορεί να ανεχτεί τα πάντα…

Πόσα αντέχει η καμπούρα μας;

Παραπολιτικά
Σχόλια, σφήνες, σάτιρα και 
μικρές ειδήσεις, από την ε-
πικαιρότητα δοσμένα με 
χιούμορ και καυστική κριτι-
κή από τους συντάκτες του 
Αδέσμευτου...

ΣΕΛΙΔΕΣ 8,9&10

  Επικαιρότητα
Στην Πάφο θα αυξηθούν τα 
εκλογικά κέντρα στις εκλογές 
του Ιουνίου και αναμένεται 
να λειτουργήσουν περισσό-
τερα από 200.
                                        

        ΣΕΛΙΔΑ 4

Επικαιρότητα
Ακυρώθηκε πάλι η διάνοιξη 
της σήραγγας. Κίνδυνος για 
ολική ανατροπή και εκτροχι-
ασμό του μεγαλεπίβολου για 
την επαρχία μας έργου…  

ΣΕΛΙΔΑ 7

Επικαιρότητα
Για 49η συνεχή χρονιά ο Α-
ντικαρκινικός Σύνδεσμος Κύ-
πρου και η Τράπεζα Κύπρου 
διοργανώνουν την Πορεία 
Χριστοδούλας

ΣΕΛΙΔΑ 16

Αθλητικά
Σε ρυθμούς πρωταθλήματος, 
με την Πάφο να υποδέχεται 
τον ΑΠΟΕΛ στο Στέλιος Κυ-
ριακίδης.

ΣΕΛΙΔΑ 23

Πολιτισμός
Ιστορίες και θέματα που α-
ναδεικνύουν την ιστορία, 
την παράδοση και τον πολι-
τισμό της επαρχίας μας και 
όλη η πολιτιστική κίνηση 
της Πάφου… 

ΣΕΛΙΔΑ 15

Αγγελίες
Αγγελίες εργασίας και ανακοινώ-
σεις που μπορεί να σας ενδιαφέ-
ρουν σε ένα δισέλιδο...

   
ΣΕΛΙΔΕΣ 20-21

ΣΑΝ
     ΣΗΜΕΡΑ...

1822-Μνημείο στη γέφυρα της Αραπίτσας
Οι πολιορκημένοι από τους Τούρκους στον 
πύργο του Ζαφειράκη στη Νάουσα πραγματο-
ποιούν ηρωική έξοδο. 
Δεκατρία κορίτσια της Νάουσας, μανάδες και 
παιδιά, συγκεντρώνονται στη γέφυρα της Αρα-
πίτσας και ρίχνονται στον καταρράκτη, επανα-
λαμβάνοντας το χορό του Ζαλόγγου (Η Κατα-
στροφή της Νάουσας).

1924-Ιδρύεται στην Αθήνα από πρόσφυγες 
της Κωνσταντινούπολης η Αθλητική Ένωση 
Κωνσταντινούπολης, που πρωταγωνιστεί στα 
αθλητικά δρώμενα με τα αρχικά ΑΕΚ.

1943-Ομαδικοί τάφοι 4.000 πολωνών πολιτών και 
αξιωματικών ανακαλύπτονται από τους Ναζί στο 
δάσος Κατίν της Ρωσίας. Οι Σοβιετικοί αρνούνται ότι 
ευθύνονται για τις εκτελέσεις και κατηγορούν του 
Γερμανούς. Τελικά, η μετακομμουνιστική Ρωσία θα 
παραδεχθεί το 1990 την ευθύνη των σοβιετικών μυ-
στικών υπηρεσιών (NKVD) για τη σφαγή, που έγινε 
με διαταγή του Στάλιν το 1940 (Σφαγή του Κατίν).

1970-Ολοκληρώνεται η δίκη της αντιστασιακής ορ-
γάνωσης «Δημοκρατική Άμυνα», η οποία εξελίχθη-
κε σε δριμύ «κατηγορώ» κατά της Χούντας, τόσο 
από τους κατηγορούμενους, όσο κι από τους μάρ-
τυρες υπεράσπισης. 
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“Η διαφήμιση 
είναι τυπωμένες 

πωλήσεις”

Daniel Starch
Διαφημιστής
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ΔΙΑΝΥΚΤΕΡΕΥΟΝΤΑ ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ ΠΑΦΟΥ

Εφημερ εύ ον τες Οδ ον τίατρ οι 
Οι Εφημερεύοντες Οδοντίατροι Πάφου για το Σαββατοκύριακο είναι:

ΣΑΒΒΑΤΟ ΤΣΙΑΚΟΛΗ ΜΑΡΙΑ ΤΗΛ 99603235
ΚΥΡΙΑΚΗ ΣΩΚΡΑΤΟΥΣ ΛΑΜΠΡΟΣ ΤΗΛ 99340242

Χρήσιμα Τηλέφωνα

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26806060
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΠΑΦΟΥ  26803100
ΠΡΩΤΕΣΒΟΗΘΕΙΕΣ  26803145
ΠΥΡΟΣΒΕΣΤΙΚΗΠΑΦΟΥ  26806272
ΥΔΑΤΟΠΡΟΜΗΘΕΙΑ 26943045/99603622
ΑΗΚΠΑΦΟΣ  26206000
ΑΗΚΒΛΑΒΕΣ  1800
ΑΤΗΚΒΛΑΒΕΣ  80000197
ΑΡΧΗΓΕΙΟΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ 22808080
ΑΝΑΦΟΡΑΔΑΣΙΚΩΝΠΥΡΚΑΓΙΩΝ 26422641
ΕΚΤΑΚΤΗΑΝΑΓΚΗ  12-199
ΔΗΜΟΣΠΑΦΟΥ  26822270
ΔΗΜΟΣΓΕΡΟΣΚΗΠΟΥ  26962324

ΔΗΜΟΣΠΟΛΕΩΣ  26321321
ΔΗΜΟΣΠΕΓΕΙΑΣ  26621244
ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΑΠΑΦΟΥ  26811580
ΓΡΑΜΜΗΤΟΥΠΟΛΙΤΗ  1460
ΒΙΑΣΤΗΝΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ 1440
ΚΕΝΤΡΟΔΗΛΗΤΗΡΙΑΣΕΩΝ 1401
ΣΥΝΔ.ΚΑΡΚΙΝΟΠΑΘΩΝ&ΦΙΛΩΝ 26819268
ΑΜΕΣΗΑΝΤΑΠΟΚΡΙΣΗΝΑΡΚΩΤΙΚΑ 1410
ΔΙΚΑΣΤΗΡΙΟΠΑΦΟΥ  26306385
ΕΠΑΡΧΙΑΚΗΔΙΟΙΚΗΣΗ  26801101
ΑΕΡΟΔΡΟΜΙΑΚΥΠΡΟΥ  77778833
ΠΟΛΙΤΙΚΗΑΜΥΝΑ  26818470
ΓΡΑΦΕΙΟΕΥΗΜΕΡΙΑΣ  26821602

Επεισόδια άγριου ξυλοδαρμού 
σε  Κισσόνεργα και Έμπα

Σήμερα 13 Απριλίου γιορτάζουν όσοι φέρουν το ό-
νομα Γερόντιος, Μαρτίνος, Μαρτίνη, Μαρτίνα.

Σ τη σύλληψη δύο προσώπων προχώ-
ρησε η Αστυνομία Πάφου προς διευ-
κόλυνση των ανακρίσεων σχετικά με 

συμπλοκή, που σημειώθηκε το βράδυ της Τε-
τάρτης στην Κισσόνεργα, ενώ για την υπόθε-
ση καταζητούνται άλλα τρία πρόσωπα. Σύμ-
φωνα με τον εκπρόσωπο της αστυνομίας 
στην Πάφο, 46χρονος ο οποίος βρισκόταν 
στον χώρο εργασίας του στην περιοχή Κισ-
σόνεργας, ενημέρωσε την Αστυνομία ότι είχε 
δεχτεί απειλητικό τηλεφώνημα από άγνωστο 
του πρόσωπο το οποίο του ανέφερε πως κα-
τευθύνεται προς το μέρος του με άλλα πρό-
σωπα με απειλητικές διαθέσεις. Αιτία του κα-
βγά, είπε ο κ. Νικολάου, ήταν ότι ο 46χρονος 
παραπονούμενος φέρεται να είχε προβεί σε 
μια δημοσίευση σε μέσο κοινωνικής δικτύ-
ωσης, η οποία θεωρήθηκε προσβλητική από 
κάποιον από τους νεαρούς που του επιτέθη-
καν. Αμέσως μετά την ενημέρωση, αστυνομι-

κοί μετέβηκαν στο χώρο εργασίας και συνά-
ντησαν τον παραπονούμενο. Ακολούθως στη 
σκηνή κατέφθασαν τέσσερα νεαρά πρόσωπα, 
τα οποία προσπαθούσαν να συνομιλήσουν 
με τον παραπονούμενο με απειλητικές διαθέ-
σεις.  Σε κάποια στιγμή τα τέσσερα πρόσωπα 
έτρεξαν προς το μέρος του 46χρονου και φέ-
ρονται να του επιτέθηκαν, κτυπώντας τον με 
τα χέρια τους. Επενέβησαν τα δύο μέλη της 
Αστυνομίας, και κατάφεραν να συλλάβουν 
τον έναν εξ αυτών, ηλικίας 24 ετών. Οι άλλοι 
τρεις τράπηκαν σε φυγή και εξαφανίστηκαν. 
Ο 46χρονος μεταφέρθηκε στο Τμήμα Ατυχη-
μάτων και Επειγόντων Περιστατικών του ΓΝ 
Πάφου λόγω της επίθεσης που δέχτηκε και 
αφού εξετάστηκε από τον επί καθήκοντι ια-
τρό διαπιστώθηκε ότι έφερε κάταγμα σπον-
δύλου καθώς και άλλες πραγματικές σωματι-
κές βλάβες όπως εκδορές στο πρόσωπο, και 
σε άλλα μέρη του σώματος του. 

Έμπα
Ένας νεαρός από την Έμπα κατάγγειλε στην 
Αστυνομία ότι δέχθηκε επίθεση από μεσή-
λικα ο οποίος τον καταδίωξε με το όχημα σε 
δρόμους της κοινότητας. Μάλιστα ανέφερε 
ότι μετά το κυνηγητό οδήγησε το όχημα του 
εναντίου του δικού του προκαλώντας υλικές 
ζημιές. Ο νεαρός μετέβη στο Τμήμα Πρώτων 
Βοηθειών με ελαφρά τραύματα. Παραπονού-
μενος είναι και ο μεσήλικας ο οποίος ισχυρί-
ζεται ότι χτυπήθηκε από τον νεαρό και φίλους 
του. To επεισόδιο διαδραματίστηκε στις αρ-
χές της εβδομάδας στην Έμπα. 

13/4/24 ΣΑββΑτο Παπαδοπούλου Χριστιάνα Ελλάδος 83 Έναντι υπεραγοράς 

ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗΣ Πάφος 26931339 99513254

14/4/24 ΚυρΙΑΚή Παπούδας Αριστοτέλης Αλέξαντρου Υψηλάντη 25 

Περιοχή Δασούδι, 300m πιο κάτω από το Lidl Πάφος  26811750 26952138

15/4/24 ΔΕυτΕρΑ Χρυσοστόμου Ελένη Δανάης 31Β  Έναντι  Olympic Lagoon 

Resort (πρωην Amathus) Κάτω Πάφος 26964837 26221624

16/4/24 τρΙτή Χατζηβασίλη Σύλια Αρχ. Μακαρίου Γ, 106, Κατ. 1 Δίπλα από Υ-

περαγορά Παπαντωνίου Γεροσκήπου 26222210 97966006

17/4/24 τΕτΑρτή Πατατού Νικολέτα Ανεξαρτησίας 25 Δρομος Τεχνικής Σχο-

λής προς Debenhams KORIVOS Πάφος 26950510 99578224

17/4/24 τΕτΑρτή Μαληκκίδου - Καραολίδου Πίτσα Νικοδήμου Μυλωνά 1 

Απέναντι από CAFÉ NERO στην Αγορά κέντρο Πάφου 26935495 99490987

18/4/24 ΠΕΜΠτή Πολυκάρπου Ίκαρος Ελευθερίου Βενιζέλου 29 Κάτω από 

την Κλινική Άγιος Γεώργιος Πάφος 26935133 26653809

19/4/24 ΠΑρΑΣΚΕυή Ηλιάδης Ηλίας Ανεξαρτησίας 11 & Επτανήσου 1 

Δίπλα από Τεχνική Σχολή Πάφος 26941100 26944544
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  Ριπές
Νέο ευρωπαϊκό σύμφωνο 
για μετανάστευση άσυλο
Το ερώτημα που τίθεται από πολλούς πολιτικούς 
αναλυτές και εκπροσώπους μη κυβερνητικών ορ-

γανώσεων είναι αν το νέο ευ-
ρωπαϊκό σύμφωνα για την με-
τανάστευση και το άσυλο θα 
λύσει τα προβλήματα που πα-
ρουσιάζονται γενικότερα στην 
Ε.Ε. Πολλοί θεωρούν πως δεν 
πρόκειται να αλλάξει οτιδήπο-
τε, διότι η βασική ευθύνη πα-
ραμένει στις χώρες υποδοχής 
των μεταναστών και προσφύ-
γων. Μία από αυτές τις χώρες 
είναι και η Κύπρος. 

Η μεταρρύθμιση που εγκρίθηκε πλειοψηφικά από 
το Ευρωκοινοβούλιο δεν αλλάζει τη μακροχρόνια 
«αρχή του Δουβλίνου», η οποία λέει ότι η ευθύνη 
για μια αίτηση ασύλου ανήκει πρώτα στην πρώτη 
χώρα άφιξης. 
Οι πέντε νόμοι που περιλαμβάνονται στο Νέο Σύμ-
φωνο και εγκρίθηκαν την Τετάρτη από τους ευρω-
βουλευτές είναι: Ο κανονισμός ελέγχου προβλέπει 
μια προκαταρκτική διαδικασία για την ταχεία εξέτα-
ση των αιτούντων ασύλου και της συλλογής βασι-
κών πληροφοριών όπως η εθνικότητα, η ηλικία, τα 
δακτυλικά αποτυπώματα και η εικόνα του προσώ-
που. Θα πραγματοποιηθούν επίσης έλεγχοι υγεί-
ας και ασφάλειας. Ο τροποποιημένος κανονισμός 
Eurodac ενημερώνει το Eurodac, μια μεγάλης κλί-
μακας βάση δεδομένων που θα αποθηκεύει τα βι-
ομετρικά στοιχεία που συλλέγονται κατά τη διαδι-
κασία ελέγχου. Η βάση δεδομένων θα μετατοπιστεί 
από την καταμέτρηση αιτήσεων στην καταμέτρηση 
αιτούντων και θα αποτρέψει το ίδιο άτομο από την 
υποβολή πολλαπλών αξιώσεων. Η ελάχιστη ηλικία 
για τη συλλογή δακτυλικών αποτυπωμάτων θα μει-
ωθεί από τα 14 στα 6 έτη. Ο κανονισμός για τις δι-
αδικασίες ασύλου (APR) ορίζει δύο πιθανά βήματα 
για τους αιτούντες: την παραδοσιακή διαδικασία 
ασύλου, η οποία είναι χρονοβόρα, και μια ταχεία 
διαδικασία στα σύνορα, η οποία προορίζεται να δι-
αρκέσει το πολύ 12 εβδομάδες. Η διαδικασία των 
συνόρων θα ισχύει για μετανάστες που αποτελούν 
κίνδυνο για την εθνική ασφάλεια, παρέχουν παρα-
πλανητικές πληροφορίες ή προέρχονται από χώρες 
με χαμηλά ποσοστά αναγνώρισης, όπως το Μαρό-
κο, το Πακιστάν και η Ινδία. Αυτοί οι μετανάστες δεν 
θα επιτρέπεται να εισέλθουν στην επικράτεια της 
χώρας και αντίθετα θα κρατούνται σε εγκαταστά-
σεις στα σύνορα, δημιουργώντας μια «νομική φα-
ντασία μη εισόδου». 
Ο Κανονισμός Διαχείρισης (AMMR) θεσπίζει ένα σύ-
στημα «υποχρεωτικής αλληλεγγύης» που θα προ-
σφέρει στα κράτη μέλη τρεις επιλογές για τη διαχεί-
ριση των μεταναστευτικών ροών: μετεγκατάσταση 
ορισμένου αριθμού αιτούντων άσυλο, πληρωμή 
20.000 ευρώ για κάθε αιτούντα που αρνούνται να 
μετεγκατασταθούν ή χρηματοδότηση επιχειρησια-
κής υποστήριξης. Οι Βρυξέλλες στοχεύουν σε 30.000 
μετεγκαταστάσεις ετησίως, αλλά επιμένει ότι το σύ-
στημα δεν θα αναγκάσει καμία χώρα να δεχτεί πρό-
σφυγες, εφόσον συνεισφέρουν μέσω οποιασδήπο-
τε από τις άλλες δύο επιλογές. Ο Κανονισμός για την 
Κρίση προβλέπει εξαιρετικούς κανόνες που θα ενερ-
γοποιηθούν όταν το σύστημα ασύλου του μπλοκ 
απειλείται από ξαφνική και μαζική άφιξη προσφύ-
γων, όπως συνέβη κατά την κρίση του 2015-2016, ή 
από μια κατάσταση ανωτέρας βίας, όπως η πανδη-
μία του COVID-19. Υπό αυτές τις συνθήκες, οι εθνι-
κές αρχές θα έχουν τη δυνατότητα να εφαρμόζουν 
αυστηρότερα μέτρα, συμπεριλαμβανομένων μεγα-
λύτερων περιόδων εγγραφής και κράτησης, και η 
Επιτροπή θα έχει την εξουσία να ζητά πρόσθετα μέ-
τρα «αλληλεγγύης».

Γράφει
ο Κώστας Νάνος
Αρχισυντάκτης
του “Ράδιο Cosmos”

Τ ην ανάγκη εγκατάστασης από τις τράπεζες πε-
ρισσότερων αυτόματων ταμειακών μηχανών 
(ΑΤΜ) για σκοπούς ανάληψης χρημάτων στις 

κοινότητες εξέτασε η Επιτροπή Ενέργειας της Βουλής. 
Κατά τη διάρκεια της συζήτησης αναφέρθηκε ότι πα-
γκύπρια υπάρχουν πάνω από 300 ΑΤΜ, με τους βου-
λευτές της Επιτροπής να ζητούν από τον Σύνδεσμο 
Τραπεζών να εξετάσουν το αίτημα για άνοιγμα πε-
ρισσότερων ΑΤΜ ειδικά στις κοινότητες και στα χω-
ριά. Αρχικά ο Πρόεδρος της Επιτροπής κ. Χατζηγιάν-
νης ανέφερε υπάρχει έκκληση για περισσότερα ATM. 
«Υπάρχουν απομονωμένες περιοχές και ηλικιωμένοι. 
Δεν μπορεί να χρειάζονται να μεταβούν σε γειτονική 
κοινότητα ή δύο κοινότητες παρακάτω». 
Ο Κώστας Κώστα εκ μέρους του ΑΚΕΛ ανέφερε ότι 
όλη η ύπαιθρος της Λεμεσού έχει ένα υποκατάστη-
μα. «Ολάκερες περιοχές δεν έχουν ένα υποκατάστη-
μα. Έμεινε μόνο η Κυπερούντα. Αυτό το πράγμα είναι 
έγκλημα». 
Ο κ. Παπαδούρης ανέφερε ότι εκεί που κάθε γειτο-
νία είχε ένα υποκατάστημα τώρα φτάσαμε στο άλλο 
άκρο. «Έχουμε κόσμο στις κοινότητες και θα πρέπει 
να τους υποστηρίξουμε». Ο κ. Θεοδοσίου εκ μέρους 
της Τράπεζας Κύπρου ανέφερε ότι «θέλω να διαβε-
βαιώσω ότι οι πρώτοι που σκέφτονται τους πελάτες 
τους είναι οι Τράπεζες. Το δίκτυο για ΑΤΜ είναι ικανο-
ποιητικό. Υπάρχουν ΑΤΜ σε πολλές κοινότητες». Ση-

μείωσε ότι το cash μειώνεται ραγδαία. «Το 94% όλων 
των συναλλαγών γίνεται ηλεκτρονικά». Συμπλήρω-
σε ότι υπάρχει και η υπηρεσία για χρήση της κάρτας. 
«Όλα τα καταστήματα δέχονται μετρητά και επίσης 
πληρώνουν με κάρτα. Άρα μπορεί ο πελάτης να πλη-
ρώσει με κάρτα και να ζητήσει από τον πωλητή να του 
δώσει και 50 ευρώ σε μετρητά». Επεσήμανε ότι δεν 
υπάρχει κάποια χρέωση ούτε για τον πάροχο ούτε για 
τον πελάτη. «Είναι σε πάνω από 300 σημεία. Το cash 
back service είναι μια λύση». Ο Εκπρόσωπος της Ελ-
ληνικής ανέφερε ότι είναι σημαντικό να εξυπηρετού-
νται οι πελάτες. «Στην Κύπρο έχει πάνω από 300 ΑΤΜ. 
Όμως δεν έχουν όλα τα χωριά ΑΤΜ. Το Cash back εί-
ναι η λύση». Τόνισε ότι κάθε υποκατάστημα έχει ένα 
υπάλληλο που βοηθά τον κόσμο να μάθει αυτό το 
πρόγραμμα. Πρόσθεσε ότι υπάρχει νομοθεσία όπου 
προνοεί ότι πρέπει να υπάρχει μηχανάκι στα καταστή-
ματα. 
Ο Πρόεδρος της Ένωσης Κοινοτήτων Ανδρέας Κιτρο-
μηλίδης υπογράμμισε ότι τις ανησυχίες τους στα θέ-
ματα της υπαίθρου τις προβάλλουν εδώ και χρόνια. 
«Ξέραμε ότι θα κλείσουν όλες οι Συνεργατικές. Για 
τα ΑΤΜ μας διαβεβαίωναν ότι θα παραμείνουν ανοι-
κτά αλλά τελικά έκλεισαν όλα». Ακόμη είπε ότι πολ-
λές ορεινές κοινότητες δεν έχουν καταστήματα για να 
λειτουργήσει το cash back. Ο εκπρόσωπος της Κεντρι-
κής Τράπεζας εξήγησε ότι υπάρχουν δύο κανονισμοί 

που προωθούνται από την ΕΕ. Η μια είναι με τις άμε-
σες πληρωμές, ενώ η δεύτερη είναι για το digital euro. 
«Είναι για να έχει πρόσβαση στα μετρητά ανάλογα με 
τη γεωγραφική έκταση». 
Ακόμη, ανέφερε ότι από το 2015 και μετά υπάρχει μεί-
ωση 20% των ΑΤΜ. 
Ο Πρόεδρος της Επιτροπής, Βουλευτής του ΔΗΣΥ, Κυ-
ριάκος Χατζηγιάννης, σε δηλώσεις του μετά την Επι-
τροπή, είπε “δυστυχώς, αυτό το οποίο λάβαμε ως 
απάντηση από πλευράς των τραπεζών είναι ότι δεν 
έχουν κανένα ενδιαφέρον”. Αντιθέτως, είπε, προσα-
νατολίζονται στην εφαρμογή νέων τεχνολογιών, όπως 
το cash back, το οποίο, είπε, λειτουργεί με τρόπο “ημι-
τελή, άγνωστο προς την αγορά και τους καταναλωτές 
και τους καταστηματάρχες”.

Πιέσεις της Βουλής σε Τράπεζες για ΑΤΜ 
Είναι αρκετά λένε οι τράπεζες

Τ

Σ την Πάφο θα αυξηθούν 
τα εκλογικά κέντρα στις 

εκλογές του Ιουνίου και 
αναμένεται να λειτουρ-
γήσουν περισσότερα από 
200. 
Ο εκτελών και χρέη Επάρ-
χου στην Πάφο Γιώργος 
Χρυσαφίνης αποκάλυψε 
στο Radiocosmos ότι θα 
λειτουργήσουν περίπου 80 
περισσότερα εκλογικά κέ-

ντρα και ο συνολικός αριθ-
μός είπε θα κυμανθεί γύρω 
στα 210. Οι αριθμός των 
ψηφοφόρων είπε σε κάθε 
εκλογικό κέντρο δεν θα ξε-
περνά τους 400. Αυτό πρό-
σθεσε γίνεται για να διευ-
κολυνθούν οι ψηφοφόροι 
στην άσκηση του εκλογι-
κού δικαιώματος αλλά και 
οι εφορευτικές επιτροπές 
στην καταμέτρηση. Σε ότι 

αφορά τους εκλογικούς κα-
ταλόγους και τις ενστάσεις 
που λήγουν την ερχόμενη 
εβδομάδα ο κ. Χρυσαφίνης 
ανέφερε ότι μέχρι σήμε-
ρα το πρωί είχαν κατατεθεί 
130 ενστάσεις όμως όπως 
ο αριθμός αναμένεται να 
αυξηθεί. Επιβεβαίωσε ότι 
οι περισσότερες ενστάσεις 
αφορούν μεταδημοτεύ-
σεις.

Αυξάνονται τα εκλογικά κέντρα στην Πάφο
Πόσες ενστάσεις έχουν κατατεθεί και για ποιους λόγους
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Πρωτιές στις εξετάσεις IELTS

1975-2024: 49 ΧΡΟΝΙΑ ΣΤΗΝ 1η ΘΕΣΗ
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ

Κορυφαίο όνομα στα ΑΓΓΛΙΚΑ
Λεωφόρος Κορυτσάς 3, Πάφος   Τηλ. 26932063, 99527788 

Το πρώτο φροντιστήριο που ιδρύθηκε στην πόλη της Πάφου
PRE-JUNIOR COURSES: Smart Start για παιδιά 4-5 χρονών. ΔΩΡΕΑΝ μαθήματα για όλη τη σχολική χρονιά. 
Smart Start 1 & 2: Για παιδιά 6 και 7 χρονών. Τα ολοκληρωμένα προγράμματά μας στοχεύουν σε μια εύρυθμη, φιλική και ομαλή εισαγωγή στην Αγγλική γλώσσα.
ΒΑΖΟΥΜΕ ΓΕΡΑ ΘΕΜΕΛΙΑ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΝΕΧΕΙΑ

Λειτουργούν τμήματα στα πιο κάτω επίπεδα:
● Junior-Primary-Preliminary-Elementary-Intermediate-Advanced-ANGLIA PROFICIENCY
● CAMBRIDGE IGCSE ENGLISH AS A SECOND LANGUAGE    ● IELTS 

ΜΕΓΑΛΕΣ ΕΠΙΤΥΧΙΕΣ ΚΑΘΕ ΣΧΟΛΙΚΗ ΧΡΟΝΙΑ 
Διακρίσεις 2024

100% ΕΠΙΤΥΧΙΑ ΣΤΙΣ ΕΞΕΤΑΣΕΙΣ CAMBRIDGE IGCSE ENGLISH AS A SECOND LANGUAGE 

ΟΙ ΕΓΓΡΑΦΕΣ 
ΞΕΚΙΝΗΣΑΝ

Ανδρέας Παναγιώτου 
Βαθμολογία : 8.5/9

Νικόλας Κεφαλωνίτης
Βαθμολογία :8/9

Νικολέττα Χριστοφόρου
Βαθμολογία :7.5/9

Ο οποίος αναδείχθηκε ο καλύτερος μεταφραστής από την Κύπρο

To 1o βραβείο στον ευρωπαϊκό διαγωνισμό μετάφρασης δόθηκε
στον μαθητή του Ιδιωτικού Φροντιστηρίου ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ

ΑΝΔΡΕΑ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ

Πρόσκληση
Η Επαρχιακή Επιτροπή Πάφου της Παγκύπριας Οργάνωσης Πολυτέκνων,

σας προσκαλεί να τιμήσετε με την παρουσία σας
την τελετή της επανεγκατάστασης 

του Μνημείου της Πολύτεκνης Μάνας
και

τα αποκαλυπτήρια της προτομής
 του Επίτιμου Προέδρου της Επιτροπής,
αείμνηστου ΛΕΟΝΤΙΟΥ ΧΡ. ΤΣΕΛΕΠΟΥ.

Τα αποκαλυπτήρια θα τελέσει 
ο Δήμαρχος Πάφου κ. Φαίδωνας Φαίδωνος.

ΚΥΡΙΑΚΗ 21. 04. 2024 | 6.00 μ.μ.

Διασταύρωση Λεωφόρων 
Νικολάου Νικολαΐδη και Ελ. Βενιζέλου

(μπροστά από τα Γραφεία της Επιτροπής)
Πληροφορίες: τηλ. 26945531

Έπεται συνέχεια 
στις αυξήσεις στα καύσιμα 

Τι λέει Πρόεδρος του Συνδέσμου Καταναλωτών Μάριος Δρουσιώτης

Δ εκατρία σεντ περισσότερα ανά λίτρο 
βενζίνης πληρώνουν οι καταναλωτές 
μετά την κατάργηση της επιδότησης 

στις τιμές καυσίμων, και τις αυξήσεις οι οποίες 
εφαρμόστηκαν το τελευταίο διάστημα, ενώ αυ-
ξήσεις αναμένεται να έχουμε και σε άλλα προ-
ϊόντα, ιδιαίτερα ενόψει των εορτών του Πάσχα.
Ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Καταναλωτών,  
Μάριος Δρουσιώτης είπε ότι η τιμή της βενζίνης 
αυξήθηκε κατά 4 σεντ ανά λίτρο, ενώ αυξήθηκε 
1 σεντ ανά λίτρο η τιμή του πετρελαίου κίνησης 
πέρα από την κατάργηση της επιδότησης.
«Από 31 Μαρτίου που ίσχυε η επιδότηση των 
8,3 σεντ, στην ουσία 9 σεντ, προσθέτοντας τα 4 
σεντ που αυξήθηκε η τιμή από την 1η Απριλίου 
και έπειτα, η βενζίνη είναι 13 σεντ πιο ψηλά» 
υπέδειξε.

Ο κ. Δρουσιώτης εκτίμησε ότι οι αυξήσεις θα 
συνεχιστούν μέχρι το τέλος της βδομάδας, ενώ 
αναμένεται το πως θα διαμορφωθούν οι τιμές 

μέσα από τα επόμενα φορτία.
Ερωτηθείς σχετικά με το πασχαλινό τραπέζι, 
μιας και μετράμε αντίστροφα, ο Πρόεδρος του 
Συνδέσμου Καταναλωτών ανέφερε ότι οι τιμές 
συνεχίζουν να διαμορφώνονται.
«Προβλέπω ότι θα πάει λίγο πάνω το αρνί» 
είπε.
Σε ότι αφορά τα φθαρτά πρόσθεσε ότι θα πρέ-
πει να περιμένουμε την τελευταία βδομάδα. 
Η αύξηση βέβαια της τιμής των καυσίμων πά-
ντα παρασύρει σε αύξηση των τιμών και σε 
άλλα προϊόντα, ενώ πάντοτε πριν από τις γιορ-
τές παρατηρείται αύξηση σε σειρά αγαθών τα 
οποία είναι απαραίτητα.
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Για 2η φορά ακυρώνεται η διάνοιξη 
της μεγάλης σήραγγας στον αυτοκι-
νητόδρομο Πάφου - Πόλης Χρυσο-

χούς, ενώ σύμφωνα με τους βουλευτές, 
είναι πλέον ορατός ο κίνδυνος για ολικό 
εκτροχιασμό των χρονοδιαγραμμάτων, 
ακόμα και ολόκληρου του έργου. 
Η εταιρία ενημέρωσε το αρμόδιο Υπουρ-
γείο Μεταφορών ότι δεν είναι εφικτή ούτε 
την Παρασκευή η διάνοιξη της σήραγγας 
που είχε προγραμματιστεί πριν από δύο 
εβδομάδες, επικαλούμενη τεχνικά προ-
βλήματα σχετικά με τον εξαερισμό της. 
Σημειώνεται ότι αρχικά η διάνοιξη είχε 
προγραμματιστεί στις αρχές Μαρτίου και 
στην συνέχεια μετατέθηκε για τις 12 Απρι-
λίου. Για τον προγραμματισμό διάνοι-
ξης της σήραγγας είχε ενημερωθεί από 
το Υπουργείο Μεταφορών και η αρμόδια 
Κοινοβουλευτική Επιτροπή η οποία διευ-
θέτησε για χθες περιοδεία στην Πάφο και 
στο εργοτάξιο του αυτοκινητόδρομου. Η 
επίσκεψη της επιτροπής θα γίνει κανονι-
κά για να ενημερωθεί σχετικά με τις καθυ-
στερήσεις του έργου και τα νέα χρονοδι-
αγράμματα. 
Μετά από αυτή την εξέλιξη για την ακύ-
ρωση της διάνοιξης της σήραγγας, οι Βου-
λευτές της Πάφου Βαλεντίνος Φακοντής 
και Χρύσανθος Σαββίδης ενέγραψαν το 

θέμα του αυτοκινητόδρομου και των κα-
θυστερήσεων στην αρμόδια κοινοβουλευ-
τική επιτροπή στην οποία θα καλέσουν με-
ταξύ άλλων τον αρμόδιο Υπουργό να τους 
ενημερώσει για το έργο και τα προβλήμα-
τα που έχουν προκύψει. 

Στα πρόθυρα σύγκρουσης 
και αδιεξόδου 
Σύμφωνα με πληροφορίες της εφημερί-
δας μας, πίσω από αυτές τις αναβολές εί-
ναι οι διαφορές της εταιρίας με το κράτος 
για τις καθυστερήσεις του έργου. Εκτιμά-
ται ότι το έργο έχει υλοποιηθεί περίπου 
στο 30% επί τους εδάφους και θα έπρεπε 
να παραδοθεί το Νοέμβριο του 2024. 
Στους 6 μήνες που υπολείπονται είναι 
αδύνατον να ολοκληρωθεί, ενώ είναι αμ-
φίβολο αν είναι εφικτό να παραδοθεί του-
λάχιστον το Νοέμβριο του 2025. Η εταιρία 
εκτός από την παράταση που έργου που 
έχει αιτηθεί επικαλούμενη διάφορα προ-
βλήματα που προέκυψαν, θέτει και ένα 
ζήτημα που αφορά τα δομικά υλικά για 
την επίστρωση του δρόμου. 
Τα υλικά αυτά που προκύπτουν από τις 
χωματουργικές εργασίες κρίνονται από 
τους επιβλέποντες μηχανικούς των Δημο-
σίων Έργων ακατάλληλα για να χρησιμο-
ποιηθούν παρότι όπως ισχυρίζονται στε-

λέχη της εταιρίας οι αποκλίσεις από τις 
προδιαγραφές είναι πολύ μικρές και θα 
μπορούσαν να χρησιμοποιηθούν χωρίς να 
θέτουν σε κανένα κίνδυνο το έργο. 
Επίσης η εταιρία προβάλει το επιχείρημα 
ότι τα λατομεία στην Κύπρο δεν μπορούν 
να προσφέρουν την ποσότητα των υλικών 
που χρειάζονται. 
Πριν από λίγες μέρες ο Υπουργός Μετα-
φορών Αλέξης Βαφεάδης δήλωνε σχετι-
κά με το έργο ότι «κάποιες απαιτήσεις του 
εργολάβου αξιολογούνται από την Κεντρι-
κή Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων. 
Συμπλήρωσε ότι το θέμα των υλικών δεν 
μπορούσε να προβλεφθεί. «Τα υλικά εξε-
τάζονται όταν γίνει η εκσκαφή. Αναφορικά 
με τα χρονοδιαγράμματα ο Υπουργός είπε 
ότι η Κεντρική Επιτροπή Αλλαγών έδωσε 
μια παράταση χρόνου, αλλά είπε ότι αυτά 
είναι τα θέματα συνεχίζονται και εξετάζο-
νται. Εμείς δεν έχουμε λόγο ως Κυβέρνη-
ση, είναι ξεκάθαρα θέμα τεχνοκρατικό.
Σε εμφάνιση του στο SIGMA ερωτηθείς 
ο κ. Βαφεάδης για την καθυστέρηση που 
παρατηρείται στην υλοποίηση του έργου 
ανέφερε χαρακτηριστικά  ότι πρόσφα-
τα είχα μια συνάντηση με τον διευθύνων 
σύμβουλο της κατασκευαστικής εταιρεί-
ας. 
Μου ανέφερε τους προβληματισμούς που 

έχει γιατί όπως το βλέπουν αυτοί αντιμε-
τωπίζουν πρόβλημα με τα λατομεία. Δυ-
σκολεύονται να βρουν κατάλληλα υλικά 
για τις επιχωματώσεις. Το τμήμα Δημοσί-
ων Έργων απέρριψε ποιοτικά τα υλικά τα 
οποία είναι αποτέλεσμα των εκσκαφών 
από τις εργασίες. Πρότεινε ότι μπορεί να 
γίνει ανάμειξη με άλλα υλικά για να γίνουν 
κατάλληλα. Κάποιες απαιτήσεις του εργο-
λάβου αξιολογούνται από την Κεντρική 
Επιτροπή Αλλαγών και Απαιτήσεων. 
Στο επίπεδο του Υπουργείου είδαμε το 
θέμα μαζί με τον Γενικό Διευθυντή ο οποί-
ος ανέλαβε να διερευνήσει περαιτέρω και 

θα διευθετήσουμε ξανά μια συνάντηση με 
την εταιρεία όπου θα εξηγήσουμε τις θέ-
σεις της Κυβέρνησης καθώς και τις εναλ-
λακτικές προκειμένου να δούμε πώς μπο-
ρούμε να βοηθήσουμε στο έργο», είπε. 

Ακυρώθηκε πάλι η διάνοιξη της σήραγγας 
Στον αέρα το έργο του αυτοκινητόδρομου Πάφου-Π. Χρυσοχούς…

Ο εργολάβος ζητά επιπλέον 22 εκατομμύρια και 33 μήνες παράταση στην ολοκλήρωση της πρώτης φάσης

Επισημάνσεις βουλευτών
Ο πρόεδρος της κοινοβουλευτικής επιτροπής Μεταφορών Μαρίνος Μουσιούτας 
χαρακτήρισε ορατό τον κίνδυνο να εκτροχιαστεί η κατασκευή του αυτοκινητόδρο-
μου Πάφου Πόλης Χρυσοχούς λόγω των προβλημάτων που προέκυψαν στην εκτέ-
λεση του έργου και τις σχέσεις του εργολάβου με τα Δημόσια Έργα. Η κοινοβουλευ-
τική Επιτροπή Μεταφορών είπε ο κ. Μουσιούτας μετά την ενημέρωση της σήμερα 
για την πορεία του έργου και τις καθυστερήσεις θα αναλάβει πρωτοβουλίες ώστε 
να διασφαλιστεί  συνέχιση και ολοκλήρωση του έργου. 
Με αφορμή την σημερινή περιοδείας της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Μεταφο-
ρών στην Πάφο και την επίσκεψη της στο εργοτάξιο του αυτοκινητόδρομου Πάφου 
-Πόλης ο Βουλευτής του ΑΚΕΛ χαρακτήρισε πολύ ανησυχητικά τα στοιχεία για την 
πορεία υλοποίησης του έργου. Μέχρι στιγμής είπε ο κ. Φακοντής εκτελέστηκε μό-
νον το 25-30% του έργου γεγονός που όπως είπε δημιουργεί μεγάλο ζήτημα σχετι-
κά με την τήρηση και την υλοποίηση του συμβολαίου.
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Στο πάρκο Ήβης Μαλιώτου έχει 
επανατοποθετηθεί το γλυπτό 
του εικαστικού καλλιτέχνη Ρή-

νου Στεφανή «o Χορευτής» που είχε 
μεταφερθεί στις αποθήκες του Δή-
μου κατά τη διάρκεια των έργων ανά-
πλασης του πάρκου, ενώ για το γλυ-
πτό «πριόνι» του ιδίου καλλιτέχνη 
που ήταν τοποθετημένο στον παραλι-
ακό πεζόδρομο συνεχίζονται οι έρευ-
νες  στις αποθήκες του εργολάβου για 
τον εντοπισμό του. Εάν όπως ανέφε-
ρε στο radiocosmos ο Δήμαρχος Πά-
φου Φαίδωνα Φαίδωνος το γλυπτό 
δεν εντοπιστεί τελικά ο εργολάβος 
του έργου, έχει δεσμευτεί να το αντι-
καταστήσει μετά από συνεννόηση με 
τον καλλιτέχνη με άλλο γλυπτό και να 
καλύψει το κόστος. 
Για το 3ο έργο του καλλιτέχνη Χέρμαν 
Πιτς, Foret Sacree, o Δήμαρχος Πά-
φου παραδέχθηκε ότι αγνοείται. Εν-
δεχομένως όπως είπε το έργο αυτό 
να είχε κλαπεί πριν την έναρξη ερ-
γασιών στο παραλιακό πεζόδρομο. 
Μέχρι τώρα είπε δεν υπάρχει καμία 
μαρτυρία από υπηρεσιακούς ή κά-
ποιο εργαζόμενο ότι το είδε κατά τη 
διάρκεια των εργασιών στον παραλι-
ακό πεζόδρομο. Εάν υπάρχει η δυνα-
τότητα τόνισε ο κ Φαίδωνος το έργο 
θα ανακατασκευαστεί ή θα αντικατα-
σταθεί με κάποιο άλλο. 
Το θέμα με τα αγνοούμενα γλυπτά 
ανέδειξε η Πολιτιστική Κίνηση ex-
Artis. Η κίνηση που διαδραμάτισε ση-
μαντικό ρόλο στην δημιουργία και 
εγκατάσταση έργων της Πολιτιστικής 
Πρωτεύουσας της Ευρώπης- Πάφος 

2017, διαμαρτυρήθηκε με επιστο-
λή της προς τον Δήμο Πάφου και τον 
επέκρινε για αλόγιστη συμπεριφορά 
και απαράδεκτη ανευθυνότητα σχετι-
κά με την προστασία των καλλιτεχνι-
κών έργων. 
Τα έργα που χάθηκαν δημιουργήθη-
καν κατά τη διάρκεια της ΠΠΕ 2017 
στο πλαίσιο των project «Eco Art» και 
«On Target» σε επιμέλεια της ιστορι-
κού τέχνης Θούλης Μισιρλόγλου, Δι-
ευθύντριας του Μουσείου Σύγχρονης 
Τέχνης Θεσσαλονίκης και της Γερμανί-
δας ιστορικού τέχνης, Ίνγκε Μπέκερ. 
Η εγκατάσταση των έργων στα συγκε-
κριμένα σημεία έγινε με την έγκριση 
του Τμήματος Αρχαιοτήτων, της Υπη-
ρεσίας Περιβάλλοντος, της υπηρεσί-
ας Θήρας και Πανίδας και του Δήμου 
Πάφου. Τα έργα όπως τόνισε αποτε-
λούν μέρος της Πολιτιστικής Κληρο-
νομιάς της Πάφου και περιουσία των 
δημοτών και της κοινωνίας. Η κίνη-
ση απαιτεί από τον Δήμο Πάφου να 
εντοπίσει τα γλυπτά και να τα επανα-
τοποθετήσει χωρίς καθυστέρηση στα 
σημεία που επέλεξαν οι επιμελητές, 
οι καλλιτέχνες και η ΠΠΕ Πάφος 2017 
με την έγκριση όλων των αρμοδίων 
φορέων.

Χ. Πατσαλίδης
Τα όποια έργα τέχνης και πολιτι-
σμού παρήχθησαν από τα διάφορα 
projects της Πολιτιστικής Πρωτεύου-
σας Πάφος 2017 αποτελούν δημόσια 
περιουσία και κληρονομιά προς την 
πόλη και τους πολίτες της.
Χρέος και υποχρέωση παραμένει 

προς τις αρχές να τα φροντίζουν, να 
τα συντηρούν και να τα αναδεικνύ-
ουν. Η εξαφάνιση και η απώλεια αυ-
τών των έργων πέραν από πλήγμα και 
προσβολή προς τους ίδιους τους δη-
μιουργούς τους, αποτελεί καταστρο-
φή ή απώλεια δημόσιας περιουσίας 
και για αυτό προτείνω όπως άμεσα ο 
Δήμος διατάξει σχετική έρευνα και να 
ζητηθούν οι όποιες ευθύνες.
Η πολιτιστική κληρονομιά και το απο-
τύπωμα μιας πετυχημένης Πολιτιστι-
κής Πρωτεύουσας αποτελεί πέραν 
από όλα τα άλλα και μια σημαντική 
ιστορική περιουσία και σημείο ανα-
φοράς για μια πόλη.

Παρέμβαση Ντέτσερ 
Σε λιγότερο από επτά χρόνια, έργα 
που δημιουργήθηκαν κατά τη διάρ-
κεια του θεσμού της Πολιτιστικής 
Πρωτεύουσας της Ευρώπης είτε χά-
νονται, είτε διαγράφονται ή ακόμα 
και απλά εξαφανίζονται, αναφέρει σε 
ανακοίνωση της η Διευθύντρια Καλλι-
τεχνικού Προγράμματος Πάφος2017 
Πολιτιστική Πρωτεύουσα της Ευρώ-
πης Γεωργία Ντέτσερ.
Όπως αναφέρεται στην ανακοίνω-
ση, αυτό που συνέβη τώρα με τα 
έργα «Πριόνι» του Ρήνου Στεφανή 
και «Ιερό Δάσος» του Herman Pitz 
που βρίσκονταν στο Δυτικό Παραλια-
κό Πεζόδρομο και έχουν εξαφανισθεί 
όπως και με το έργο «Χορευτής» του 
Ρήνου Στεφανή που αφαιρέθηκε χω-
ρίς καμιά ενημέρωση του δημιουρ-
γού από τη θέση του στο πάρκο Ήβης 
Μαλιώτη, «υπερβαίνει την απλή πε-

ριφρόνηση προς τα έργα, τους δημι-
ουργούς και το θεσμό και μοιάζει πιο 
πολύ με μια προσπάθεια διαγραφής 
της κληρονομιάς και της ιστορίας της 
ΠΠτΕ στην Πάφο το 2017».
Είναι πολλά τα παραδείγματα, προ-
στίθεται και τίθενται τα ερωτήμα-
τα «πόσες από τις τσιμεντογραφίες 
ή τις τοιχογραφίες του προγράμμα-
τος Street Art Square υπάρχουν ακό-
μα και σε ποια κατάσταση;  Το σβή-
σιμο  του έργου του διάσημου Millo 
το 2021 είναι απλά το γνωστότερο 
από τα πολλά. Πόσα άραγε από τα 
γλυπτά του προγράμματος «Σημάδια 
στο Χρόνο και Χώρο» βρίσκονται στη 
θέση τους»;
Σύμφωνα με την κ. Ντέτσερ «το ένα 
από τα δύο γλυπτά του Umit Inatci 
στον Μούτταλο αγνοείται εδώ και 
μήνες. Παρόμοιες δικαιολογίες και 
εδώ, χωρίς και πάλι να γνωρίζει κα-
νείς υπεύθυνος για την πραγματική 

τύχη του». Αναφορά κάνει και στον 
Δημόσιο Κήπο, όπου, καταγγέλλει ότι 
«κυριολεκτικά γκρεμίστηκαν και πε-
τάχτηκαν σημαντικές εγκαταστάσεις 
του προγράμματος «Δεύτερη Φύση» 
με τη δικαιολογία της αναβάθμισης 
του κήπου, που δεν έγινε ποτέ».
Αναφέρεται επίσης ότι «η σημαντική 
εγκατάσταση «Το Τραπέζι της Ένω-
σης» των Anthony Heywood και Uwe 
Derksen στο Χάνι του Ιμπραήμ χρειά-
ζεται πραγματική συντήρηση και όχι 
ένα απλό μπογιάντισμα όπως έγινε».
Προστίθεται, μεταξύ άλλων, ότι «η 
παρακαταθήκη για το μέλλον, που 
άφησε ο σημαντικός θεσμός του Πά-
φος 2017 δεν έχει εκτιμηθεί ανά-
λογα και πως είναι πολλά τα  παρα-
δείγματα και όλα δείχνουν όχι μόνο 
έλλειψη γνώσης και απαξίωσης προς 
το θεσμό, τους καλλιτέχνες αλλά και 
προς την ίδια την πόλη και τους κα-
τοίκους της».

Αγνοούμενα γλυπτά στην Πάφο 
Παραδοχές του Δημάρχου Πάφου. Τι δηλώνουν ο πρόεδρος και η διευθύντρια του Πάφος 2017

Η Κύπρος θα τα καταφέρει εκτιμά ο Υφ. Τουρισμού 
Τι λένε οι διευθυντές ξενοδοχείων για την φετινή τουριστική σεζόν

Βασικός στόχος της Κυβέρνησης, και ειδικά του 
Υφυπουργείου Τουρισμού, είναι η ενίσχυ-

ση της ανταγωνιστικότητας του τουριστικού προ-
ϊόντος της Κύπρου, με ιδιαίτερη έμφαση, μεταξύ 
άλλων, στην πράσινη μετάβαση και στον ψηφιακό 
μετασχηματισμό, ανέφερε ο αρμόδιος Υφυπουρ-
γός Κώστας Κουμής. Σε χαιρετισμό του στην ετή-
σια Γενική Συνέλευση του Παγκύπριου Συνδέσμου 
Διευθυντών Ξενοδοχείων (ΠΑΣΥΔΙΞΕ), που πραγ-
ματοποιήθηκε στη Λάρνακα, ο κ. Κουμής είπε ότι 
«ως Κυβέρνηση γνωρίζουμε και αναγνωρίζουμε» 
ότι ο Σύνδεσμος και οι τεχνοκράτες της βιομηχα-
νίας έχουν «συμβάλει τα μέγιστα στην αναπτυξι-
ακή πορεία του τουρισμού στην Κύπρο, σε περι-
όδους, μάλιστα, εξαιρετικά δύσκολες, κατά τις 
οποίες ο τουρισμός διαδραμάτισε εξαιρετικά κα-
θοριστικό ρόλο στην ανόρθωση της οικονομίας της 
χώρας». Πρόσθεσε ότι «σήμερα ο τουρισμός, και 
ειδικά ο τουρισμός της Κύπρου, βρίσκεται ενώπι-
ον σημαντικών προκλήσεων, καθώς η γεωπολιτική 
κατάσταση στην περιοχή της ανατολικής Μεσογεί-
ου ταλανίζεται από μία κρίση που παραπέμπει σε 
άλλες εποχές, την ίδια στιγμή που το οικονομικό 
περιβάλλον στις μεγάλες οικονομίες της Ευρώπης 
χαρακτηρίζεται, επίσης, από ιδιαιτερότητες». Ου-
σιαστικά, συνέχισε, «είναι ίσως η πρώτη φορά εδώ 
και χρόνια, με εξαίρεση την περίοδο της πανδημί-
ας, που οι εξωγενείς παράγοντες δεν λειτουργούν 

ευεργετικά για τον τουρισμό της χώρας μας, λει-
τουργούν μάλλον ανασταλτικά». Εξέφρασε, ωστό-
σο, τη βεβαιότητα ότι θα τα καταφέρουμε.

Διευθυντές ξενοδοχείων 
Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΥΔΙΞΕ, Χρίστος Αγγελίδης, 
ανέφερε στη ομιλία του ότι «οι εμπειρίες και τα 
βιώματα του παρελθόντος δεν μπορούν να απο-
τελέσουν τον μονοδιάστατο σύμβουλο για θέμα-
τα στρατηγικών αποφάσεων στον τουρισμό, αφού 
η όχι και τόσο μακρινή πανδημία άφησε το στίγμα 
της στη βιομηχανία, αλλά και οι γεωπολιτικές εξε-
λίξεις είναι σε θέση να ανατρέψουν το οποιοδή-
ποτε στρατηγικό πλάνο έχουμε εκπονήσει. Σε αυ-
τές τις απρόβλεπτες εξελίξεις, οι οποίες μπορούν 
να προκύψουν ανά πασά στιγμή, ήρθε να παρει-
σφρήσει και η κλιματική αλλαγή με όλες τις άμε-
σες και έμμεσες επιπτώσεις της», επεσήμανε. Ο 
κ. Αγγελίδης ανέλυσε τα σημαντικότερα δεδομέ-
να και γεγονότα όπως αυτά εξελίχθηκαν τα τελευ-
ταία έξι χρόνια και έχουν διαμορφώσει την επιχει-
ρηματική αλλά και περριρέουσα ατμόσφαιρα στον 
τουρισμό, μεταξύ των οποίων η χρεωκοπία από το 
2019 μέχρι και σήμερα  46 αερογραμμών, ο τερμα-
τισμός των εργασιών ταξιδιωτικών γραφείων και 
πρακτόρων και η πανδημία του κορωνοϊού. Ανα-
φέρθηκε επίσης στην κλιματική αλλαγή η οποία, 
όπως είπε, «ήρθε. Είναι η ώρα μηδέν, βιώνουμε 

τις επιπτώσεις της πιο έντονα από ποτέ και είναι η 
ώρα να αναμετρηθούμε μαζί της. Η προσέγγιση θα 
πρέπει να είναι πολύ-επίπεδη , συντονισμένη και 
να συγκεράζει αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ενωσης 
και της Κυπριακής Δημοκρατίας, ενώ ταυτόχρονα 
θα πρέπει να είναι στοχευμένη, ευέλικτη και ευ-
ρηματική στο επίπεδο της τουριστικής βιομηχανί-
ας», ανέφερε.
Ως ΠΑΣΥΔΙΞΕ, συνέχισε, ζητούμε «από τις υπεύθυ-
νες υπηρεσίες του κράτους την καθολική  στήριξη 
στελεχών της ξενοδοχειακής βιομηχανίας, μέσω 
της εφαρμογής υψηλών προδιαγραφών προγραμ-
μάτων κατάρτισης και επιμόρφωσης. Αυτοί θα 
αποτελέσουν την αιχμή του δόρατός μας, θα εί-
ναι η εμπροσθοφυλακή μας», είπε, ζήτησε την πο-

λιτική στήριξη των ξενοδοχειακών επιχειρήσεων 
που «τώρα είναι επιβεβλημένη», και κάλεσε όπως 
«παραχωρηθούν στοχευμένα πολεοδομικά και 
φορολογικά κίνητρα με στόχο τη δημιουργία νέων 
εγκαταστάσεων και την  ποιοτική και τεχνολογική 
αναβάθμιση των υφιστάμενων». Ακόμη επανέλα-
βε το αίτημα για δημιουργία Εθνικού Ινστιτούτου 
Μελετών Τουρισμού.
Είπε ακόμα ότι φέτος ο ΠΑΣΥΔΙΞΕ κλείνει 40 χρό-
νια ζωής και προσφοράς στην πρώτη γραμμή,  και 
σημείωσε πως το νέο Διοικητικό Συμβούλιό του, το 
οποίο τον εξέλεξε για άλλα τρία χρόνια στη θέση 
του Προέδρου, «καλείται να συμβάλει στη αντι-
μετώπιση και λύση των μεγάλων  προκλήσεων της 
τουριστικής βιομηχανίας».



        

Αστροπελέκια
Έχουμε λοιπόν και λέμε. Το κρά-
τος μας ενοικιάζει ένα τεμάχιο 
γης σε ιδιώτη προς 6.000 ευρώ το 
χρόνο και αυτός, αφού έκτισε μέ-
σα εργοστάσιο το οποίο μετέτρε-
ψε σε αποθήκη, το ενοικιάζει πί-
σω στο κράτος προς 135.000 ευ-
ρώ το χρόνο για να αποθηκεύει τα 
φάρμακα μας!!!
Και ύστερα απορούμε γιατί ο Θε-
ός έριξε αστροπελέκια και πλημ-
μύρισε το υποστατικό αυτό, με 
αποτέλεσμα να προκληθεί ζημιά 
στα φάρμακα ύψους 880.000 ευ-
ρώ. Είμαστε κράτος μαφία ή όχι;

Το ρουσφέτι καλά κρατεί
Μπορεί όλοι να μιλούν για πολιτι-
κό πολιτισμό, για αξιοπρεπή προ-
εκλογική εκστρατεία, για αρχές 
και αξίες, αλλά δύο μήνες μόνο 
πριν από τις εκλογές για την Τοπι-
κή Αυτοδιοίκηση, το ρουσφέτι, οι 
υποσχέσεις και οι εξυπηρετήσεις 
καλά κρατούν…
Απλά να προειδοποιήσουμε ότι 
φτάνουν συνεχώς καταγγελίες κο-
ντά μας κάποιους οι οποίοι προ-
κειμένου να εξασφαλίσουν ψή-
φους επιδίδονται συστηματικά 
σε παντός είδους εξυπηρετήσεων 
(ρουσφέτι), ότι θα αναγκαστούμε 
να τους ξεμπροστιάσουμε.
Είναι τουλάχιστον ανήθικο να εκ-
μεταλλεύονται το πρόβλημα και 
τον πόνο πολλές φορές απλών αν-
θρώπων προκειμένου να εξασφα-
λίσουν μερικούς ψήφους… (τζιαί μεις το γράψαμε...)

«Συ είπας...» οι ατάκες της βδομάδας 
Μ. Κεραυνός

«Είπα ότι δεν γίνε-
ται να παίρνω και 
σύνταξη και μισθό 
ως Υπουργός Οικο-
νομικών. Μου απά-

ντησαν ότι θα ανέτρεπα το ισχύ-
ον καθεστώς…»

- Αλίμονο! Πάνω απ’ όλα το κα-
θεστώς…

Α. Δημητρίου

«Όσοι γνοιάζονται για 
τον ΔΗΣΥ θα πρέπει να 
σταθούν δίπλα από την 
ηγεσία του κόμματος 
και όχι απέναντί της...»

- Την παρούσα ή την προηγούμενη;

Ει. Λοϊζίδου

«Το σύστημα παρακο-
λούθησης στα σχολεία, 
είναι παρεμβατικό μεν 
αλλά αναγκαίο…»

- Όπως το ξύλο που βγήκε απ’ τον 
παράδεισο;

«Tα σχόλια δικά σας» ...

Χ. Πατσαλίδης

«Τα όποια έργα τέχνης και πολιτι-
σμού παρήχθησαν 

από τα διά-
φορα projects 
του  Πάφος 
2017 αποτε-
λούν δημόσια 
περιουσία και 
κληρονομιά 
προς την πό-

λη και τους πολίτες 
της...»

- Και κατέληξαν στα αζήτητα…

Χ. Σαββίδης

«Ο πρόεδρος του ΚΟΑ είναι απο-
γοητευμένος από 

τις αθλητικές 
εγκαταστά-
σεις της Πά-
φου που βρί-
σκονται όπως 
ανέφερε χα-
ρακτηριστικά 
στο απόλυτο 

μηδέν…»

- 4 X 0 = 0…

Νίκος Λοϊζίδη

«Τους έχω ρωτήσει δέκα φορές, 
τους αστυνομι-

κούς δεν τους 
πληρώνετε, 
τα 6,5 εκα-
τομμύρια για 
την εταιρεία 
φωτοεπισή-
μανσης γιατί 
τα πληρώνει 

αστυνομία;»

- Δεν τα πληρώνει η αστυνομία. Ε-
μείς τα πληρώνουμε…

Β. Γεωργιάδου

«Η οδηγία για υποβολή παραπό-
νων, εφαρμόζεται 

σε κάθε φυσι-
κό πρόσωπο 
που δεν τελεί 
υπό καθε-
στώς πτώχευ-
σης και επι-
θυμεί να υπο-
βάλει παρά-

πονο εναντίον χρη-
ματοοικονομικής επιχείρησης…»

- Δυστυχώς επτωχεύσαμεν…

Είπαν...
Έγινε τέτοιο έγκλημα;

Μπορεί να φωνάζει όσο θέλει το ΑΚΕΛ για 
τον διορισμό του νέου Διοικητή της Κεντρι-

κής τράπεζας από τον Πρόεδρο της Δημοκρατί-
ας.
Και τι έγινε δηλαδή, που τα πορίσματα της Βου-
λής και Alvarez & Marsal,  περιλαμβάνουν πολλές 
αναφορές στον πρωταγωνιστικό ρόλο που είχε 
Χριστόδουλος Πατσαλίδης στις κακές πρακτικές 
οι οποίες οδήγησαν στην κατάρρευση του τραπε-
ζικού συστήματος το 2013;
Ο διορισμός του Κεντρικού Τραπεζίτη είναι συ-
νταγματικό δικαίωμα του Προέδρου και αυτός 
δεν νοιώθει προφανώς ότι τον αφήνουν εκτεθει-
μένο τα πορίσματα της βουλής και των Alvarez & 
Marsal.

Τα κόμματα της συμπολίτευσης πάντως προς το 
παρόν δεν έχουν τοποθετηθεί και φαίνεται να 
παραμένουν αποστασιοποιημένα από την επιλο-
γή του προέδρου της Δημοκρατίας.
Άλλωστε για πιο έγκλημα των τραπεζών μιλάμε; 
Έγινε τέτοιο έγκλημα στην Κύπρο;
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Χαμός στη Λάρνακα με τις μέδουσες... Η δήθεν λαϊκή αγορά...

Κ α φ ε ν ε ί ο 
η  Π ά φ ο ς

κομματικά μαγειρεία

Με τόσους υποψηφίους στην Πάφο για ό-
λες σχεδόν της θέσεις της Τοπικής αυτοδι-

οίκησης τελικά δεν ξέρουμε ποιος υποστηρίζει 
ποιον!!!
Πηγαίνεις σε κάποια εκδήλωση και βλέπεις πλή-
θος υποψηφίων δημάρχων, μουχτάρηδων, αντι-
δημάρχων, δημοτικών και κοινοτικών συμβούλων 
και αναρωτιέσαι ποιος υποστηρίζει ποιον;
Μαλλιά κουβάρια γίναμε όλοι.
Τι να πούν και οι ψηφοφόροι που βλέπουν το κόμ-
μα του σε ένα δήμο να συμμαχεί με το τάδε κόμ-
μα και στον άλλο να είναι αντίπαλοι και άντε να 
βρούμε άκρη.
“Άμα τη βρούμε, εμένα να με χ..σεις άμα λάχει να-
ούμε”, που έλεγε και ο μακαρίτης ο Χάρρυ Κλυν…

Μαλλιά κουβάρια
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Ένας στους τέσσερις εργαζόμενους στην Κύ-
προ με εισόδημα 19.500 ευρώ το χρόνο δεν 
βγάζουν το μήνα. Υπολογίζεται ότι 76 χιλιάδες 
εργαζόμενοι ανήκουν σε αυτή την κατηγορία, 
από τους οποίους όμως πόσοι εξαρτιούνται;

Επί τέλους φτιάξαμε τους σταθμούς λεωφο-
ρείων των δημόσιων συγκοινωνιών στην Πά-
φο. Εκείνες τις ευλογημένες τις στάσεις πότε 
θα τις αναβαθμίσουμε;

Ακόμα και ο Αβέρωφ Νεοφύτου, είναι απαι-
σιόδοξος για την οικονομία του τόπου καθώς 
όπως δηλώνει, το συνολικό πλεόνασμα που 
παρουσιάζεται το 2023 είναι αποτέλεσμα του 
πλεονάσματος των 1,136 δισ. ευρώ του Τα-
μείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων...

Στην Κύπρο έχουμε ένα από τα χαμηλότε-
ρα καταθετικά επιτόκια στην Ευρωπαϊκή Έ-
νωση, οπόταν ξεχάστε το. Είναι περίπου 1% 
πιο κάτω και από το μέσο όρο που κυμαίνε-
ται στο 3,20%...

Δηλαδή τώρα που πήγε στο Λίβανο ο Πρόε-
δρος με τη συνοδεία του πιστεύει κανείς ότι 
θα σταματήσουν οι μεταναστευτικές ροές α-
πό το Λίβανο προς την Κύπρο;

Στα προηγούμενα Δημοτικά Συμβούλια των 
τεσσάρων Δήμων της επαρχίας μας, είχαμε 
μόνο πέντε γυναίκες, από τα 44 μέλη. Τον Ι-
ούνιο θα έχουμε πολλές περισσότερες υπο-
ψήφιες. Το πόσες από αυτές θα εκλεγούν εί-
ναι άλλη ιστορία…

Εάν περιμένουμε από το Λίβανο να περιορί-
σει τις μεταναστευτικές ροές προς την Κύπρο 
σωθήκαμε. Εκεί δεν γνωρίζει η δεξιά τι ποιεί 
η αριστερά…

Το αποφάσισε οριστικά ο Μάριος Τσέλεπος 
και εξάγγειλε υποψηφιότητα για τη θέση 
του προέδρου του Επαρχιακού Συμβουλί-
ου Τοπικής Αυτοδιοίκησης Πάφου πυροβο-
λώντας την ηγεσία του Δημοκρατικού Συ-
ναγερμού. Αρχίζει και επίσημα ο πόλεμος 
στον ΔΗΣΥ…

Τη χρυσή τομή φαίνεται πως κατάφεραν να 
βρουν τα συγκυβερνώντα κόμματα, ώστε να 
επιχειρήσουν με πρόταση νόμου να διευκο-
λύνουν τη διαχείριση προβλημάτων που προ-
κλήθηκαν σε υπουργεία και κρατικές υπηρε-
σίες από το νέο σύστημα αξιολόγησης των 
δημοσίων υπαλλήλων. Την ΠΑΣΥΔΥ την ρώ-
τησαν;

Το Ισλαμικό Κράτος απειλεί με τρομοκρα-
τική επίθεση στο Champions League. Έτσι 
παθαίνει όποιος μεγαλώνει ένα φίδι στον 
κόρφο του…

Μήπως είδε κανείς τα έργα τέχνης που έγι-
ναν κατά τη θητεία της Πάφου ως Πολιτιστι-
κής Πρωτεύουσας της Ευρώπης το 2017; Δεν 
πιστεύω να τα ανακυκλώσαμε;

Καταλαβαίνουμε ότι γινόμαστε ενοχλητι-
κοί για κάποιους όταν μιλάμε για τον πολι-
τισμό. Λυπούμαστε, αλλά το πρόβλημα εί-
ναι δικό τους…

Όνειρο ήταν και τελείωσε η έξοδος της ομάδας 
της Πάφου στην Ευρώπη μέσω πρωταθλήμα-
τος. Υπάρχει ακόμα μια ευκαιρία μέσω κυπέλ-
λου και ελπίζουμε ότι θα την εκμεταλλευτούν 
στο έπακρο. Τίποτα δεν τελείωσε ακόμα…

Ο Δίκαιος

Ρουσφέτι

Ανυπερθέτως φίλτατοι στη μάχη αυτή προσθέτει, 
αυτό που ανθίζει πάντοτε στην Κύπρο, το ρουσφέτι…
Καθώς θα έχουμε εκλογές στην Κύπρο προσεχώς, 
οι αρχόντοι επιδίδονται σ’ αυτό επιτυχώς.
Θέλεις εξυπηρέτηση, θέλεις διορισμό, 
ψάχνεις να βρεις το μέλλον σου, να βρεις προορισμό;
Υπάρχει τρόπος σήμερα, κλείσε ένα ραντεβού, 
σε κάποιον υψηλόβαθμο κι αμέσως Deja-vu…
Θα σε βολέψει άμεσα τα πάντα θα σου τάξει, 
φτάνει να είσαι δηλαδή κι εσύ, μ’ αυτόν εντάξει…
Η ψήφος είναι δανεικιά στην Κύπρο να το ξέρεις 
και μην διαμαρτύρεσαι που πάντα θα υποφέρεις…

Απρίλη μου ξανθέ

Α ν κάνει ο Απρίλης δυο νερά κι ο Μάης 
άλλο ένα, χαρά σε εκείνο τον ζευγά που 

‘χει πολλά σπαρμένα…
Βροχές, καταιγίδες, πλημμύρες, χαλάζι ακόμα 
και χιονιά στο Τρόοδος μας επιφύλαξε ο και-
ρός τις τελευταίες ημέρες με αποτέλεσμα να 
επιβεβαιώνεται η παροιμία «Τον Μάρτη ξύ-
λα φύλαγε, μην κάψεις τα παλούκια, και τ’ Α-
πριλιού τις δεκοχτώ, μην κάψεις τα καρούλια 
(του αργαλειού)».
Οι βροχές των τελευταίων ημέρων, αν και 
λίγες στην επαρχία μας, ήταν ιδιαίτερα ευ-
εργετικές για τους γεωργούς δεν ήταν όμως 
αρκετές για να δώσουν και ροή νερού στα 
φράγματα μας τα οποία εξακολουθούν να  

είναι μισοάδεια. 
Σε περιοχές ωστόσο που σημειώθηκε χαλα-
ζόπτωση προκλήθηκαν ζημιές ιδιαίτερα σε 
φυτείες με φρουτόδεντρα που αυτή την πε-
ρίοδο είναι στο στάδιο της ανθοφορίας.

Από τις σελίδες του “Αδέσμευτου” ανα-
φερόμαστε συχνά πυκνά στην απουσία 

έργων τέχνης ή ακόμα και μνημείων σε ση-
μεία αναφοράς της Πάφου και κυρίως στους 
δρόμους και τις πλατείες που έχουν αναπλα-
στεί τα τελευταία χρόνια.
Δεν αναφερόμαστε βεβαίως σε κάποια Street 
Art Graffiti που ζωγραφίστηκαν κυρίως στο 
πλαίσιο της θητείας της πόλης μας ως Πολι-
τιστικής Πρωτεύουσας της Ευρώπης το 2017, 
ή ακόμα σε κάποιες μικρές εικαστικές παρεμ-
βάσεις που έγιναν με την πρωτοβουλία κά-
ποιων συμπολιτών μας εικαστικών όπως της 
Γιώτας Ιωαννίδου.
Μιλάμε για έργα τέχνης που θα κοσμούν τις 
πλατείες μας, όπως γλυπτά ή άλλου είδους 
μνημεία.
Από την πλευρά του ο Δήμος έχει παρεξηγή-
σει την έννοια της παραγωγής πολιτιστικού 
έργου και από την άλλη κάποιοι ασυνείδητοι, 

“κοσμούν” με κάθε ευκαιρία τους δρόμους, 
τις πλατείες και τα πάρκα της πόλης μας με 
ότι τους κατέβει στο νου, βγάζοντας τα απω-
θημένα τους για το ποδόσφαιρο την πολιτι-
κή, τους μετανάστες, ακόμα και για τη γκόμε-
νά τους…
Ε, όχι αυτό δεν είναι πολιτισμός…

Γ. Σαξατέ

Το παρεξήγησαν

Α. Μιχαηλίδου

Επειδή φέτος κλείνουν πενήντα χρό-
νια από την μαύρη μέρα της εισβολής 

της Τουρκίας της Κύ-
πρου, διοργανώνονται 
παντού εκδηλώσεις και 
βεβαίως στα σχολεία 
μας με εγκύκλιο μάλι-
στα του Υπουργείου 
Παιδείας.

Μόνο που το 1974 δεν έγινε μόνο η 
Τουρκική Εισβολή. Είχε προηγηθεί το 
προδοτικό πραξικόπημα κατά του Ε-
θνάρχη Μακαρίου, το οποίο ουσιαστι-
κά άνοιξε την Κερκόπορτα στους Τούρ-
κους εισβολείς.
Γι’ αυτό λέγετε τίποτα στα σχολεία α-
γαπητή κυρία Μιχαηλίδου;
Ή μήπως τα παιδιά μας είναι καλύτερα 
να μην γνωρίζουν;

Προεκλογικές τηλεμαχίες

Το βράδυ της Τετάρτης είχαμε και τις 
πρώτες Παφίτικες τηλεμαχίες, ενόψει 

των επερχόμενων εκλο-
γών στην τοπική αυτο-
διοίκηση.
Φαίδωνας Φαίδωνος 
και Εύρος Λοϊζίδης, δια-
σταύρωσαν για πρώτη 
φορά τα ξίφη του δη-

μόσια, ενώ καπάκι μετά, από αυτούς, 
είχαμε τους τρεις υποψηφίους που δι-
εκδικούν την προεδρία του Επαρχια-
κού Συμβουλίου Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης Πάφου. Δηλαδή τους  Χαράλαμπο 
Πιττοκοπίτη, Κώστα Κωνσταντίνου και 
Μάριο Τσέλεπο.
Οι πρώτες αυτές τηλεμαχίες που με-
ταδόθηκαν από τον ΑΝΤ1 έδειξαν και 
προς τα πού θα κινηθούν οι υποψήφι-
οι κατά την προεκλογική περίοδο, ενώ 
στα δύο διαφορετικά πάνελ, Φαίδω-
νος και Κωνσταντίνου ουσιαστικά επι-
βεβαίωσαν ότι δεν αλληλοϋποστηρί-
ζονται…

Ξεχάσαμε

Ωραίο το θεατρικό αφιέρωμα για τα 
πενήντα χρόνια από την Τουρκική ει-

σβολή “Μαρτυρίες 
μνημονεύουν”. Ακριβή 
παραγωγή με σπουδαί-
ους ερμηνευτές, αλλά 
μήπως κάπου χαθήκα-
με στη μετάφραση;
Δηλαδή το 1974 δεν έ-

γινε κανένα πραξικόπημα, κανένα έ-
γκλημα, που έδωσε την ευκαιρία στην 
Τουρκία να εισβάλει;
Οι ιστορίες της Χαρίτας Μάντολες, της 
Ελένη Φωκά λίγο πολύ γνωστές, διαν-
θισμένες με λυρισμό, αλλά παρόμοι-
ες ιστορίες υπάρχουν και στην άλλη 
πλευρά. Και να δεν κατανοήσουμε ότι 
ο μόνος δρόμος για επίλυση του προ-
βλήματος είναι η ειρηνική συνύπαρξη, 
σημαίνει ότι δεν έχουμε διδαχτεί τίπο-
τε όλα αυτά τα χρόνια και δεν μετα-
φέρουμε στις νεότερες γενιές που δεν 
έζησαν το δίδυμο έγκλημα όλη την α-
λήθεια… 

Μπορεί κανείς αν φανταστεί την από-
γνωση στην οποία βρίσκονταν οι δύο 

νεαροί μετανάστες που πήδηξαν από παρά-
θυρο και μπαλκόνι πέμπτου ορόφου πολυκα-
τοικίας στη Λεμεσό για να διαφύγουν τη σύλ-
ληψη και πιθανότατα την απέλαση τους από 
την Κύπρο, κατά την πρόσφατη επιχείρηση 
της αστυνομίας στη Λεμεσό;
Ναι έχουμε πρόβλημα με το μεταναστευτικό 

και σαφέστατα κάτι πρέπει να γίνει, αλλά ότι 
και να κάνουν οι φωστήρες της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, εάν δεν εξαλειφθούν οι λόγοι που ο-
δηγούν αυτούς τους ανθρώπους, να εγκατα-
λείπουν τα πάντα και να μεταναστεύουν δεν 
πρόκειται να σταματήσει το κακό. 
Είναι τόση η απόγνωσή τους που απλά θα 
τους απελαύνουμε και αμέσως θα ψάχνουν 
τρόπους για να ξαναγυρίσουν…

Μετανάστες σε απόγνωση
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Τ ην ερχομένη εβδομάδα ,στις 17 ή 18 Απριλίου το ΔΗΚΟ θα ανακοι-
νώσει τα ψηφοδέλτια του για τις εκλογές Τοπικής Αυτοδιοίκησης, 

ανέφερε ο αντιπρόεδρος του κόμμα-
τος Χρύσανθος Σαββίδης. Μιλώντας 
στο Ράδιο Κόσμος απέρριψε σχόλια 
ότι το κόμμα του δυσκολεύεται να 
κλείσει το ψηφοδέλτιο του για τον 
Δήμο της Πάφου. Ανέφερε χαρακτη-
ριστικά ότι την ερχόμενη Τετάρτη ή 
Πέμπτη το ΔΗΚΟ θα ανακοινώσει το 
ψηφοδέλτιο του, το οποίο θα είναι 
πλήρες και ισχυρό ώστε το κόμμα να 

έχει καλύτερα αποτελέσματα από τις εκλογές του 2016 και να εκλέξει 
τουλάχιστον 5 Δημοτικούς Συμβούλους. 
Πάντως οι πληροφορίες φέρουν το ΔΗΚΟ να «επιστρατεύει» διάφο-
ρους παράγοντες του κόμματος για να συμβάλουν ώστε να είναι πλή-
ρες το ψηφοδέλτιο του στον Δήμο Πάφου

Την επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Ακατάχνωτα
Οι εκλογές μπαίνουν στην τελική ευθεία παρό-
τι υπάρχουν ακόμη εκκρεμότητες σχετικά με ο-
ρισμένες υποψηφιότητες. Τα εκλογικά επιτελεία 
των υποψηφίων και οι κομματικοί μηχανισμοί α-
νεβάζουν στροφές και τις επόμενες μέρες αναμέ-
νεται να βγάλουν τα πρώτα όπλα από την φαρέ-
τρα τους... 

Οι πρώτες παρουσιάσεις των υποψηφίων σε ρα-
διοφωνικές εκπομπές και τηλεοπτικά πάνελ ήταν 
ενδεικτικές του τι θα ακολουθήσει. Το πρώτο συ-
μπέρασμα που βγαίνει πάντως είναι ότι το επίπε-
δο της αντιπαράθεσης είναι δυστυχώς πολύ χα-
μηλό... 

Σε αγώνα δρόμου επιδίδεται το Υπουργείο Εσω-
τερικών και οι Επαρχιακές Διοικήσεις, για να στε-
λεχώσουν τα εκλογικά κέντρα στις εκλογές του Ι-
ουνίου. Αρκετοί δημόσιοι υπάλληλοι και άλλοι 
ενδιαφερόμενοι για να εργαστούν στα εκλογικά 
κέντρα τρομάζουν από την πολυπλοκότητα των ε-
κλογών και τον φόρτο εργασίας που θα έχουν. 
Πάντως το Υπουργείο Εσωτερικών παίρνει μέτρα 
και αυξάνει τα εκλογικά κέντρα παγκύπρια ώστε 
μην υπάρχουν κέντρα που θα έχουν περισσότε-
ρους από 400 ψηφοφόρους. Στην Πάφο αναμένε-
ται τα εκλογικά κέντρα να αυξηθούν κατά 80... 

Χαμός επικρατεί στην Επαρχιακή Διοίκηση Πά-
φου για τις ενστάσεις που υποβλήθηκαν για τις 
εγγραφές στους εκλογικούς καταλόγους. Σύμφω-
να με πληροφορίες μέχρι το πρωί της Παρασκευ-
ής είχαν κατατεθεί 130 ενστάσεις κυρίως για με-
ταφορά ψηφοφόρων από πόλη σε πόλη και τις 
κοινότητες... 

Σε θρίλερ εξελίσσεται η αντιπαράθεση του ερ-
γολάβου του αυτοκινητόδρομου Πάφου – Πόλης 
Χρυσοχούς με τα Δημόσια Έργα και την κυβέρνη-
ση.  Οι πληροφορίες φέρουν τον εργολάβο έτοι-
μο να τα βροντήξει διότι προβλέπει ότι θα υπο-
στεί μεγάλη οικονομική ζημιά. Οι υποσχέσεις που 
είχαν δοθεί ότι κάποια θέματα που είχε εγείρει ο 
εργολάβος θα αντιμετωπίζονταν θετικά δεν υλο-
ποιήθηκαν μέχρι τώρα. Σε αυτό φαίνεται ότι κρύ-
βεται και το μυστικό γιατί αναβάλλεται από βδο-
μάδα σε βδομάδα και η διάνοιξη της σήραγγας. 
Εξελίξεις πάντως αναμένονται την ερχόμενη ε-
βδομάδα καθώς το θέμα αναμένεται να απασχο-
λήσει την κυβέρνηση σε ανώτατο επίπεδο...
 
Στα Νοσοκομεία η κατάσταση δυστυχώς δεν είναι 
καλή με την υποστελέχωση να συνεχίζεται. Αρκε-
τοί έμπειροι γιατροί ετοιμάζονται να εγκαταλεί-
ψουν τον ΟΚΥπΥ και να ιδιωτεύσουν αξιοποιώ-
ντας τις δυνατότητες που τους παρέχει το Γεσυ...

Πρόσθετη αύξηση 4 με 5 σέντ το λίτρο επιβλήθη-
κε στις τιμές των καυσίμων από τις αρχές της ε-
βδομάδας και η συνολική αύξηση από τις αρχές 
Απριλίου που καταργήθηκε η επιδότηση η αύ-
ξηση έφθασε στα 14 σέντ το λίτρο δήλωσε στο 
Radiocosmos o  πρόεδρος της Παγκύπριας Ένω-
σης Καταναλωτών Μάριος Δρουσιώτης.  Ο κ. 
Δρουσιώτης προέβλεψε ότι μέχρι το τέλος του 
μήνα θα επέλθει και νέα αύξηση στις τιμές των 
καυσίμων...

Η “μούγια”

Το είπε και το έκανε ο Τσέλεπος 

Τ ην προεδρία του Επαρχιακού Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης διεκ-
δικεί και ο Μάριος Τσέλεπος. Εξήγγειλε την υποψηφιότητα του το πρωί 

της Τρίτης μιλώντας στο RADIOCOSMOS, δυο 
ακριβώς μήνες πριν από τις εκλογές για την 
ανάδειξη των νέων αρχών τοπικής αυτοδιοί-
κησης και δήλωσε αισιόδοξος, αφού όπως 
ανέφερε χαρακτηριστικά η τοπική κοινωνία 
δεν εξαρτάται από τα κόμματα και τις απο-
φάσεις τους και επανέλαβε ότι τις αποφάσεις 
στον ΔΗΣΥ Πάφου δεν τις έλαβε η τοπική ηγε-
σία αλλά κάποιοι άλλοι. Αναφερόμενος στην 

υποψηφιότητα του ο κ. Τσέλεπος, ανέφερε ότι δίνει επιλογή στους ψηφοφό-
ρους για να ψηφίσουν ενάντια στον παλαιοκομματισμό, τα συμφέροντα και 
τις μεθοδεύσεις.   

Αισιόδοξος ο Υπουργός Εργασίας 

O Υπουργός Εργασίας Γιάννης Παναγιώτου δηλώνει αισιόδοξος 
ότι θα υιοθετηθεί από όλους τους κοινωνικούς εταίρους η 

συμφωνία για την εργοδότηση υπαλλήλων 
από τρίτες χώρες. 
Μιλώντα στο Radiocosmos o κ. Παναγιώ-
του είπε ότι αναμένει τις απαντήσεις των 
κοινωνιών εταίρων και παρά τις επιφυλά-
ξεις που εκφράστηκαν από τις εργοδοτικές 
οργανώσεις η συμφωνία θα εγκριθεί. Με 
αυτό τον τρόπο είπε θα ρυθμιστεί ένα πρό-

βλημα που ταλανίζει τις επιχειρήσεις και τις συντεχνίες για πολλά 
χρόνια. Οι διαδικασίες που έχουν καθοριστεί είπε θα διευκολύ-
νουν την νόμιμη απασχόληση υπαλλήλων από τρίτες χώρες χω-
ρίς να παραβιάζονται οι συλλογικές συμβάσεις και να προκαλείται 
αθέμιτος ανταγωνισμός στην αγορά εργασίας.

Α νήλικοι κάνουν ράλι με ηλεκτρικά σκούτερ στον παραλιακό πε-
ζόδρομο καταγγέλλουν ακροατές του radiocosmos θέτοντας 

σε κίνδυνο ντόπιους και ξέ-
νους επισκέπτες. 
Ο Βοηθός Αστυνομικός Δι-
ευθυντής Επιχειρήσεων 
Μιχάλης Νικολάου σχολιά-
ζοντας τις καταγγελίες ανέ-
φερε ότι καταγγελίες έγι-
ναν και στην αστυνομία, η 
οποία όπως είπε θα επιλη-
φθεί του θέματος.
Πρόκειται ανέφερε χαρα-

κτηριστικά για ένα από τα σοβαρά προβλήματα που αντιμετωπίζει 
η αστυνομία. 
Για το ίδιο θέμα, ο Βουλευτής του ΑΚΕΛ Βαλεντίνος Φακοντής,  κάλε-
σε τις τοπικές αρχές να αξιοποιήσουν τις πρόνοιες της σχετικής νο-
μοθεσίας και να λάβουν πιο αυστηρά μέτρα.

Υπομονή τελειώνουν τα έργα 

Α ρχές Μαΐου αναμένεται να ολοκληρωθούν τα έργα στο παρα-
λιακό μέτωπο. Όπως ανέφερε στο radiocosmos ο Δήμαρχος 

Πάφου Φαίδωνας Φαίδωνος, ήδη έχουν ολοκληρωθεί οι εργασίες 
επίστρωσης των δρόμων με πρεμιξ ενώ οι εργασίες για να τοποθε-
τηθούν γρανίτες στα πεζοδρόμια ,φύτευσης δένδρων και λουλου-
διών και δημιουργίας χωρών στάθμευσης θα ολοκληρωθούν σε 20-
25 ημέρες .
Ανακοίνωσε παράλληλα ότι από την Τετάρτη άρχισαν εργασίες για 
δημιουργία ακόμη ενός χώρου στάθμευσης 60 περίπου θέσεων επί 
της λεωφόρου Ποσειδώνος σε εγκαταλελειμμένο χώρο πίσω από το 
ξενοδοχείο Pafos Beach.

Παραμένει υποστελεχωμένη 

Μ ε 14 νέους αστυνομικούς που αποφοίτησαν  πρόσφατα από την αστυ-
νομική ακαδημία ενισχύθηκε η αστυνομική Διεύθυνση Πάφου, την 

ίδια ώρα άλλα τόσα μέλη της αστυνομίας που 
υπηρετούσαν στην επαρχία μετακινήθηκαν 
σύμφωνα με τον Βοηθό Αστυνομικό Διευθυντή 
Επιχειρήσεων Μιχάλη Νικολάου, με αποτέλε-
σμα το πρόβλημα υποστελέχωσης της ΑΔΕ Πά-
φου να παραμένει. 
Ωστόσο όπως είπε η Αστυνομική Διεύθυνση με 
την υπάρχουσα δύναμη και παρά τις ελλείψεις 

καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να αυξήσει το αίσθημα ασφάλειας 
των πολιτών και να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις της.

Ανεξέλεγκτα τα σκούτερ 

Ψάχνει υποψηφίους το ΔΗΚΟ

Παφίτισσα η νέα χρηματοοικονομική επίτροπος 

Pod cast

Η νέα χρηματοοικονομική επίτροπος Βαλεντίνα Γεωργιάδου που κατά-
γεται από την Τρεμιθούσα προωθεί εκστρατεία ενημέρωση των πο-

λιτών για το νέο νομικό πλαίσιο που διέπει τις 
διευρυμένες αρμοδιότητες του Χρηματοοικονο-
μικού Επιτρόπου/ Η εκστρατεία απευθύνεται σε 
κάθε ενδιαφερόμενο καταναλωτή που επιθυμεί 
να προσφύγει στο Γραφείο του Επιτρόπου, προ-
κειμένου να υποβάλει παράπονο εναντίον χρη-
ματοοικονομικής επιχείρησης, με βάση το νέο 
νομικό πλαίσιο και τις σχετικές διαδικασίες που 
θα πρέπει να ακολουθήσουν οι ενδιαφερόμε-

νοι για υποβολή και εξέταση παραπόνου από τον Χρηματοοικονομικό Επί-
τροπο. Μιλώντας στο Radiocosmos η κ. Γεωργιάδου διευκρίνισε ότι η οδη-
γία για υποβολή παραπόνων, από φυσικά πρόσωπα/καταναλωτές, εναντίον 
χρηματοοικονομικών επιχειρήσεων (τράπεζες, εταιρείες εξαγοράς πιστώσε-
ων, ασφαλιστικές εταιρείες, εταιρείες παροχής επενδυτικών υπηρεσιών κ.α. 
εφαρμόζεται σε κάθε φυσικό πρόσωπο που δεν τελεί υπό καθεστώς πτώχευ-
σης και επιθυμεί να υποβάλει παράπονο εναντίον χρηματοοικονομικής επι-
χείρησης και το παράπονο πρέπει να αφορά σε διαφορά εναντίον χρηματο-
οικονομικής επιχείρησης, το ύψος της οποίας δεν υπερβαίνει το ποσό των 
διακοσίων πενήντα χιλιάδων ευρώ.

Ό λοι οι υποψήφιοι για τις επερχόμενες εκλογές της 9ης Ιουνίου, έχουν 
πλέον τη δυνατότητα να συμμετέχουν στα pod cast του cosmosnews 

αποκτώντας έτσι ένα ακόμα βήμα για να επικοινωνήσουν με τους ψηφοφό-
ρους της επαρχίας μας και ολόκληρης της Κύπρου, καθώς τα pod cast θα προ-
βάλλονται στο διαδίκτυο μέσω τη ιστοσελίδας μας cosmosnews.
Ήδη από τα στούντιο του radiocosmos, έχουν περάσει οι υποψήφιοι για τη 
δημαρχία της Πόλης Χρυσοχούς Κυριάκος Κλεάνθου, της Πάφου Φαίδων 
Φαίδωνος και για την αντιδημαρχία της Γεροσκήπου Αντρέας Σιήκκης, και οι 
συνεντεύξεις τους θα προβληθούν προσεχώς από την ιστοσελίδα μας.
Οι συνεντεύξεις οι οποίες θα γίνουν από τους υποψηφίους για την προε-
δρία του Επαρχιακού Συμβουλίου Τοπικής Αυτοδιοίκησης και τις δημαρχίες 
είναι δωρεάν, ενώ όλοι οι υπόλοιποι υποψήφιοι έχουν τη δυνατότητα με ένα 
ποσό 50 ευρώ να ετοιμάσουν τρίλεπτα στα οποία απαντούν σε τρείς ερωτή-
σεις τα οποία και θα προβληθούν ενώ θα έχουν και τη δυνατότητα να τα χρη-
σιμοποιήσουν οι ίδιοι στα δικά τους σόσιαλ μίντια. 
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Μετά την απώλεια της Ρωσι-
κής και Ισραηλίτικης τουρι-
στικής αγοράς η Πολωνική 

κατατάσσεται στην 2η θέση μετά από 
αυτή του Ηνωμένου Βασιλείου. Η Πο-
λωνική τουριστική αγορά παρουσιά-
ζει σημαντική αύξηση τα τελευταία 
χρόνια και η τάση είναι πολύ ενθαρ-
ρυντική. 
Η Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης 
και Προβολής Περιφέρειας Πάφου 
υλοποιώντας το σχέδιο δράσης της 
για το 2024 συμμετέχει από τις 8 μέ-
χρι 11 Απριλίου 2024  σε εργαστήρια/
παρουσιάσεις  σε 3 πόλεις στην Πο-
λωνία (Βαρσοβία, Κρακοβία, Κατοβί-
τσε). 
Η διοργάνωση είναι  μια πρωτοβου-
λία του Υφυπουργείου Τουρισμού και 
η δράση αυτή για την ΕΤΑΠ Πάφου 
στόχο έχει την ενημέρωση εμπορικών 
συνεργατών/ τουριστικών πρακτόρων 
και την προώθηση του προορισμού 
Πάφος ως ολόχρονος τουριστικός 
προορισμός. Σύμφωνα με την Εται-
ρία Τουριστικής Ανάπτυξης Πάφου η 
Πολωνική αγορά έχει πλέον καταστεί 

αγορά πρώτης προτεραιότητας και τα 
τελευταία χρόνια οι αφίξεις λόγω κυ-
ρίως των πτήσεων της Ryanair προς 
την Πάφο έχουν αυξηθεί θεαματικά. 
Το 2023 οι αφίξεις ανήλθαν για την 
Κύπρο σε πέραν των 273,500 σημει-
ώνοντας αύξηση κατά 45% από τις 
αφίξεις του 2022. Σημαντικό μερίδιο 
κερδίζει κάθε χρόνο η Πάφος αφού 
υπολογίζεται ότι περίπου 49% των 
Πολωνών που φθάνουν στην Κύπρο 
διαμένουν στην Πάφο. Η αεροπορι-
κή σύνδεση της Πάφου με την Πολω-
νία είναι η καλύτερη  των τελευταίων 
30 χρόνων. Κατά την τρέχουσα καλο-
καιρινή περίοδο θα εκτελούνται μέ-
χρι και 20 εισερχόμενες πτήσεις την 
εβδομάδα από την Ryanair, από 6 ση-
μαντικά Πολωνικά αεροδρόμια. 
Η όλη προσπάθεια συμμετοχής σε εκ-
θέσεις και εργαστήρια, η φιλοξενία 
τουριστικών πρακτόρων και δημοσι-
ογράφων, ενέργειες Δημοσίων Σχέσε-
ων και άλλες προωθητικές ενέργειες 
εντάσσονται σε ένα ευρύτερο πλαί-
σιο των κοινών προσπαθειών των φο-
ρέων και επιχειρηματιών της Πάφου, 

του Υφυπουργείου Τουρισμού, της 
Hermes airports και άλλων, για πε-
ραιτέρω ανάπτυξη του τουρισμού και 
προσέλκυση επισκεπτών σε ολόχρο-
νη βάση. 
Θετική εξέλιξη για την Πάφου ήταν 
και οι ανακοίνωση της Ryanair ότι από 
τον Ιούνιο θα επαναρχίσει τις πτήσεις 

της από και προς τα αεροδρόμιο του 
Ισραήλ. Ο αερομεταφορέας χαμη-
λού κόστους επανεκκίνησε τις πτή-
σεις προς το διεθνές αεροδρόμιο Ben 
Gurion μετά την απόφαση των Ισραη-
λινών αρχών να ανοίξει ξανά έναν ει-
δικό τερματικό σταθμό για υπηρεσίες 
χαμηλού κόστους. Προς το παρόν από 

το αεροδρόμιο Πάφου θα εκτελού-
νται 4 πτήσεις την εβδομάδα όμως 
υπάρχει αισιοδοξία ότι στην διάρκεια 
των επόμενων μηνών ο αριθμός των 
πτήσεων θα αυξηθεί. Αυτός ο σχεδι-
ασμός θα υλοποιηθεί πλήρως αν τερ-
ματιστούν και οι πολεμικές επιχειρή-
σεις του Ισραήλ στην Παλαιστίνη. 

ε π ι κ α ι ρ ό τ η τ α

Καλά νέα από την Πολωνία 
Αυξάνονται οι αφίξεις τουριστών

Ανατρέπονται τα δεδομένα για Post covid
Επιστημονική μελέτη της Δρ. Άντρεας Τρύφωνος

Νέα μελέτη, η οποία εκπονείται από τη Σχο-
λή Θετικών Επιστημών του Ευρωπαϊκού 

Πανεπιστημίου Κύπρου σε συνεργασία με το 
Karolinska Institutet, της Στοκχόλμης, αλλάζει 
τα μέχρι στιγμής δεδομένα σε σχέση με τις επι-
πτώσεις του συνδρόμου post-COVID, καθώς δεί-
χνει ότι οι ασθενείς με το συγκεκριμένο σύνδρο-
μο αντιδρούν εξίσου καλά στην άσκηση με τους 
υγιείς συνομήλικούς τους, χωρίς να παρατηρεί-
ται επιδείνωση των συμπτωμάτων τους ή αύξη-

ση των επιπέδων φλεγμονής μετά την άσκηση. 
Σύμφωνα με ανακοίνωση της έρευνας ηγείται η 
Λέκτορας Ανατομίας/Φυσιολογίας του προγράμ-
ματος Αθλητικής Επιστήμης και Φυσικής Αγωγής 
της Σχολής Θετικών Επιστημών του Ευρωπαϊκού 
Πανεπιστημίου Κύπρου, Δρ Άντρεα Τρύφωνος, 
και τα πρώτα ευρήματα αυτής δημοσιεύτηκαν 
πρόσφατα στο έγκυρο επιστημονικό περιοδικό 
JAMA Network Open. 
Όπως σημειώνεται οι ασθενείς με σύνδρομο 
post-COVID συχνά εμφανίζουν συμπτώματα όπως 
υπερβολική κόπωση, δύσπνοια και μυϊκή αδυνα-
μία, τα οποία ενδέχεται να διατηρούνται για αρ-
κετούς μήνες μετά τη μόλυνση από τον κορωνο-
ϊό και δεν εξηγούνται από κάποια άλλη ασθένεια. 
Τα προαναφερθέντα συμπτώματα φαίνεται να 
επιδεινώνονται με την άσκηση, γεγονός που οδή-
γησε σημαντικούς φορείς, συμπεριλαμβανομέ-
νου του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας, να μι-
λούν για αποφυγή της άσκησης στους ασθενείς 
με post-COVID. Ωστόσο, η υποκινητικότητα, μα-
κροπρόθεσμα, αυξάνει τον κίνδυνο εμφάνισης 
καρδιαγγειακών και άλλων ασθενειών.  

Η νέα αυτή μελέτη, αναφέρεται στην ανακοίνω-
ση, «αλλάζει τα υπάρχοντα δεδομένα, καθώς 
δείχνει ότι οι ασθενείς με σύνδρομο post-COVID 
αντιδρούν εξίσου καλά στην άσκηση με τους υγι-
είς συνομήλικούς τους, χωρίς να παρατηρείται 
επιδείνωση των συμπτωμάτων τους ή αύξηση 
των επιπέδων φλεγμονής μετά την άσκηση». 
Τα ευρήματα αυτά υποδηλώνουν την ανάγκη ανα-
θεώρησης των αυστηρών συστάσεων περί απο-
φυγής της άσκησης σε ασθενείς με post-COVID. 
Οι ερευνητές υποστηρίζουν την σταδιακή ενσω-
μάτωση άσκησης στην αποκατάσταση των ασθε-
νών αυτών, καθώς αυτό δίνεται να μειώσει τον 
κίνδυνο εμφάνισης άλλων παθήσεων που συνδέ-
ονται με την υποκινητικότητα.Επιπλέον, οι συμ-
μετέχοντες υποβλήθηκαν σε πληθώρα ιατρικών 
εξετάσεων, όπως εξετάσεις αίματος, υπερηχο-
γράφημα καρδιάς, σπιρομέτρηση για τη λειτουρ-
γία των πνευμόνων, δοκιμασίες μέτρησης της μυ-
ϊκής δύναμης, νευροφυσιολογικές εξετάσεις και 
βιοψίες μυών. 
Οι πρώτες αναλύσεις δείχνουν ότι οι ασθενείς με 
post-COVID διατηρούν σχετικά καλή καρδιακή και 

αναπνευστική λειτουργία αλλά παρουσιάζουν 
προβλήματα στους σκελετικούς μύες (62% εμφά-
νισαν μυοπάθειες) σε σύγκριση με τους υγιείς συ-
νομήλικούς τους.
Η έρευνα συνεχίζεται και ο επόμενος στόχος των 
ερευνητών είναι η λεπτομερής μελέτη των μυϊ-
κών βιοψιών, προκειμένου να διερευνηθούν οι 
πιθανοί μηχανισμοί πίσω από αυτές τις μυοπά-
θειες.
Τέλος, αναμένεται οι ασθενείς να υποβληθούν 
σε επανεξέταση έπειτα από ένα χρόνο, προκειμέ-
νου να αξιολογηθεί η πρόοδος της αποκατάστα-
σής τους ως προς τις μυοπάθειες που καταγρά-
φηκαν.
Η έρευνα χρηματοδοτήθηκε από το Center 
for Innovative Medicine 2022-24, Tornspiran 
Foundation, Magnus Bergvalls Foundation, 
Lars Hierta Minne Foundation, Åke Wiberg 
Foundation.
Η Δρ Άντρεα Τρύφωνος θα παρουσιάσει τα ευρή-
ματα της μελέτης στο ετήσιο συνέδριο του Αμερι-
κανικού Κολλεγίου Αθλητιατρικής στη Βοστώνη, 
τον Μάιο 2024.

Μεγάλη και συντονισμένη επιχείρηση της 
Αστυνομίας με σκοπό την πρόληψη και 

εξιχνίαση του εγκλήματος και έλεγχο αλλοδα-
πών για να διαπιστωθεί κατά πόσον διαμένουν 
νόμιμα ή παράνομα στη Κυπριακή Δημοκρα-
τία, διενήργησε το πρωί της Κυριακής η Αστυ-
νομία στην επαρχία Πάφου, σύμφωνα με τον 
Βοηθό Αστυνομικό Διευθυντή Επιχειρήσεων, 
Μιχάλη Νικολάου. 
Η συντονισμένη επιχείρηση διενεργήθηκε με-

ταξύ των ωρών 06:00-09:00 σε διάφορα συ-
γκροτήματα διαμερισμάτων στη Χλώρακα και 
την Τρεμιθούσα. 
Αρχικά, σύμφωνα με τον κ. Νικολάου ελέγχθη-
κε το συγκρότημα διαμερισμάτων «Άγιος Νικό-
λαος» στη Χλώρακα για το οποίο υπάρχει σχετι-
κό διάταγμα που απαγορεύει την εγκατάσταση 
και διαμονή οποιουδήποτε προσώπου. 
Συνολικά έγινε έλεγχος σε περίπου 300 διαμε-
ρίσματα, είπε ο κ. Νικολάου, δίχως ωστόσο να 

εντοπιστεί οποιοδήποτε πρόσωπο να διαμένει 
σε αυτά. 
Ακολούθως οι έρευνες συνεχίστηκαν στο συ-
γκρότημα διαμερισμάτων «Άγιος Γεώργιος» 
περιοχή Τρεμιθούσας-Έμπας όπου ερευνήθη-
καν, δυνάμει δικαστικού εντάλματος 12 διαμε-
ρίσματα. 
Από τους ελέγχους που έγιναν ελέγχθηκαν συ-
νολικά 40 άτομα χωρίς επίσης να προκύψει 
οτιδήποτε επιλήψιμο, είπε ο εκπρόσωπος της 

Αστυνομίας, είτε από ποινικής πλευράς είτε 
από απόψεως παράνομης παραμονής στο έδα-
φος της Κυπριακής Δημοκρατία. 
Στην επιχείρηση συμμετείχαν δεκάδες μέλη της 
Αστυνομίας από την ΑΔΕ Πάφου, τη ΜΜΑΔ, 
την Υπηρεσία Αλλοδαπών και Μετανάστευσης 
και την ΥΚΑΝ. 
Παρόμοιες έρευνες, συμπλήρωσε ο κ. Νικολά-
ου, θα υπάρξουν και στο επόμενο χρονικό δι-
άστημα.

Δεν βρήκαν κανέναν παράνομο 
Μεγάλη και συντονισμένη επιχείρηση της Αστυνομίας σε Χλώρακα, Έμπα και Τρεμιθούσα
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Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε 
το Σάββατο 6 Απριλίου στο Μαρκίδειο 

Θέατρο η εκδήλωση «Χορεύω για τη ζωή» 
στην οποία  συμμετείχαν 5 Λαογραφικοί/Πο-
λιτιστικοί  Όμιλοι της Πάφου και συγκεκριμέ-
να, ο Λαογραφικός Όμιλος “ΚΤΗΜΑ”, ο Λα-
ογραφικός Όμιλος “Αφροδίτη” Γεροσκήπου, 
το Πολιτισμικό Λαογραφικό Εργαστήρι Κονι-
ών, ο Πολιτιστικός Όμιλος “Ιεροί Κήποι” Γε-
ροσκήπου και ο Λαογραφικός Όμιλος Γιόλου 
“Στ’ αχνάρκα της Παράδοσης”. 

Τα έσοδα της εκδήλωσης θα δοθούν όλα στο 
Κέντρο Ανακουφιστικής Φροντίδας «Αρχ. Μι-
χαήλ» Μέσα Χωριό!
Φέτος ήταν η Τρίτη κατά σειρά χρονιά που 
διοργανώνεται στην Πάφο η συγκεκριμένη 
εκδήλωση η οποία έχει καταστεί πλέον θε-
σμός.
Ήταν μια εξαιρετικής ποιότητας εκδήλωση 
που έστειλε τα απαραίτητα μηνύματα για την 
διατήρηση και διάδοση της παράδοσης και η 
οποία άφησε τις καλύτερες εντυπώσεις στο 

κοινό που κατέκλεισε το Μαρκίδειο Δημοτι-
κό Θέατρο.
Και οι πέντε Όμιλοι παρουσίασαν εξαιρετικά 
χορευτικά προγράμματα συνοδευόμενα από 
πλήρη παραδοσιακή ορχήστρα η οποία και 
εκτέλεσε τους χορούς και τραγούδια ολόκλη-
ρου του προγράμματος. 
Η συγκεκριμένη εκδήλωση απέδειξε για άλλη 
μια φορά ότι η Πάφος διαθέτει εκείνο το υλι-
κό που μπορεί να παράγει πολιτισμό, με την 
αναγκαία στήριξη των τοπικών αρχών.

Χόρεψαν για τη ζωή 

Επειδή η εκκλησία της Παναγίας της Χρυ-
σελεούσης ήταν μικρή και δεν χωρούσε 
τον κόσμο κατά τις μεγάλες εορτές όπου 

όλοι οι πιστοί πήγαιναν να λει-
τουργηθούν, απεφάσισαν οι κά-
τοικοι της Χλώρακας να κτίσουν 
μια μεγαλύτερη δίπλα στην μι-
κρή, στην ίδια πλατεία.
Το κτίσιμο ξεκίνησε το 1924 και 

κράτησε έως το 1928 και εγκαινιάστηκε από 
τον Μητροπολίτη Πάφου Ιάκωβο.
Ήταν μεγαλόπρεπη και θεόρατη κτισμένη με 
πελεκητή πέτρα άριστης ποιότητος από τους 
καλύτερους πρωτομάστορες εκείνης της επο-
χής. Ήταν ο καθεδρικός ναός της Χλώρακας.
Για να κτιστεί χρειάστηκε να πουληθεί μεγάλο 
μέρος της εκκλησιαστικής περιουσίας που δι-
έθετε, και για το κτίσιμο της χρησιμοποιήθηκε 
είδος καλής και ανθεκτικής ποιότητας πέτρας 
που λατομεύτηκε στη Χλώρακα, ένα από τα 
δύο καλύτερα είδη του τόπου και που όμοιο 
του επίσης χρησιμοποιήθηκε για να κτιστεί 
η περίφημη εκκλησία της Θεοσκέπαστης της 
Κάτω Πάφου.
Το 1953 με το μεγάλο σεισμό η στέγη της εκ-
κλησίας κατέρρευσε με αποτέλεσμα για να 
αναστηλωθεί χρειάστηκαν αρκετά χρόνια. Με 
δωρεές πιστών και εράνους ανά την Κύπρο κα-
θώς και με εθελοντές εργάτες και μαστόρους, 
κατάφεραν έως το 1959 να την ανοικοδομή-
σουν και να την τελειώσουν.
Γενικά η καινούργια εκκλησία αποδείχτηκε 
πολύ θαυματουργή, καθώς οι ντόπιοι κάτοικοι 
διηγούνται ιστορίες περί θαυμάτων που συνέ-
βησαν κατά καιρούς.
Στην παλιά μικρή εκκλησία βρισκόταν το εικό-
νισμα της Παναγίας της Οδηγήτρας που ήταν 
θαυματουργή και εξέχουσα απ’ όλες τις άλλες 
ως προς την τεχνοτροπία της και την καλλιτεχνι-
κή της αξία. Όταν γυναίκες είχαν πρόβλημα με 
αιμορραγίες, τις βοηθούσε να θεραπευτούν. 
Σήμερα το εικόνισμα ευρίσκεται τοποθετημέ-
νο στο τέμπλο της μεγάλης εκκλησίας η οποία 

έχει ονομαστεί Χρυσοαιματούσα εξ αιτίας της 
θαυματουργού εικόνας, δηλαδή παριστάνει τη 
Χρυσή Παναγία που θεραπεύει το αίμα (αιμα-
τούσα). 
Πίσω από το εικόνισμα ευρίσκεται κρεμασμέ-
νη μια κόκκινη κορδέλα την οποία οι πάσχου-
σες γυναίκες ανταλλάζουν με μια άλλη και την 
ζώνονται για τρεις ημέρες οπότε όσες πραγμα-
τικά πιστεύουν, θεραπεύονται.
Στα παλιά χρόνια υπήρχε ένας θρύλος που 
ήθελε το εικόνισμα της Παναγίας της Οδηγή-
τρας όταν το μετέφεραν αλλού, από μόνο του 
να επιστρέφει στο τέμπλο της Παναγίας της 
Χρυσελεούσης. Όταν τέλειωσε το κτίσιμο της 
Παναγίας της Χρυσοαιματούσης και οι κάτοι-
κοι θέλησαν να το μεταφέρουν εκεί, αυτό δεν 
έφευγε από τη θέση του όπως να ήταν κολλη-
μένο. Και όταν ο ιερέας χρησιμοποίησε σκε-
πάρνι για να την ξεκολλήσει, έσπασε το σκαλι-
στό ξύλινο τέμπλο του ιερού που σ αυτό ήταν 
τοποθετημένο το εικόνισμα, και το οποίο ση-
μάδι ακόμα ευρίσκεται στο τέμπλο.

Λέγεται ότι η εκκλησία της Χρυσοαιματούσης 
δεν άντεξε στο σεισμό αν και ήταν καλά στε-
ρεωμένη, γιατί η Παναγία επιθυμούσε να επι-
στρέψει πίσω στην παλιά εκκλησία. Και όταν 
οι κάτοικοι την τοποθέτησαν σε πρόχειρη πα-
ράγκα μέχρι να τελειώσει η επαναοικοδόμηση, 
εν μέσω καλοκαιρίας, ένα βράδυ συνέβηκε με-
γάλη κακοκαιρία με θύελλες και ανεμοστρόβι-
λους που κατά τη διάρκεια τους το εικόνισμα 
εξαφανίστηκε από την θέση του και βρέθηκε 
πάνω στο τέμπλο της παλιάς εκκλησιάς.
Με το πέρας του κτισίματος της μεγάλης εκ-
κλησίας και ύστερα από δεήσεις και προσευ-
χές προς τη Παναγία, μετέφεραν το εικόνισμα 
της και πάλι, και έως σήμερα ευρίσκεται στο 
μεγάλο τέμπλο του ιερού του μεγάλου ναού 
της Παναγίας της Χρυσοαιματούσης.
Στα χρόνια που ακολούθησαν, πολλά πράμα-
τα και θάματα έχουν συμβεί και συνεχίζουν να 
συμβαίνουν, που οι πιστοί τα αποδίδουν στη 
θαυματουργή εικόνα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΤΑΠΑΚΟΥΔΗΣ

Η θαυματουργή εικόνα της Παναγίας στη Χλώρακα… Συμβάλλοντας στη σωστή 
χρήση της γλώσσας μας

Ο Χρυσόστομος Π. Ρουσής, M.Ed., πρώην διευ-
θυντής σχολείων Δημοτικής και Μέσης Εκ-

παίδευσης, επισημαίνει λάθη που 
διαβάσαμε στον Τύπο, για να τα  
αποφεύγουμε. Αποφεύγοντας λάθη, 
ανεβάζουμε την ποιότητα της γλώσ-
σας μας, που ύμνησε ο Οδυσσέας 
Ελύτης, στο λόγο του κατά την απο-

νομή του βραβείου Νόμπελ το 1979: «Τη γλώσσα 
μού έδωσαν ελληνική· το σπίτι φτωχικό στις αμμου-
διές του Ομήρου. Μονάχη έγνοια η γλώσσα μου στις 
αμμουδιές του Ομήρου». 

1. «Η τιμωρία “όλων όσων ευθύνονται” για το σκάν-
δαλο στη Μονή  θα αποκαταστήσει την εμπιστοσύνη 
του λαού προς την Εκκλησία». 
Το σωστό είναι: η τιμωρία όλων όσοι ευθύνονται. 
«Να υπάρξει παραδειγματική τιμωρία όλων ανεξαι-
ρέτως όσων έχουν μικρή ή μεγάλη ευθύνη».    . Ν.Β. 
(Σημειώστε): Χρησιμοποιούμε τη φράση “όλους/
όλων όσοι”, όταν το “όσοι” είναι υποκείμενο στο 
ρήμα που ακολουθεί: Ευχαριστώ όλους όσοι μου 
συμπαραστάθηκαν = 
ευχαριστώ όσους μου συμπαραστάθηκαν ή ευχα-
ριστώ εκείνους που μου συμπαραστάθηκαν. Αφο-
ρά όλους όσοι δεν ανανέωσαν την άδεια οδηγού ή 
αφορά όσους δεν ανανέωσαν την άδεια οδηγού. 
Χρησιμοποιούμε τη φράση “όλους όσους”, όταν 
το “όσους” είναι αντικείμενο στο ρήμα: Απέλυσαν 
όλους όσους είχαν προσλάβει ως συμβούλους. – 
Χαιρετώ όλους όσους ξέρω.
2. «Στην Εκκλησία απλώς αλλάζουν πρόσωπα αλλά 
οι “νοοτροπίες” μένουν οι ίδιες». 
Το σωστό είναι: η νοοτροπία μένει η ίδια. 
Ν.Β. (Σημειώστε): Η δημοτική αποφεύγει τον πλη-
θυντικό στα αφηρημένα ουσιαστικά: δομή, έντα-
ση, ζωή, λειτουργία, λογική, μουσική, νοοτροπία, 
πολιτική, πρακτική, ρυθμός, συμπεριφορά, στρα-
τηγική, τακτική.
Λέμε και γράφουμε: Η νοοτροπία των νέων μας έχει 
αλλάξει. (και όχι  οι νοοτροπίες).  
Οι έφηβοι αναπαράγουν συμπεριφορά που βλέ-
πουν. (και όχι συμπεριφορές).
Αλλά: η γρίπη θα κοστίσει λιγότερες “ζωές”.
3. «Ο Πρόεδρος εξέφρασε την ελπίδα να καταστεί 
δυνατόν να υπάρξουν επαφές σε πιο “ψηλό επίπε-
δο”, ακόμη και στο επίπεδο του κ. Ερντογάν». 
Το σωστό είναι: υψηλό επίπεδο.
Ν.Β. (Σημειώστε):Το επίθετο ψηλός (άνδρας, βουνό) 
όταν χρησιμοποιείται μεταφορικά σημαίνει «μεγά-
λος» και γράφεται με υ- «υψηλός»: «Ο πόνος βοηθά 
και τους πνευματικούς ανθρώπους να φθάσουν σε 
υψηλότερες μορφές πνευματικής τελείωσης». 
Λέμε και γράφουμε: υψηλή θερμοκρασία,  υψηλός 
στόχος,  υψηλές τιμές σε πολλά είδη τροφίμων.
4. «Υπενθυμίζοντας ότι “πριν την επίσκεψη” του κ. 
Ερντογάν στην Αίγυπτο υπήρξε η επίσκεψη του Αιγύ-
πτιου ΥΠΕΞ στην Κύπρο». Το σωστό είναι: πριν +από 
την επίσκεψη. 
Ν.Β. (Σημειώστε): το πριν σε θέση πρόθεσης (+από) 
δηλώνει ότι κάποιος ή κάτι προηγείται χρονικά ή το-
πικά: ένα βήμα πριν από τον τελικό  -  την είδα πριν 
από λίγο  -  πριν από πολλά χρόνια  - πριν από το 
Δημαρχείο.
5. «Για εμάς, “η παιδεία δεν είναι απλά παροχή 
υπηρεσιών”, όπως ο τουρισμός, αλλά ένα κοινωνι-
κό αγαθό». Το σωστό είναι: δεν είναι απλώς παροχή 
υπηρεσιών (= μόνο).
Ν.Β. (Σημειώστε): Σήμερα, στη μεγάλη μας πλειονότη-
τα, χρησιμοποιούμε το “απλά” σε όλες τις περιπτώσεις 
με την αντίληψη ότι είναι τύπος της δημοτικής. Οι δύο 
τύποι, όμως,  διαφέρουν σημασιολογικά: απλά σημαί-
νει «με απλό τρόπο», ενώ απλώς σημαίνει «μόνο». 
«Στη συνέντευξη πρέπει απλώς (=μόνο) να διατυπώ-
σεις απλά (=καθαρά) τις απόψεις σου». 

Την σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.
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Πορεία Χριστοδούλας
Η εκδήλωση βάλσαμο στον Γολγοθά εκατοντάδων συνανθρώπων μας…

Για 49η συνεχή χρονιά ο Αντικαρκινικός 
Σύνδεσμος Κύπρου και η Τράπεζα Κύ-
πρου διοργανώνουν την Πορεία Χρι-

στοδούλας, τη μεγαλύτερη εκστρατεία ευ-
αισθητοποίησης της κυπριακής κοινωνίας σε 
θέματα που αφορούν στον καρκίνο. 
Στην Πάφο η Πορεία Χριστοδούλας θα πραγ-
ματοποιηθεί αύριο Κυριακή 14 Απριλίου, στις 
10:30 το πρωί με χώρο εκκίνησης την πλατεία 
28ης Οκτωβρίου έξω από το Δημαρχείο.

Ποια ήταν η Χριστοδούλα 
Η Χριστοδούλα γεννήθηκε στην Άγιο Μέμνω-
να Αμμοχώστου και ήταν ένα από τα πέντε 
παιδιά της οικογένειας Ττοφινή, που καταγό-
ταν από την Αγία Νάπα. 
Τα άλλα αδέρφια της ήταν η Κατερίνα, η Ελε-
γκού, ο Γιωρκής και ο Γιάννης. 
Η Κατερίνα, η μεγαλύτερη αδερφή, υπήρξε 
σαν μητέρα της Χριστοδούλας αφού η μητέ-
ρα τους πέθανε νεαρή και τους άφησε μό-
νους. 
Η Χριστοδούλα  παντρεύτηκε με τον Αντώ-
νη Ζέμπασιη από το Παραλίμνι, με τον οποίο 
απέκτησαν τρεις γιούς και μια κόρη. Έμεναν 
στο κάτω Βαρώσι μέχρι την εισβολή (1974).
Το 1972, όταν ήταν περίπου 70 χρονών, διε-
γνώσθη με καρκίνο και αναγκάστηκε να κάνει 
μαστεκτομή. 
Δυστυχώς ο καρκίνος έκανε μετάσταση, σε 
διάφορα μέρη του σώματος της, κάτι που την 
ταλαιπωρούσε αφάνταστα.
Όταν έγινε η εισβολή τον Αύγουστο του 1974, 
κυνηγημένη από τον Αττίλα, πήρε τον δρόμο 
από το Κάτω Βαρώσι με σκοπό μέσω του Αγί-
ου Μέμνωνα να πορευθεί προς τα Κοκκινο-
χώρια και τις Βρετανικές Βάσεις που παρεί-
χαν υπό τις περιστάσεις ασφάλεια. Μετά από 
πορεία 15-20 περίπου χιλιομέτρων, έφθασε 
σε έναν πορτοκαλεώνα στη Σωτήρα και απο-
καμωμένη όπως ήταν, έγειρε κάτω από μια 
πορτοκαλιά για να ξεκουραστεί. Εκεί άφησε 
και την τελευταία της πνοή.

Η συγκλονιστική μαρτυρία του γιατρού Δρ 
Δημήτρη Σουλιώτη, που ήταν ο προσωπικός 
γιατρός της Χριστοδούλας...

«ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΑ»
26 Αυγούστου, 1974
Αυτός είναι ο πίνακας που θα ‘θελα να ζωγρα-
φίσω αν ήμουν ζωγράφος. Η Χριστοδούλα, 70 
χρόνων απ’ την Αμμόχωστο, τώρα κάτω από 
μια πορτοκαλιά στη Σωτήρα. Ήρθε και με είδε 
σήμερα το πρωί. Ήταν πάντα κεφάτη. Την πεί-
ραζα πολύ. Σήμερα δοκίμασα να την αστειέ-
ψω όπως πάντα, αλλά δεν το πέτυχα. «Πού 
βρίσκεσαι τώρα, Χριστοδούλα;» την ρώτησα, 
μ’ ένα γλυκόπικρο χαμόγελο.
«Κάτω από μια πορτοκαλιά στη Σωτήρα»
«Έχει άνθους το δένδρο;»
«Όχι δεν έχει άνθους», απάντησε με το δικό 
της γλυκόπικρο χαμόγελο «Τα αστεία σου δεν 
πιάνουν σήμερα, γιατρέ».
«Το ξέρω, Χριστοδούλα. Συγχώρεσέ με. Δοκί-
μασα να σου κάνω λίγο κέφι.
Χαμογέλασε πάλι. Την κοίταξα. Φαινόταν 
πολύ άρρωστη. Η αναπνοή της ήταν δύσκο-
λη. Την εξέτασα. Η δεξιά της μεριά, απ’ όπου 
της είχαν αφαιρέσει το στήθος πριν πολλά 

χρόνια, φαινόταν εντάξει. Χτύπησα με τα δά-
χτυλα μου την πλάτη της. Ένας αμβλύς ήχος 
έβγαινε από το κάτω μέρος. Υγρό.
Γι’ αυτό δυσκολευόταν ν’ αναπνεύσει. Την 
ξάπλωσα. Έβαλε το χέρι της στο δεξί μέρος 
της κοιλιάς και τράβηξε το πάχος.
«Εδώ. Έχω όγκο εδώ. Τον νιώθω. Με πονάει».
Ψηλάφισα το συκώτι της. Ήταν διογκωμένο.
Της είπα «Δεν υπάρχει τίποτα εκεί. Μην ανη-
συχείς».
Εκείνη όμως ήξερε. Δεν μπορούσα να την ξε-
γελάσω. 
«Θα βγάλω πλάκα του στήθους σου».
Γέμισα τη φόρμα. Διεύθυνση «Πρωτύτερα 
στην Αμμόχωστο, τώρα πρόσφυγας στη Σωτή-
ρα». Σημείωσα στο πάνω μέρος της φόρμας: 
«Παρακαλώ να μου στείλετε τις ακτινογραφί-
ες μόλις είναι έτοιμες».
Τις έστειλαν. Το μισό δεξί μέρος του στήθους 
της ήταν θολό, γεμάτο υγρό. Κανόνισα για 
παρακέντηση. Καθαρό υγρό, ανοιχτόχρωμο. 
Υπάρχει ακόμα μια αμυδρή ελπίδα να μην 
είναι μετάσταση. Το συκώτι όμως; Της έδω-
σα «Πρεδνιζόν» και την έστειλα «σπίτι». Δεν 
υπήρχε κρεβάτι. Το νοσοκομείο ήταν γεμάτο 
πληγωμένους στρατιώτες. «Ξαναέλα τη Δευ-
τέρα Χριστοδούλα. Καλή τύχη».
Χαμογέλασε το πικρό χαμόγελο της απόγνω-
σης. Δεν νομίζω πως θα την ξαναδώ. Θα πε-
θάνει κάτω από την πορτοκαλιά, στη Σωτήρα, 
κοντά στην Αγγλική Βάση της Δεκέλειας, στην 
Κύπρο, θύμα του καρκίνου και του Αττίλα.
Θα ‘θελα να ‘μουν ζωγράφος, για να ζωγραφί-
σω τη Χριστοδούλα να κάθεται κάτω από την 
πορτοκαλιά, με το γλυκόπικρο χαμόγελό της.
Δρ. Δημήτρης Σουλιώιης
Λευκωσία.

Μετά τα τραγικά γεγονότα, της Τουρκικής Ει-
σβολής του 1974 και της κατοχής του 38% του 
εδάφους της Κυπριακής Δημοκρατίας, ο πό-
νος και η ταλαιπωρία των καρκινοπαθών συ-
νανθρώπων μας και των οικογενειών τους, 
ήταν δυσβάστακτος, λόγω της απουσίας νο-
σηλευτηρίου που θα πρόσφερε φροντίδα και 
θαλπωρή στους πάσχοντες.
Ο τότε Πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλί-
ου, κ. Χακόπ Κεχεγιάν, με δική του μεγάλη 
εισφορά και μετά από επίπονες προσπάθει-

ες και στενή συνεργασία με τον Δρ. Δημήτρη 
Σουλιώτη και τα υπόλοιπα Μέλη του Διοι-
κητικού Συμβουλίου, αποφάσισαν την ανέ-
γερση Νοσηλευτηρίου, το οποίο ονόμασαν 
«Αροδαφνούσα».

Ο Δρ. Δημήτρης Σουλιώτης, εισηγήθηκε τότε, 
και η εισήγηση του έγινε αποδεκτή, όπως για 
τη οικονομική στήριξη του νοσηλευτηρίου, 
οργανώνεται κάθε χρόνο Πορεία, εις μνήμη 
της καρκινοπαθούς Χριστοδούλας, από τον 
Άγιο Μέμνωνα Αμμοχώστου, η οποία ξεσπι-
τώθηκε με βία από το βάρβαρο εισβολέα 
και βαριά κτυπημένη από τον καρκίνο, περ-
πάτησε το δρόμο της προσφυγιάς, έφθασε 
στη Σωτήρα όπου πέθανε με πόνο στη ψυχή 
και στο σώμα χωρίς ιατρική και νοσηλευτική 
φροντίδα.
Ο σκοπός της Πορείας Χριστοδούλας, είναι η 
ευαισθητοποίηση του κοινού πάνω σε θέμα-
τα καρκίνου και η εξασφάλιση των απαραί-
τητων οικονομικών πόρων, για τη λειτουργία 
των πολλαπλών προγραμμάτων και υπηρε-
σιών, που προσφέρονται δωρεάν προς τους 
καρκινοπαθείς συνανθρώπους μας.
Η Πορεία έχει καθιερωθεί, από τον Αντικαρ-
κινικό Σύνδεσμο Κύπρου, ως μια ετήσια εκδή-
λωση κοινωνικής αλληλεγγύης και ηθικής συ-

μπαράστασης προς τους καρκινοπαθείς και 
τις οικογένειές τους και αποτελεί την κύρια 
πηγή εσόδων του Συνδέσμου.
Τα έσοδα από την Πορεία, κάθε χρόνο, συμ-
βάλλουν ώστε ο Αντικαρκινικός Σύνδεσμος 
Κύπρου να συνεχίσει να προσφέρει δωρεάν 
εξειδικευμένες και αναβαθμισμένες υπηρε-
σίες προς τους καρκινοπαθείς και τις οικογέ-
νειες τους.
Η πρώτη Πορεία Χριστοδούλας πραγματο-
ποιήθηκε το 1976 και έκτοτε, πραγματοποι-
είται κάθε Απρίλιο.
 Πριν από λίγα χρόνια, ο Δήμος Σωτήρας απο-
φάσισε την ανέγερση νέου μνημείου στο ση-
μείο που η Χριστοδούλα άφησε την τελευ-
ταία της πνοή. 
Είχε προηγηθεί επιστολή της εγγονής της 
με μια φωτογραφία της Χριστοδούλας στον 
Αντικαρκινικό Σύνδεσμο.
Το μνημείο φιλοτέχνησε ο Βαρωσιώτης γλύ-
πτης, Φίλιππος Γιαπάνης γείτονας της Χρι-
στοδούλας στο Κάτω Βαρώσι.

Στο μνημείο η Χριστοδούλα απεικονίζεται να 
φορά κλειστά παπούτσια παρά το γεγονός 
ότι ήταν καλοκαίρι, αφού όπως εξήγησαν κο-
ντινά της πρόσωπα, η ίδια δεν φορούσε ποτέ 
σανδάλια ή παντόφλες καθώς το θεωρούσε 
υποτιμητικό. 
Το μνημείο απεικονίζει την Χριστοδούλα να 
περπατάει με μια βαλίτσα, άτσαλα φτιαγ-
μένη, αφού τα μισά ρούχα θα κρέμονται 
έξω απ’ αυτήν. Άτσαλα, όπως βιαστικά έφυ-
γε από το σπίτι για να φτάσει, εξαθλιωμένη 
και εξαντλημένη από τον καρκίνο κάτω από 
την πορτοκαλιά, όπου άφησε την τελευταία 
της πνοή.

Η συγκλονιστική μαρτυρία του γιατρού Δρ. Δημήτρη Σουλιώτη, 
που ήταν ο προσωπικός γιατρός της Χριστοδούλας...
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Καθώς μπαίναμε στην 1η Απρι-
λίου του 2004, ξεκίνησε γύρω 
στη 1 μετά τα μεσάνυχτα η τελε-

τή επίδοσης από τον 
Κόφι Ανάν του πέ-
μπτου και τελευταί-
ου αναθεωρημένου 
εγγράφου του Σχεδί-
ου του. Είχε προηγη-

θεί πολύωρη αναμονή στον προθά-
λαμο της αίθουσας πραγματοποίησης 
της τελετής, καθώς και ξεχωριστές συ-
ναντήσεις του Γ.Γ. με τους ηγέτες των 
δύο Κοινοτήτων, κατά τις οποίες τους 
επέδωσε τον κατάλογο με τις δεκα-
τρείς αλλαγές επί του Σχεδίου. Η συ-
νάντηση μεταξύ Κόφι Ανάν και Τάσ-
σου Παπαδόπουλου ήταν θυελλώδης, 
καθώς ο Κύπριος Πρόεδρος προέβη σε 
σφοδρή διαμαρτυρία προς τον Γ.Γ. του 
ΟΗΕ, διαπιστώνοντας ότι ο τελευταίος 
είχε αγνοήσει πλήρως τις θέσεις και τα 
αιτήματα της πλευράς μας. Στην τοπο-
θέτησή του, κατά την επίδοση του τε-
λικού Σχεδίου, ο Κόφι Ανάν, που ήταν 
και ο μόνος ομιλητής, αναφέρθηκε σε 
«μια διευθέτηση που θα επιτρέψει σε 
μια ενωμένη Κύπρο να ενταχθεί στην 
Ε.Ε.». Κάλεσε τους ηγέτες «να αρθούν 
στο ύψος των περιστάσεων και να πεί-
σουν τον κυπριακό λαό να υποστηρί-
ξει στα δημοψηφίσματα το Σχέδιο, το 
οποίο αναπόφευκτα αποτελεί συμβι-
βασμό». Η απογοήτευση και η κατή-
φεια ήταν διάχυτες στα πρόσωπα των 
μελών των αντιπροσωπειών της ε/κ 
πλευράς και της Ελλάδας. 
Στην ιστορία της διπλωματίας η Διά-
σκεψη του Μπούργκενστοκ θα πρέπει 
να  διδάσκεται στις πανεπιστημιακές 

σχολές πολιτικών επιστημών και εξω-
τερικής πολιτικής ως παράδειγμα προς 
αποφυγήν.
Όχι μόνο για την αποτυχία επίτευξης 
ενός αποτελέσματος ισορροπημένου 
και βασισμένου στην αμεροληψία, 
την αντικειμενικότητα και τις αρχές και 
αξίες του διεθνούς δικαίου και του Κα-
ταστατικού Χάρτη του ΟΗΕ, αλλά κυρί-
ως για το χαώδες και ανερμάτιστο της 
διαδικασίας που επελέγη από τους δι-
πλωμάτες του Διεθνούς Οργανισμού. Η 
όλη οργάνωση και διεκπεραίωση των 
εργασιών υπήρξε αδέξια, ερασιτεχνική 
και εν τέλει καταστροφική. Ενώ η συμ-
φωνία της Νέας Υόρκης προέβλεπε συ-
νομιλίες στη Λευκωσία, με στόχο την 
επίτευξη συμφωνίας, οι αξιωματού-
χοι των Ηνωμένων Εθνών δεν κατέβα-
λαν καμιά προσπάθεια προς αυτή την 
κατεύθυνση. Σε δηλώσεις του στους 
Κώστα Βενιζέλο, Μιχάλη Ιγνατίου και 
Νίκο Μελέτη, συγγραφείς του βιβλίου 
«Σχέδιο Ανάν – Το Μυστικό Παζάρι», ο 
Τάσσος Παπαδόπουλος είπε, αναφο-
ρικά με τις συνομιλίες στο Αεροδρόμιο 
Λευκωσίας, που προηγήθηκαν της διά-
σκεψης του Μπούργκενστοκ: 
«Ο κ. Ντε Σότο και η διαπραγματευτι-
κή του ομάδα, μετά τις πρώτες τρεις 
συνεδρίες στη Λευκωσία (ίσως και 
εξυπαρχής), δεν επέδειξαν κανένα εν-
διαφέρον για τις απόψεις που εξέφρα-
ζαν οι δύο πλευρές ούτε κατέβαλαν 
οποιαδήποτε προσπάθεια για γεφύ-
ρωση των διαφορών ή για υποβολή 
δικών τους μεσολαβητικών προσπα-
θειών, ίσως γιατί από την αρχή είχαν 
αποφασίσει ότι η τελική διαμόρφω-
ση του σχεδίου λύσης θα διαμορφω-
νόταν από τους ίδιους με «διαιτησία». 
Επανειλημμένως στη διάρκεια των δι-
απραγματεύσεων, αλλά και με δύο δη-
μόσιες δηλώσεις μου είχα πει: «Φαίνε-

ται ότι, εκτός από εμένα, κανένας δεν 
λαμβάνει στα σοβαρά αυτές τις δια-
πραγματεύσεις» (αυτές που διεξάγο-
νταν στη Λευκωσία). Ως γεγονός, πε-
ρίπου μια εβδομάδα πριν από την 
αναχώρησή μας για το Μπούργκεν-
στοκ, ο κ. Ντε Σότο διέκοψε τις κοινές 
συναντήσεις στο Παλιό Αεροδρόμιο 
Λευκωσίας και διεξήγαγε μόνο χωρι-
στές συνομιλίες με την κάθε κοινότη-
τα». Ήταν φανερό ότι ο Ντε Σότο δεν 
έδωσε βαρύνουσα σημασία σε αυτές 
τις συνομιλίες, προσβλέποντας στην 
επιδιαιτησία του Γ.Γ. του ΟΗΕ, κατά τη 
διάσκεψη του Μπούργκενστοκ. Επι-
πλέον, ο Ντε Σότο ισχυριζόταν, κατ’ 
επανάληψη, ότι η Τουρκία θα κατέθετε 
χάρτη για το εδαφικό, με παραχωρή-
σεις που θα διευκόλυναν την επίλυση 
του περιουσιακού και την επιστροφή 
των εκτοπισμένων στα σπίτια και στις 
περιουσίες τους, κατονομάζοντας μά-
λιστα τον ίδιο τον Ερντογάν ως τον κο-
μιστή του χάρτη στο ελβετικό θέρετρο. 
Κάτι τέτοιο δεν έγινε ποτέ. Τέλος, συ-
νομιλίες στο Μπούργκενστοκ δεν έγι-
ναν. Χαρακτηριστική η δήλωση του 
Τάσσου Παπαδόπουλου που δημοσι-
εύεται στο προαναφερθέν βιβλίο για 
το Σχέδιο Ανάν. 
«Σε όλη τη διάρκεια της παραμονής 
μας στο Μπούργκενστοκ, ο κ. Ντε Σότο 
είχε μόνο δύο συναντήσεις με εμένα 
και είχα μια τρίτη με τον Γενικό Γραμ-
ματέα του ΟΗΕ, κ. Ανάν, στην οποία 
παρίστατο και ο κ. Ντε Σότο με την 
ομάδα του. Ποτέ και καμιά άλλη φορά 
δεν ζήτησε συνάντηση ούτε ζήτησε 
«διαπραγματεύσεις»». 
Και βέβαια το ότι, ουσιαστικά, δεν 
υπήρξαν διαπραγματεύσεις θρυμμα-
τίζει και κονιορτοποιεί τον ισχυρισμό 
που αφέθηκε να πλανάται επί μακρόν, 
τόσο από κύκλους των Ηνωμένων 

Εθνών όσο και εντός Κύπρου, ότι δή-
θεν ο Τάσσος Παπαδόπουλος αρνήθη-
κε να διαπραγματευθεί. Τα γεγονότα 
οδηγούν σε ένα και μοναδικό συμπέ-
ρασμα: Στόχος του διπλωματικού επι-
τελείου του ΟΗΕ δεν ήταν μια ουσια-
στική διαπραγμάτευση στη βάση των 
ψηφισμάτων των Ηνωμένων Εθνών 
και του Καταστατικού Χάρτη του Ορ-
γανισμού, αλλά η επιβολή προειλημ-
μένων αποφάσεων με τη διαδικασία 
της επιδιαιτησίας, η οποία κάκιστα, 
δυστυχώς, έγινε αποδεκτή από την 
πλευρά μας στη Νέα Υόρκη. 
20 χρόνια μετά την χρεωκοπημένη 
διαπραγματευτική διαδικασία του 
Μπουργκενστογκ, επιδιώκουμε μια  
νέα  διαπραγμάτευση υπό την αιγίδα 
των Ηνωμένων Εθνών. Ορθώς, εάν οι 
συνομιλίες θα βασίζονται στις αποφά-
σεις και τα περί Κύπρου ψηφίσματα 
του ΟΗΕ.
Ωστόσο μια θεμελιώδης παράμετρος 
ορθολογικής διαπραγμάτευσης είναι 
συγκεκριμένοι διπλωματικοί κανόνες 
που θα αποτρέπουν επαμφοτερίζου-
σες ερμηνείες, νεφελώδεις διατυπώ-
σεις και τα περίφημα ambiguities (αμ-
φισημίες). Κυρίως όμως θα πρέπει να 
διασφαλίζεται η αντικειμενικότητα και 
το αμερόληπτο αυτών που θα έχουν 
την ευθύνη εποπτείας των διαπραγ-
ματεύσεων. Δηλαδή των εκπροσώπων 
των Ηνωμένων Εθνών και του ίδιου 
του επικεφαλής του Διεθνούς Οργα-
νισμού. Μακριά από «τρικλοποδιές» 
και παίγνια συσκότισης ή εξωραϊσμού 
των κρίσιμων θεμάτων επί των οποί-
ων υπάρχουν διαφορές και ουσιώδεις 
αποκλίσεις.
Υπ’ αυτή την έννοια η αρνητική κληρο-
νομιά του Μπούργκενστοκ είναι εξό-
χως διδακτική και κυρίως αποτρεπτική 
επανάληψης.

20 χρόνια από το Μπούρκενστοκ
Του Γιαννάκη Λ.Ομήρου
Πρώην Προέδρου της Βουλής 
των Αντιπροσώπων

Το αποτέλεσμα των εκλογών της 31ης Μαρτίου 
2024 στην Τουρκία για την τοπική αυτοδιοίκηση 
κατέδειξε, για πρώτη φορά μετά από 20 και πλέ-

ον χρόνια την πτώση του κυβερνώντος κόμματος ΑΚΡ 
του Ερντογάν από την πρώτη θέση και την άνοδο του 
αντιπολιτευτικού κόμματος CHP στην θέση αυτή. Προ-
φανώς, το αποτέλεσμα για τον Τούρκο Πρόεδρο δεν εί-
ναι καθόλου το επιθυμητό και η ανάγνωσή του, εν πρώ-
τοις καταδεικνύει μια αλλαγή, κατά το μάλλον ή ήττον, 
στο πολιτικό σκηνικό της Τουρκίας, χωρίς, φυσικά, αυτό 
να σημαίνει ότι επίκεινται, στο άμεσο μέλλον, σημαντι-
κές αλλαγές.
Από τα πλέον σημαντικά κρατούμενα των εκλογών εί-
ναι, πέραν του γεγονότος ότι το ΑΚΡ είναι πλέον το δεύ-
τερο κόμμα, ότι ο Δήμαρχος της Κωνσταντινούπολης, 
Εκρέμ Ιμάμογλου, διατήρησε την θέση του και ανα-
δεικνύεται σε ένα από τους βασικότερους αντιπάλους 
του Τούρκου Προέδρου στον αγώνα διαδοχής, που έχει 
ακόμη, φυσικά, αρκετή διαδρομή να καλύψει, όπως τό-
νισε και ο Ερντογάν μιλώντας μετά τα αποτελέσματα. 
Και στους άλλους, όμως, μεγάλους Δήμους, αυτούς της 
Άγκυρας και της Σμύρνης, οι υποψήφιοι που στήριξε το 

Ρεπουμπλικανικό Κόμμα CHP, κέρδισαν, με σημαντική 
μάλιστα διαφορά από τους αντιπάλους του που στη-
ρίχθηκαν από το κυβερνών ΑΚΡ, με το CHP συνολικά να 
κερδίζει 36 δήμους από τις 81 επαρχίες της Τουρκίας, 
νικώντας μάλιστα σε δήμους και επαρχίες που θεω-
ρούνται προπύργια του κόμματος του Ερντογάν. 
Ο Ερντογάν αναφέρθηκε σε μια δημοκρατική διαδικα-
σία, επιλέγοντας να χαμηλώσει τους τόνους και να με-
τακυλήσει το αποτέλεσμα σε θετικό για την Τουρκία, 
στοχεύοντας προς το εξωτερικό παρά στο εσωτερικό. 
Απέκλεισε, δε, το οποιοδήποτε σενάριο για πρόωρες 
εκλογές, τονίζοντας ότι, τώρα, χωρίς εκλογικές διαδι-
κασίες για τα επόμενα 4 χρόνια, μπορεί να προχωρή-
σει σταθερά προς την υλοποίηση του προγράμματός 
του, στέλνοντας μηνύματα ξανά στο εξωτερικό, καθη-
συχάζοντας τις αγορές που προφανώς ανησυχούν για 
τα οικονομικά προβλήματα που αντιμετωπίζει η Τουρ-
κία. Από την άλλη πλευρά ο ηγέτης του CHP τόνισε την 
αλλαγή του πολιτικού κλίματος που επέφεραν αυτές οι 
εκλογές, προδιαγράφοντας την επόμενη μέρα για την 
αντιπολίτευση, που εν πάσει περιπτώσει στις εκλογές 
της 31ης Μαρτίου δεν κατήλθε ενωμένη αλλά κατακερ-

ματισμένη, κάτι που αποτελεί στοίχημα για το μέλλον 
και ειδικά για τον Ιμάμογλου που κατάφερε να αποκτή-
σει μεγαλύτερο ποσοστό απ’ ότι λαμβάνει συνήθως το 
CHP στο οποίο ανήκει, πέραν της κοσμικής βάσης της 
Κωνσταντινούπολης. 
Το μεγαλύτερο στοίχημα, ως απόρροια του αποτελέ-
σματος των εκλογών για την τοπική αυτοδιοίκηση στην 
Τουρκία είναι κατά πόσον η αντιπολίτευση, και ειδικά 
το CHP, θα μπορέσουν να κεφαλαιοποιήσουν την αλ-
λαγή που έχει επιφέρει για τις επόμενες γενικές εκλο-
γές την ίδια στιγμή που παρατηρείται μια στροφή προς 
συντηρητικότερα κόμματα αλλά και του γεγονότος ότι 
σε αυτές τις εκλογές δεν είχαμε τις συνεργασίες κομ-
μάτων που είχαμε στις γενικές εκλογές του 2023, ούτε, 
προφανώς, τις διαφωνίες που προέκυψαν τότε μετα-
ξύ τους. Κατά πόσον όντως παρατηρούμε μια γενική 
στροφή στα πολιτικά δρώμενα της Τουρκίας είναι νω-
ρίς να αποτυπωθεί επαρκώς και οι εξελίξεις που αφο-
ρούν τόσο στο εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό της 
χώρας είναι ικανώς να επαναδιατυπώσουν το πολιτικό 
της σκηνικό.  

Οι εκλογές στην Τουρκία για την τοπική αυτοδιοίκηση

Το να μιλά κανείς για προσωπικά, τραγικά βιώ-
ματα είναι, προφανώς, δύσκολο. Η αναβίωση 

ιστοριών που καταγράφονται με μαύρα γράμμα-
τα για θύματα ενδοοικογενειακής βίας είναι κα-
θημερινό ‘βάρος’ που φέρουν στο σώμα και την 
ψυχή τους. Τα γεγονότα είναι αμείλικτα και η ζωή 
εξίσου. Το πρόβλημα της ενδοοικογενειακής βίας 
είναι, δυστυχώς, πάντα καίριο και επίκαιρο και 
συνεχώς, αντί να φθίνει, εκτραχύνεται, έχοντας 
αντίκτυπο σε όλες τις εκφάνσεις της ζωής των θυ-
μάτων, ως επίσης και κοινωνικές προεκτάσεις. 
Ως γνωστόν, η ενδοοικογενειακή βία εκδηλώνεται 
με διάφορους τρόπους, κυρίως με τη σωματική 
επίθεση και την ψυχολογική κακοποίηση. Μέσα σε 
αυτό το κακοποιητικό περιβάλλον αναγκάστηκα να 
περάσω τα παιδικά μου χρόνια – που για άλλα παι-
διά υπήρξαν ανέμελα – και μέσα σε αυτή την τοξι-
κή ατμόσφαιρα κλήθηκα να ωριμάσω νωρίτερα. 
Οι εμπειρίες των θυμάτων χαρακτηρίζονται από 
επιθέσεις, τραυματισμούς, εκφοβισμό, υποτίμη-
ση, εξευτελισμό, δυστυχία, φόβο, απόγνωση… δύ-
σκολα γίνονται αντιληπτές από τρίτους, πόσο μάλ-
λον δε από ανθρώπους και υπηρεσίες απρόσωπες 
που ενδεχομένως να προσπαθούν να καταστούν 
ειδήμονες στο θέμα, απόμακρα και επιφανειακά. 
Η στέρηση της επίγνωσης δεν αποτελεί δικαιολο-
γία και ούτε προφανώς η γνώση την πανάκεια. 
Έχοντας βιώσει το μένος της οργής και της  μανίας, 
το μίσος και το φθόνο, τον φόνο, κατανόησα ότι 
σήμερα έχω το σθένος να διατρανώνω μετά παρ-
ρησίας το εξής: δεν πρέπει κανείς να φοβάται ή να 
σιωπά. Μόνο με την άμεση αντίδραση μπορού-
με να αποφύγουμε ανάλογα ακραία περιστατικά 
βίας. Μόνο η έγκαιρη έκκληση για βοήθεια είναι 
καθοριστικής σημασίας σε τέτοιου είδους κακο-
ποιητικά περιστατικά, στιγμιαία ή εκτεινόμενα σε 
βάθος χρόνου. Η μνήμη των θυμάτων ενδοοικο-
γενειακής βίας και η ψυχική δύναμη αυτών που 
επιβιώνουν πρέπει να αποτελούν τους φωτεινούς 
φάρους, στο σκοτάδι της αβύσσου που τα γεγο-
νότα δημιουργούν και να καθοδηγούν τα θύματα 
προς αναζήτηση βοήθειας.  
Μέσα από τραγικά γεγονότα, ο άνθρωπος μπορεί 
να αναγεννηθεί, έχοντας δυο επιλογές: είτε να μεί-
νει κάτω, όταν πέφτει, ή να σηκώνεται και να ορ-
θώνει το μπόι του απέναντι σε κακοποιητικές συ-
μπεριφορές και καταστάσεις, γενόμενος ο ίδιος 
παράδειγμα, παρά τις πάμπολλες δυσκολίες, αγω-
νιστή της ζωής. Στόχος η αφύπνιση και ευαισθητο-
ποίηση των ανθρώπων έναντι στη μάστιγα της εν-
δοοικογενειακής βίας. Το να σπάσουμε την σιωπή 
και να μιλήσουμε ανοιχτά για το πρόβλημα – να 
μην το κρύβουμε κάτω από το χαλί. Να το αντιλη-
φθούμε δεόντως και επαρκώς. Να το αξιολογή-
σουμε στις σημερινές του διαστάσεις. Να το κα-
τανοήσουμε για να το αντιμετωπίσουμε. Και εδώ 
είναι που πρέπει να κινητοποιηθούν οι αρμόδιοι 
και οι κρατικοί φορείς. 
Όλοι μας. «Αν θέλεις να λέγεσαι άνθρωπος», - κατά 
τον ποιητή Τάσο Λειβαδίτη – «δεν θα πάψεις ούτε 
στιγμή να αγωνίζεσαι για το δίκαιο». Εάν θέλουμε 
ένα καλύτερο μέλλον για εμάς και τα παιδιά μας, 
πρέπει όλες και όλοι να ενημερωθούμε, να ευαι-
σθητοποιηθούμε και να δράσουμε άμεσα, ώστε να 
εξαλείψουμε το φαινόμενο της ενδοοικογενειακής 
βίας, που αμαυρώνει τον πολιτισμό και την κοινω-
νία μας. Μαζί, ενώνοντας τις φωνές μας, υψώνο-
ντας το μπόι μας, με συμπαράσταση και πάνω απ’ 
όλα με αγάπη μπορούμε όλες και όλοι να βάλουμε 
το δικό μας λιθαράκι σε αυτή την προσπάθεια. 

Κάποιες σκέψεις για την 
ενδοοικογενειακή βία

Του Δρα Αντώνη Στ. Στυλιανού Του Κλεόπα Κουλουμά
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ΚΟΙΝΩΝΙΚΟΣ ΛΕΙΤΟΥΡΓΟΣ ΣΤΗ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑ ΚΟΝΙΩΝ,ΣΤΗ ΓΕΙΤΟΝΙΑ ΜΑΣ ΚΑΙ ΣΤΟ ΔΗΜΟ ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΠΑΦΟΥ.
Στις 28 Μαρτίου πραγματοποιήθηκε η υπογραφή Μνημονίου Συνεργασίας μεταξύ της Αναπληρώτριας Διευθύντριας των Υ-
πηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας του Υφυπουργείου Πρόνοιας κυρίας Μαρίας Κυρατζή και του Κοινοτάρχη Κονιών Κυριάκου 
Κυριάκου ,υποψηφίου Αντιδημάρχου του Δημοτικού Διαμερίσματος Κονιών για την υλοποίηση του Προγράμματος, Κοινωνι-
κός Λειτουργός της Γειτονιάς. Το έργο υλοποιείται στο πλαίσιο του Προγράμματος Πολιτικής Συνοχής «ΘΑΛΕΙΑ 2021-2027» 
με τη συγχρηματοδότηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης με προϋπολογισμό 11 εκατομμύρια ευρώ.
ΣΕ ΠΟΙΟΥΣ ΑΠΕΥΘΥΝΕΤΑΙ.
• Το πρόγραμμα απευθύνεται σε όλους τους κατοίκους της Κοινότητας Κονιών και του Δήμου Ανατολικής Πάφου και όλες οι 
υπηρεσίες θα προσφέρονται δωρεάν.
ΣΚΟΠΟΣ ΤΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ.
• «Ο κοινωνικός λειτουργός της γειτονιάς» αποτελεί το σημείο αναφοράς για τους κατοίκους της Κοινότητας στην παροχή 
κοινωνικών υπηρεσιών. Με τον τρόπο αυτό επιδιώκεται η εξοικείωση των κατοίκων με τη διαδικασία λήψης οποιασδήποτε 
μορφής κοινωνικής στήριξης. 
• Επιπλέον το πρόγραμμα συμβάλλει στη διευκόλυνση της πρόσβασης των κατοίκων σε άλλες δημόσιες υπηρεσίες ή Μη Κυ-
βερνητικές Οργανώσεις, μέσα από την στήριξη και καθοδήγηση τους από ομάδα επαγγελματιών κοινωνικών λειτουργών.
• Μακροπρόθεσμα, το πρόγραμμα συμβάλλει στη μείωση του κοινωνικού αποκλεισμού, στην έγκαιρη πρόληψη των σύγχρο-
νων κοινωνικών προβλημάτων και την επίτευξη της κοινωνικής ευημερίας των κατοίκων. 
ΣΤΟΧΟΙ ΤΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ
• Αντί να πηγαίνει ο Πολίτης στις Κοινωνικές Υπηρεσίες, θα έρχονται οι Κοινωνικές Υπηρεσίες στον κάτοικο, ακριβώς για να 
αντιμετωπίζονται αμέσως όλες οι προκλήσεις που υπάρχουν.
• Τα ευάλωτα άτομα διασφαλίζουν και ενδυναμώνουν τα δικαιώματα τους, με στόχο την ουσιαστική στήριξη και καλύτερο 
επίπεδο ζωής.
• Η άμεση και ευέλικτη παροχή υπηρεσιών κοινωνικής στήριξης.
• Ο εντοπισμός και η άμεση αντιμετώπιση κοινωνικών αναγκών και προβλημάτων που απασχολούν τους κατοίκους.
• Η μελέτη των αναγκών της κοινότητας και η κινητοποίηση της ,ώστε να αναπτύξει διάφορα προγράμματα για την ευημερία 
των κατοίκων.
ΥΠΗΡΕΣΙΕΣ.
• Εξατομικευμένη ατομική και οικογενειακή συμβουλευτική στήριξη και καθοδήγηση σε αυτούς που βρίσκονται σε ανάγκη κοι-
νωνικής στήριξης
• Παροχή κοινωνικών και υποστηρικτικών υπηρεσιών σε σχολεία και σε άλλες δομές της κοινότητας.
• Ενημέρωση για θέματα κοινωνικό – προνομιακής φύσεως 
• Συνεργασία και διασύνδεση με δημόσιες, δημοτικές και άλλες υπηρεσίες
• Διοργάνωση και υλοποίηση ενημερωτικών και επιμορφωτικών διαλέξεων, βιωματικών εργαστηρίων και δραστηριοτήτων 
που αφορούν κοινωνικά θέματα
• Κατοίκον επισκέψεις και επιτόπιες παρεμβάσεις στη κοινότητα
• Στενή συνεργασία και παραπομπή στις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας για κάλυψη εξειδικευμένης παρέμβασης για θέ-
ματα όπως βία ενάντια στα παιδιά ή / και εντός της οικογένειας.
«Μη διστάσεις και επωφελήσου από την παρουσία και τις υπηρεσίες που θα παρέχει ο κοινωνικός λειτουργός για σένα , το 
διπλανό σου και την κοινότητα»
Το ενδιαφέρον μου για την ευημερία και για την ποιότητα ζωής στην κοινότητα μας και στο Νέο Δήμο Ανατολικής Πάφου εί-
ναι συνεχές και πρώτιστο μέλημα μου.
Το όραμα μου έχει οδό και αριθμό δεν είναι μόνο υποσχέσεις.
Μαζί και στο Νέο Δήμο Ανατολικής Πάφου

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΥ
ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ ΑΝΤΙΔΗΜΑΡΧΟΣ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΔΙΑΜΕΡΙΣΜΑΤΟΣ ΚΟΝΙΩΝ

Μάριος Τσέλεπος
Επίσημη εξαγγελία υποψηφιότητας για την προεδρία του Επαρχιακού Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης Πάφου

Φίλες και φίλοι,

Συνεπαρχιώτισσες και συνεπαρχιώτες,  

Στις 28 Αυγούστου με την πρόθεση μου για διεκδίκηση της θέσης του Προέδρου Επαρχιακού Οργανισμού Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης Πάφου είχα τονίσει ότι μέσα από την υποψηφιότητα μου πίστευα ότι ο Δημοκρατικός Συναγερμός 
θα κρατούσε ψηλά το κύρος, το ήθος, τις αρχές και τις αξίες της ιδρυτικής του διακήρυξης και την αξιοπρέπεια 
του κόσμου της Πάφου. 

Όλους αυτούς τους μήνες διαπίστωσα ετσιθελισμούς, τακτικισμούς  και την έλλειψη δημοκρατικών διαδικασιών 
μέσα στους κομματικούς σχηματισμούς.

Με αίσθημα ευθύνης, εξαγγέλλω την υποψηφιότητα μου για την θέση του Προέδρου Επαρχιακού Οργανισμού 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης Πάφου και σας καλώ όλους μαζί Συναγερμικούς και μη, όλη την τοπική κοινωνία της Πά-
φου να δώσουμε μαζί και αυτήν την μάχη για το καλό και την πρόοδο της Επαρχίας μας μακριά από προσωπικά 
και οικονομικά συμφέροντα.

Φτάνει πια η ανακύκλωση προσώπων.

Φτάνει πια στον παλαιοκομματισμό και τα συμφέροντα. 

Με εντιμότητα και ευθύνη για την Πάφο μας προχωράμε μπροστά.

ΜΑΡΙΟΣ ΤΣΕΛΕΠΟΣ
ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΕΠΑΡΧΙΑΚΟΥ 
ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΥ ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗΣ ΠΑΦΟΥ

mariostselepos@gmail.com
99632810
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Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels ζητεί για εργοδότηση 
για τις ξενοδοχειακές της μονάδες στην Κύπρο (Πάφος):

Barman

Waiter

Προσόντα:

•Δίπλωμα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συναφή κλάδο                                                                        

θα θεωρηθεί επιπρόσθετο προσόν.                                                                                          

•Γνώση Ελληνικής και Αγγλικής.                                                                                                                                    

•3 χρόνια προηγούμενη εμπειρία σε 4 ή 5 αστέρων ξενοδοχείο. 

Προσφέρεται: 

Εξαιρετικό πακέτο αποδοχών (αναλόγως προσόντων).                                                                                              

Ευχάριστο και δυναμικό περιβάλλον εργασίας 

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα με πρόσφατη φωτογραφία να αποστέλλονται στην 

κάτωθι διεύθυνση:

e-mail.: hr@cbh-cyprus.com

Constantinou Bros Hotels

Human resources department

Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος

www.cbh-cyprus.com

ΤΗΛ: 26 964898, ΦΑΞ: 26 964503

Η εταιρία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει

ΥΠΕΥΘΥΝΟ/ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΤΗ ΑΓΡΟΚΤΗΜΑΤΟΣ

Περιγραφή Εργασίας: 
• Υπεύθυνος για την ομαλή λειτουργία του αγροκτήματος
• Το άτομο θα πρέπει να γνωρίζει πώς να χειρίζεται γεωργικά μηχανήματα: 
μηχανήματα άρδευσης νερού / ελκυστήρες και άλλες γεωργικές μηχανές.
• Προγραμματισμός φυτεύσεων, λιπάνσεων, ψεκασμών, κλπ.
• Καθοδήγηση, εκπαίδευση και αξιολόγηση των εργατών, για τον καλύτερο 
τρόπο διατήρησης των φυτών και δέντρων.
• Διασφάλιση περιβαλλοντικής πολιτικής.

   Απαιτούμενα Προσόντα Υποψηφίων:

• Πανεπιστημιακό δίπλωμα ή τίτλος ή ισότιμο προσόν στην Γεωπονία.

    Η Εταιρία Προσφέρει

• Πακέτο απολαβών αναλόγως προσόντων και εμπειρίας
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:
e-mail: hr@cbh-cyprus.com
Constantinou Bros Hotels
Human Resources Department
Τ.Θ. 60182, Τ.Κ. 8101 Πάφος, Κύπρος
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει 
προσωπικό για τη στελέχωση των ξενοδοχειακών της μονάδων

Καμαριέρες / Room Maids
Περιγραφή Εργασίας
• Αλλαγή κλινοσκεπασμάτων και στρώσιμο κρεβατιών
• Αντικατάσταση χρησιμοποιημένων πετσετών
• Σκούπισμα και σφουγγάρισμα δαπέδων
• Καθαρισμός χαλιών με ηλεκτρική σκούπα
• Ξεσκόνισμα επίπλων
• Καθαρισμός κοινόχρηστων χώρων, 

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίων
• Δυνατότητα εργασίας σε βάρδιες, 
• Ευχάριστη προσωπικότητα 
• Πνεύμα συνεργασίας και ομαδικότητας
• Βασική γνώση της Αγγλικής γλώσσας 
• Πολίτης Ε.Ε ή κάτοχος άδειας εργασίας Ε.Ε

Η Εταιρία Προσφέρει
• Πλήρη εκπαίδευση σε όλα τα πρωτόκολλα υπηρεσιών της εταιρείας
• Ευχάριστο εργασιακό περιβάλλον
• Ευκαιρίες συνεχούς επαγγελματικής ανέλιξης
• Διαμονή και ημιδιατροφή
• Δυνατότητα μακροχρόνιας απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση: 

Constantinou Bros Hotels
Human Resources Department
Τ.Θ. 60182, Τ.Τ. 8101, Πάφος, Κύπρος
Email: hrcbh@cbh-cyprus.com
Τηλ.: 26-964500 
Mobile: 97-871460
www.cbh-cyprus.com

Η εταιρία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο ζητεί να προσλάβει
προσωπικό για τη στελέχωση των ξενοδοχειακών της μονάδων 

ΒΟΗΘΟ ΑΡΧΙΜΗΧΑΝΙΚΟ
Περιγραφή Εργασίας: 

•	 Οργάνωση,	επίβλεψη	και	διοίκηση	της	από	μέρα	σε	μέρα	λειτουργίας	του	τμήματος	συ-
ντήρησης	 του	 ξενοδοχείου,	 προληπτικών	 συντηρήσεων,	 επιδιόρθωσης	 βλαβών,	 σωστής	
λειτουργίας	των	μηχανοστασίων	και	λεβητοστασίων	του	ξενοδοχείου,	και	ότι	άλλων	εργα-
σιών	έχουν	να	κάνουν	με	μηχανολογικές	και	ηλεκτρολογικές	εγκαταστάσεις.

Προσόντα:

•	 Πανεπιστημιακό	δίπλωμα,	μηχανολόγου	μηχανικού	ή	ηλεκτρολόγου	μηχανικού.
•	 Γνώση	Ελληνικής	και	Αγγλικής.
•	 Τριετή	εμπειρία	σε	παρόμοια	θέση	σε	ξενοδοχείο.
•	 Πολίτης	Ε.Ε	ή	κάτοχος	άδειας	εργασίας	Ε.Ε

Η Εταιρεία Προσφέρει

•	 Πλήρη	εκπαίδευση	σε	όλα	τα	πρωτόκολλα	υπηρεσιών	της	εταιρίας
•	 Ευχάριστο	εργασιακό	περιβάλλον
•	 Ευκαιρίες	συνεχούς	επαγγελματικής	ανέλιξης
•	 Δυνατότητα	μακροχρόνιας	απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση:

  Constantinou Bros Hotels

Human	Resources	Department
Τ.Θ.	60182,	Τ.Τ.	8101,	Πάφος,	Κύπρος
Email:	hr@cbh-cyprus.com
Τηλ.:			+357	26-964500	
Mobile+357	97871460
www.cbh-cyprus.com



“Αδέσμευτος” 13 Απριλίου 2024 Σελίδα 21ε π ι κ α ι ρ ό τ η τ α

Σ

Τη σελίδα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Για διαγωνίσματα 10 ευρώ την ώρα. 
ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΝΤΑΙ ΜΕΤΑΦΡΑΣΕΙΣ 

σε όλες τις γλώσσες 

και η επιμέλεια και ΕΚΠΟΝΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΩΝ 

όλων των ειδών σε όλα τα θέματα από έμπειρο προσωπικό.

Για πληροφορίες 99567680 & 99571542

ΠΑΡΑΔΙΔΟΝΤΑΙ ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ 
ΚΑΙ ΦΥΣΙΚΗ 

Η εταιρεία Constantinou Bros Hotels στην Πάφο, Κύπρο, ζητεί να προσλάβει 
προσωπικό για τη στελέχωση των ξενοδοχειακών της μονάδων

CHARTERED & CERTIFIED
ACCOUNTANTS

Περιγραφή Εργασίας

•	 Προετοιμασία	και	έλεγχος	προϋπολογισμών,	οικονομικών	καταστάσεων,	κατά	τα	λογιστικά	
πρότυπα,	βάση	της	Κυπριακής	νομοθεσίας.
•	 Τον	από	μέρα	σε	μέρα,	έλεγχο,	επίβλεψη	και	διεκπεραίωση,	λογιστικών	εγγραφών,	εκδώσεις	
τιμολογίων,	πληρωμών	και	γενικά	την	ευθύνη	της	εύρυθμης	λειτουργίας	του	λογιστηρίου.

Απαραίτητα Προσόντα Υποψηφίου

•	 Κάτοχος	Πανεπιστημιακού	διπλώματος	στη	λογιστική	και	μέλος	αναγνωρισμένου	σώμα-
τος	λογιστών	(Chartered	Accountants)	με	πείρα	σε	παρόμοια	θέση.	
•	 Πολύ	καλή	γνώση	της	Ελληνικής	και	Αγγλικής	γλώσσας
•	 Ακεραιότητα	χαρακτήρα,	υπευθυνότητα	και	αξιοπιστία.
•	 Πολίτης	Ε.Ε.	ή	κάτοχος	άδειας	εργασίας	Ε.Ε.

Η Εταιρεία Προσφέρει

•	 Πλήρη	εκπαίδευση	σε	όλα	τα	πρωτόκολλα	υπηρεσιών	της	εταιρείας
•	 Ευχάριστο	εργασιακό	περιβάλλον
•	 Ευκαιρίες	συνεχούς	επαγγελματικής	ανέλιξης
•	 Δυνατότητα	μακροχρόνιας	απασχόλησης

Πλήρη βιογραφικά σημειώματα να αποστέλλονται στην κάτωθι διεύθυνση: 

Constantinou	Bros	Hotels
Human	Resources	Department
Τ.Θ.	60182,	Τ.Τ.	8101,	Πάφος,	Κύπρος
Email:	hrcbh@cbh-cyprus.com
Τηλ.:	+357	26-964500	
Mobile:+357	97871460
www.cbh-cyprus.com

Ε υ χ α ρ ι σ τ ή ρ ι ο

Ευχαριστούμε θερμά όλες και όλους που παρέστησαν
στην κηδεία της πολυαγαπημένης μας μητέρας και γιαγιάς

Χλόης Κωνσταντινίδου – Γεωργιάδου

κατέθεσαν στεφάνια, έδωσαν εισφορά ή μας
συμπαραστάθηκαν με οποιονδήποτε άλλο τρόπο 

στο βαρύ μας πένθος.

       Παιδιά: Λία και Γιώργος
                            Μαρία και Δημήτρης

                              Κωνσταντία και Θέμης
                      Εγγόνια: Άδωνις, Γιώργος, Τζώρτζια

ΔΗΜΟΣ  ΠΑΦΟΥ

ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΣ ΥΠ’ ΑΡ. 19/2024 :  ΑΓΟΡΑ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ ΤΡΙΩΝ 

ΕΠΟΧΙΚΩΝ ΕΙΣΠΡΑΚΤΟΡΩΝ ΓΙΑ ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΠΑΡΑΛΙΕΣ

 

1. Ο Δήμος Πάφου δέχεται  δηλώσεις ενδιαφέροντος  για την αγορά 
υπηρεσιών  εισπρακτόρων - καθαριστών  στις δημοτικές παραλίες του.
2. Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να εξασφαλίσουν το έγγραφο του 
Διαγωνισμού από την ιστοσελίδα του Δήμου www.pafos.org.cy ή από το 
Γραφείο Προσφορών του Δήμου.
3. Οι προσφορές πρέπει να υποβληθούν μέχρι την Τετάρτη 17 Απριλίου 2024 
και ώρα 12.00.

10 Απριλίου 2024

Η	Αρχή	Λιμένων	Κύπρου	δέχεται	αιτήσεις	για	την	πλήρωση	δύο	κενών	μόνιμων	θέσε-
ων	Λιμενικού	Λειτουργού,	μία	θέση	για	απασχόληση	στο	λιμάνι	Πάφου	και	μία	στο	λι-
μάνι	του	Λατσιού.		

Η	εγκεκριμένη	μισθοδοτική	κλίμακα	είναι	Α2:	€15.582,00	–	15.700,09	–	15.963,28	–	
16.341,16	–	16.719,05	–	17.096,94	–	17.474,82	–	17.852,71	–	18.230,59	–	18.608,48	–	
18.986,36	–	19.368,45	–	19.784,12,		Α5:	€17.607,78	–	18.237,59	–	18.867,40	–	19.514,70	
–	20.211,62	–	20.930,38	–	21.679,32	–	22.481,57	–	23.313,40	–	24.156,89	–	25.041,11	
–	25.949.14	–	26.898,82	και	Α7(ΙΙ):	€22.986,72	–	23.967,01	–	24.992,08	–	26.052,81	–	
27.168,40	–	28.300,42	–	29.432,43	–	30.564,44	–	31.696,45	–	32.828,46	–	33.960,47	
–	35.092,48	–	36.224,49	(Συνδυασμένες	Κλίμακες).	

Στη	μισθοδοσία	προστίθενται	οι	οποιεσδήποτε	γενικές	αυξήσεις	που	προβλέπονται	από	
σχετικά	νομοθετήματα	της	Αρχής.	Επιπλέον,	καταβάλλεται	τιμαριθμικό	επίδομα,	σύμ-
φωνα	με	το	ποσοστό	που	εγκρίνεται	από	την	Κυβέρνηση	από	καιρό	σε	καιρό.		

Περισσότερες	πληροφορίες,	λεπτομέρειες	για	τα	καθήκοντα	και	τις	ευθύνες	της	θέσης	
και	τα	απαιτούμενα	προσόντα	καθώς	και	έντυπα	αιτήσεων	(έντυπο	ΑΛΚ	Π.Δ.	5)	είναι	
διαθέσιμα	στην	ιστοσελίδα	της	Αρχής	στο	www.cpa.gov.cy	καθώς	και	στα	Γραφεία	της	
Αρχής	στη	Λευκωσία	τηλ.	22817200	και	22847118,	στη	Λάρνακα	τηλ.	24815225	και	στη	
Λεμεσό	τηλ.	25207112.	Οι	θέσεις	έχουν	δημοσιευθεί	επίσης	και	στην	Επίσημη	Εφημερί-
δα	της	Κυπριακής	Δημοκρατίας	της	5ης	Απριλίου,	2024.		

Οι	αιτήσεις	μαζί	με	τα	σχετικά	δικαιολογητικά	πρέπει	να	παραδίδονται	στα	Κεντρικά	
Γραφεία	της	Αρχής	στη	Λευκωσία,	στη	Λεωφόρο	Λεμεσού	5	(5ος	όροφος),	2112	Λευκω-
σία,	από	τις	08:00	μέχρι	τις	14:00,	ή	να	αποστέλλονται	μέσω	του	Ταχυδρομείου	με	συ-
στημένη	επιστολή	στον	Γενικό	Διευθυντή	της	Αρχής	Λιμένων	Κύπρου,	Τ.Θ.	22007,	1516	
Λευκωσία.	Προθεσμία	υποβολής	αιτήσεων:	Στα	Κεντρικά	Γραφεία	της	Αρχής	μέχρι	τις	
12:00’	το	μεσημέρι	της	Παρασκευής,	10.05.2024	ή	ταχυδρομικώς	με	σφραγίδα	ημερο-
μηνίας	το	αργότερο	μέχρι	τις	10.05.2024.

Κ ε ν έ ς  θ έ σ ε ι ς
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F1 – GP Ιαπωνίας: 
1-2 για την Red Bull, νίκη για τον Max

Η «τάξη» αποκαταστάθηκε στην Ιαπωνία, με 
τις Red Bull να κάνουν με άνεση το 1-2 και 
τον Max Verstappen να φτάνει σε μια ακόμη 

νίκη. Βάθρο για την Ferrari και τον Carlos Sainz.
Ο αγώνας ξεκίνησε με απρόοπτα, καθώς πριν καν 
συμπληρωθεί ο πρώτος γύρος μια σύγκρουση έθε-
σε εκτός μάχης την Williams του Alexander Albon 
και την RB του Daniel Ricciardo. Ο Αυστραλός έχασε 
έτσι μια ακόμη ευκαιρία να βελτιώσει τις επιδόσεις 
του και να προσφέρει κάτι περισσότερο στην ομάδα 
του, σε μια περίοδο που η θέση του σε αυτήν αμ-
φισβητείται. Με την επανεκκίνηση, οι δύο Red Bull 

έφυγαν μπροστά, με τον Max Verstappen να ηγείται 
της κατάταξης.  Πίσω από τα μονοθέσια της αυστρι-
ακής ομάδας εξελίχθηκε μια μάχη θέσεων και στρα-

τηγικής μεταξύ Ferrari, ΜcLaren, Mercedes, με την 
προσθήκη της Aston Martin του Fernando Alonso. Η 
Scuderia, που δεν κατάφερε να καταταγεί πίσω από 
τις Red Bull στη διαδικασία της pole-position από τα 
μέσα του αγώνα και μετά υπερίσχυσε του ανταγω-
νισμού της, παρά την αντίσταση του Lando Norris 
(McLaren) στον Carlos Sainz στη μάχη για την κα-
τάληψη της τέταρτης θέσης.  Στη συνέχεια ο Ισπα-
νός προσπέρασε τον Μονεγάσκο team-mate του και 

ανέβηκε στην τρίτη θέση του βάθρου των νικητών.                                                           
Για την Mercedes ο αγώνας εξελίχθηκε απογοητευ-
τικά, αφού τα γερμανικά μονοθέσια βρέθηκαν καθα-
ρά πίσω από τις Ferrari και τις McLaren, έχοντας και 
τον Fernando Alonso (που σήμερα τερμάτισε έκτος) 
να τα παρενοχλεί.                        
Στο Grand Prix Ιαπωνίας, όλες οι βαθμολογούμε-
νες θέσεις κατέληξαν στους «συνήθεις ύποπτους»: 
Red Bull, Ferrari, McLaren, Mercedes και ο Fernando 
Alonso με την Aston Martin. Ο μοναδικός που «πε-
ρίσσεψε» κατέληξε στον Ιάπωνα Yuki Tsunoda (RB), 
επιτυχία που πανηγυρίστηκε δεόντως από τους συ-
μπατριώτες του.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΟΔΗΓΩΝ
1 Max Verstappen 77
2 Sergio Perez 64
3 Charles Leclerc 59
4 Carlos Sainz 55
5 Lando Norris 37
6 Oscar Piastri 32

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ ΟΜΑΔΩΝ
1 Red Bull 141
2 Ferrari 120
3 McLaren 69
4 Mercedes 34
5 Aston Martin 33
6 RB 7

Ξεκινά το πρωτάθλημα ERC με το V-H d Rally Ουγγαρίας

Άρχισε με το Adonis Trial Rally το πρω-
τάθλημα Trial του Κυπριακού Συνδέ-

σμου Αυτοκινήτου.
Οι Χριστοδούλου/ Φρίξου με Subaru 
Impreza,σημειώνοντας τον καλύτερο χρό-
νο στο 2ο και 3ο πέρασμα της ειδικής δι-
αδρομής του αγώνα κέρδισαν το Adonis 
Trial Rally,αφήνοντας δεύτερους τους Νίκο 
Μαραγκό/Νεόφυτο Καρεκλά με Mazda 
RX8 και τρίτους τους Στέλιο Ζάκο /Μάριο 
Μακρή που οδηγούσαν Toyota Starlet.
Στην τέταρτη θέση τερμάτισε το δίδυμο 
Μάριος Ζάκος/ Χρίστος Αναστασίου στα 
πηδάλια ενός VW Golf ενώ στην πέμπτη 
θέση  τερμάτισαν οι Κωσταντίνος Ζάκος/ 
Παναγιώτης Παναγή με ένα Honda Civic 
που κέρδισαν και το πρώτο πέρασμα της 
ειδικής διαδρομής

Adonis Trial Rally
Πρεμιέρα από την Πάφο 

Η NICRACING Motorsport συμ-
μετείχε στον πρώτο αγώνα 

Cross car  του Πανελληνίου Πρω-
ταθλήματος που πραγματοποι-
ήθηκε την Κυριακή 07,Απριλίου 
στην χωμάτινη πίστα του αερο-
δρομίου της Τριόδου Μεσσήνης. 
Ο οδηγός της NICRACING Μίλ-
τος Μιλτιάδου, στα πηδάλια ενός 
Speed Car Xtrem, ρίχτηκε  στη 
«μάχη» με το χρονόμετρο αλλά 
μία αστοχία σε ελαστικό του 
Speed Car Xtrem στο πρώτο χρο-
νομετρημένο σκέλος - με αποτέ-
λεσμα μια μικροέξοδο από την 
αγωνιστική διαδρομή – να του 

στερήσει την δυνατότητα για δι-
άκριση, παρόλο που στο δεύτερο 
χρονομετρημένο σκέλος τερμάτι-
σε στην δεύτερη θέση πίσω από 
τον νικητή του αγώνα.
Χορηγός της φετινής προσπάθει-
ας τόσο στους αγώνες στην Κύπρο 
όσο και στο εξωτερικό η Island 
Blue Cyprus, η γνωστή εταιρεία 
ανάπτυξης γης με έδρα την Πάφο, 
η οποία ειδικεύεται στη δημιουρ-
γία πολυτελών ακινήτων. 
Στο πλευρό της ομάδας είναι 
επίσης τα γνωστά λιπαντικά 
Wolf-A.Psaltis Auto parts και ο 
Synodigos.

Πανελλήνιο Πρωτάθλημα Cross Car- Τρίοδος Μεσσήνης

Το V-Híd Rally Ουγγα-
ρίας θα είναι ο εναρ-

κτήριος αγώνας της σειράς 
ERC 2024, που προωθεί-
ται από την Ουγγρική Υπη-
ρεσία Ανάπτυξης Κινητικό-
τητας HUMDA, μέλος του 
Πανεπιστημιακού Ομίλου 
Széchenyi. 
Ο αγώνας του Ευρωπαϊκού 
Πρωταθλήματος της Ουγ-
γαρίας, που είναι τώρα στο 
καλεντάρι για πέμπτη φορά 
και για τρίτη φορά με την 
υποστήριξη του Οργανι-

σμού, θα διεξαχθεί μεταξύ 
12 και 14 Απριλίου με κέ-
ντρο τη Veszprém, σε χωμά-
τινες ειδικές διαδρομές.
Ο αγώνας αποτελείται από 
13 χωμάτινες ειδικές δια-
δρομές με 192,43 χλμ σε 
ένα αγώνα 794,74 χλμ.
Στον πρώτο αγώνα του πρω-
ταθλήματος ERC το V-Híd 
Rally Ουγγαρίας δήλωσαν 
συμμετοχή 57 πληρώματα 
με όλα τα ονόματα του χώ-
ρου να δηλώνουν παρόντα 
για το νέο πρωτάθλημα. 

Με το ράλλυ Στερεάς Ελλάδας, ανοίγει η 
αυλαία του πανελληνίου πρωταθλήματος. 
Ο αγώνας που διοργανώνεται από το σω-
ματείο (ΕΛ.Λ.Α.Δ.Α.) περιλαμβάνει 5 χω-
μάτινες Ειδικές Διαδρομές, συνολικού μή-
κους 85.75 χλμ με την δράση να ξεκινάει 
την Κυριακή 14 Απριλίου και στον αγώνα 
δήλωσαν συμμετοχή 38 πληρώματα μετα-
ξύ των οποίων και 4 από την Κύπρο.
Τα πληρώματα θα εκκινήσουν το πρωί από 
το Service Park που θα βρίσκεται στο πάρ-
κο Αγίου Ιωάννη με κατεύθυνση την Ειδική 
Διαδρομή «Θήβα», μήκους 22.79 χλμ., η 
οποία είχε χρησιμοποιηθεί και στην πρώτη 
εκδοχή του αγώνα, το 2023.Στη συνέχεια, 
τα πληρώματα θα αγωνιστούν στην Ειδική 
Διαδρομή «Ελικώνας», μήκους 12.82 χλμ. 
Έπειτα από το 30λεπτο Service, τα πληρώ-
ματα θα επανέλθουν στις Ειδικές Διαδρο-
μές «Θήβα» και «Ελικώνας» για το δεύ-
τερο πέρασμα και θα επιστρέψουν στο 
Service Park.
Η Ειδική Διαδρομή «Μοσχοπόδι», μήκους 
14.53 με «κομμάτια» από την Ειδική Δι-
αδρομή της Θήβας, αποτελεί την Power 
Stage του ράλλυ Στερεάς Ελλάδας.
Την Κύπρο θα αντιπροσωπεύσουν οι Πα-
ντελή /Λαός στα πηδάλια ενός Renault 
Clio,Πολυκάρπου/Βότσης με Peugeot 
208 R4,Παντελή/Κούγιας με Peugeot 208 
R2 που δεν έχει ακόμα εξασφαλίσει το 
starting permission και Γιάγκου/Χριστο-
δουλάκης με Subaru Impreza.

Ράλλυ Στερεάς Ελλάδας: 
Το πρωτάθλημα αρχίζει
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Περισσότερες αθλητικές ειδήσεις στην ιστοσελίδα cosmosnews.com.cy

Την αθλητική επικαιρότητα φέρνει κοντά σας 

με την ευγενική χορηγία του 

ο όμιλος εταιρειών Constantinou Bros.

Το σχόλιο της εβδομάδας

Το χρωστούν στον κόσμο...
Ο κόσμος της Πάφου που ξεπέρασε κάθε προσδοκία με την πα-

ρουσία του στον ημιτελικό της Τετάρτης αξίζει ένα τρόπαιο. 
Αυτό πρέπει να το εμπεδώσουν καλά οι ποδοσφαιριστές του Καρ-
σέδο και να δώσουν ότι έχουν και δεν έχουν στον επαναληπτικό 
της Τετάρτης και να φέρουν, αρχικά, την πρόκριση και μεταγενέ-
στερα το τρόπαιο στην Πάφο. 
Η στήλη είναι αισιόδοξη ότι, η Πάφος θα πάρει την πρόκριση και 
ακολούθως το πρώτο ιστορικό τρόπαιο.    

Δεν ικανοποίησε με την απόδοσή της η Πά-
φος fc στο κύπελλο. Για να είμαστε ειλικρινής, 

έπαιξε το πρώτο 15λεπτο πολύ καλό ποδόσφαι-
ρο και έδειχνε ότι είχε τις δυνατότητες για κάτι 
πολύ καλό. Απ’ εκεί και ύστερα όμως, η απόδοσή 
της έπεσε δραματικά, με αποτέλεσμα να κουρά-
σει μπάλα και θεατές. Πάντως, είναι γεγονός ότι ο 
Απόλλωνας δεν ήταν καλύτερος με αποτέλεσμα να 
μην απειληθεί ιδιαίτερα η γηπεδούχος ομάδα. 

Οι δύο ομάδες άφησαν ανοικτούς λογαρια-
σμούς, ενόψει επαναληπτικού την ερχόμενη 

Τετάρτη στη Λεμεσό, με την Πάφο να έχει ελαφρύ 
προβάδισμα με το 2-1 του πρώτου αγώνα. Πάντως, 
η παρουσία μεγάλης μερίδας φίλων του Απόλλω-
να που αναμένεται να ξεπεράσει τις 7-8 χιλιάδες 
θα δώσει ώθηση στην ομάδα της Λεμεσού. 

Στον άλλο ημιτελικό, η Ομόνοια έκανε επίδειξη 
δύναμης και κατατρόπωσε τον Άρη μέσα στην 

έδρα του με 3-0, ένα σκορ που την στέλνει με το 
ενάμιση πόδι στον μεγάλο τελικό. Εάν η Ομόνοια 
καταφέρει και περάσει στον τελικό, θα είναι για 
τρίτη συνεχή χρονιά. Τις δύο προηγούμενες χρο-
νιές κατάφερε και πήρε το τρόπαιο. 

Την ερχόμενη Τετάρτη, λοιπόν, θα κριθούν τα 
δύο εισιτήρια και οι ομάδες που θα περάσουν 

στον τελικό Μάϊου. Αν τα καταφέρει η Πάφος θα 
είναι για πρώτη φορά στην ιστορία της. 

Τέλος, να αναφέρουμε ότι δεν έχει οριστεί 
ακόμη η ημερομηνία διεξαγωγής του τελικού, 

όμως υπάρχει η επικρατέστερη ημερομηνία που 
είναι για το Σάββατο 18 Μάϊου. 

Σχεδόν πέντε χιλιάδες κόσμο είχε η κερκίδα της Πάφου στον πρώτο 
ημιτελικό απέναντι στον Απόλλωνα την περασμένη Τετάρτη. Τέτοιο 
κόσμο πουθενά αλλού... Ούτε σε προεκλογική συγκέντρωση. 

Μια ανάσα από τον τελικό κυπέλλου 
Βήμα πρόκρισης για Πάφος fc 

14-ΑΠριΛιΟυ-2024
ΠρΩΤΟΣ ΟΜιΛΟΣ
ΑΣιΛ ΛυΣΗΣ - ΠΕΓΕιΑ 2014 16:30
ΣΤΑΔιΟ ΕΘΝιΚΟυ ΑΧΝΑΣ

14-ΑΠριΛιΟυ-2024
ΔΕυΤΕρΟΣ ΟΜιΛΟΣ 16:30
ΕΝΑΔ Π. ΧρυΣΟΧΟυΣ - ΑΚριΤΑΣ ΧΛΩρΑΚΑΣ
ΔΗΜΟΤιΚΟ ΣΤΑΔιΟ ΠΟΛΗΣ ΧρυΣΟΧΟυΣ 

Πρόγραμμα Β’ κατηγορίας

7η αγωνιστικη / α’ ΟμιλΟσ
κυριακη 14.04.2024
17:00 ΠΑφΟΣ FC – ΑΠΟΕΛ
19:00 ΑρΗΣ – ΑΕΚ
19:30 ΑΝΟρΘΩΣΗ – ΟΜΟΝΟιΑ

9η αγωνιστικη / Β’ ΟμιλΟσ
Παρασκευη 12.04.2024
19:00 ΑΕΛ - ΟΘΕΛΛΟΣ ΑΘΗΑιΝΟυ
ΣΑββΑΤΟ 13.04.2024
17:00 ΝΕΑ ΣΑΛΑΜιΝΑ – ΑΠΟΛΛΩΝ
18:00 ΚΑρΜιΩΤιΣΣΑ ΠΟΛΕΜιΔιΩΝ – ΔΟξΑ 
19:00 ΕΘΝιΚΟΣ ΑΧΝΑΣ – ΑΕΖ

Πρόγραμμα A’ κατηγορίας

Προβάδισμα πρόκρισης στον τελικό του κυ-
πέλλου εξασφάλισε η Πάφος fc το βράδυ 

της Τετάρτης απέναντι στον Απόλλωνα Λεμε-
σού, τον οποίο κέρδισε με 2-1 με τέρματα των 
Πέπε και Δημητρίου. 
Παρά το γεγονός ότι η απόδοση της ομάδας 
δεν έπιασε υψηλά στάνταρ, εν τούτοις κατά-
φερε να πάρει τη νίκη με ένα τέρμα διαφορά, 
που τις δίνει αυξημένες ελπίδες για πρόκριση, 
ενόψει του επαναληπτικού που θα γίνει την 
Τετάρτη στη Λεμεσό. 
Η Πάφος εκεί, αν και χωρίς τον κόσμο της, λόγω 
της απαγόρευσης, θα προσπαθήσει για τη νίκη, 
ή να μην χάσει. Ακόμα και με ισοπαλία, το σκορ 
του πρώτου αγώνα της δίνει την πρόκριση στον 
τελικό για πρώτη φορά στην ιστορία της. 
Ο Κάρλος Καρσέδο και οι ποδοσφαιριστές του 
γνωρίζουν τη σημασία του αγώνα και προετοι-
μάζονται καταλλήλως για να φύγουν θριαμ-
βευτές από τη Λεμεσό. Ο ισπανός προπονητής 
δεν θα έχει και πάλι στη διάθεσή του τους ικο-
κό και Μελούσο, οι οποίοι είναι τραυματίες. 

Παλιούρας 
Ο Εκπρόσωπος Τύπου της Πάφος fc Πολύβρι-
ος Παλιούρας σε δηλώσεις στον ΣΠΟρ FM είπε 

ότι, «Μπήκαμε καλά στο παιγνίδι σκοράραμε 
ένα ωραίο τέρμα, θα μπορούσαμε να είμαστε 
καλύτεροι αφού δώσαμε στον αντίπαλο ένα 
εύκολο τέρμα. Δεν συγχωρούν τέτοια λάθη 
στην άμυνα. Όμως είναι πολύ σημαντικό έγι-
ναν αλλαγές από τον προπονητή μας. Κράτη-
σαν την μπάλα στο κέντρο του γηπέδου κα με 
το όμορφο τέρμα του Μάριου πήραμε προβά-
δισμα. Είναι μια μικρή νίκη και ένα μικρό βήμα 
για την προβάδισμα. Είμαστε ευχαριστημένοι 
αλλά ακόμη δεν έχει τελειώσει».

Για τον επαναληπτικό ο Πολύβιος είπε ότι, 
ονειρεύονται από καιρό αυτό τον τελικό: «Θα 
έχουμε ένα πολύ δύσκολο παιγνίδι στο «Αλ-
φαμέγα», αλλά από την στιγμή που θέλουμε 
να κάνουμε το βήμα παραπάνω πρέπει να εί-
μαστε 100% προσηλωμένοι στον στόχο μας. 
Έχουμε κάνει ένα βήμα. Όταν έρθει η ώρα θα 
πρέπει να το δούμε με προσοχή. Θέλουμε να 
είμαστε στον τελικό. Οι μεγάλες ομάδες τιμω-
ρούν τις απροσεξίες. Ονειρευόμαστε από και-
ρό αυτό το τελικό».

13 αΠριλιΟυ 2024 16:30
ΑΕΠ ΠΟΛΕΜιΔιΩΝ - ΓΕρΟΣΚΗΠΟυ F.C.
ΚΟιΝΟΤιΚΟ ΓΗΠΕΔΟ ΠΑΝΩ ΠΟΛΕΜιΔιΩΝ

Γ’ κατηγορία - 11η αγωνιστική

μάχη για να κρατηθούν στην κατηγορία δί-
νουν Ακρίτας Χλώρακας και ΕΝΑΔ Πόλεως 

Χρυσοχούς. Οι δύο ομάδες της Πάφου βρίσκονται 
σε κίνδυνο και θα πρέπει να υπερβάλουν εαυτό 
στη συνέχεια για να καταφέρουν να μείνουν στη 
β’ κατηγορία. 
Την Κυριακή οι δύο ομάδες της Πάφου αγωνίζο-
νται μεταξύ τους σε ένα αγώνα χωρίς αύριο. Το 
παιχνίδι θα γίνει στο δημοτικό στάδιο Πόλεως 
Χρυσοχούς, με την τοπική ΕΝΑΔ να έχει ελαφρύ 
προβάδισμα, λόγω έδρας. 
Όπως είναι σήμερα τα βαθμολογικά δεδομένα, 
η ΕΝΑΔ έχει περισσότερη ανάγκη τους βαθμούς, 
καθώς βρίσκεται σε δυσκολότερη θέση από τον 
Ακρίτα. Η ομάδα του Κώστα Σωκράτους βρίσκεται 
τρίτη από το τέλος με 25 βαθμούς, ενώ ο Ακρίτας 
δύο θέσεις ψηλότερα με 29 βαθμούς. 
Στον Ακρίτα σκέφτονται ότι, με νίκη στον Κυριακά-
τικο αγώνα ξεφεύγουν από την ΕΝΑΔ 7 βαθμούς, 
προβάδισμα που θεωρείται σημαντικό για τη με-
τέπειτα πορεία της ομάδας.   

Ντέρμπι ΕΝΑΔ - Ακρίτας
Ματς φωτιά στην Πόλη

είμαι αισιόδοξος ότι θα φέ-
ρουμε το κύπελλο στην Πάφο 
και θα βγάλουμε τους παφίτες 

στους δρόμους.



Τ έσσερις αγωνιστικές πριν το φινάλε του 
πρωταθλήματος και ακόμη εκκρεμούν 
ο τίτλος του πρωταθλητή και οι θέσεις 

που οδηγούν στην Ευρώπη. 
Όπως είναι σήμερα τα βαθμολογικά δεδομέ-
να, ΑΠΟΕΛ, ΑΕΚ, Ομόνοια και Άρης, έχουν μα-
θηματικές ελπίδες για κατάκτηση του τίτλου. 
Ο ΑΠΟΕΛ είναι στην κορυφή της βαθμολογί-
ας με 66 βαθμούς, έχοντας με μια ανάσα από-
σταση την ΑΕΚ (65β.) 
Απ’ εκεί και πέρα, η Ομόνοια στην τρίτη θέση 
με 62 βαθμούς και τέταρτος ο Άρης με 61. Η 
Πάφος βρίσκεται στην 5η θέση έχοντας ελ-
πίδες, αρκετές μάλιστα, για την 3η θέση που 
οδηγεί στην Ευρώπη. Ευρώπη μπορεί να δώ-
σει και η 4η θέση, νοουμένου ότι Ομόνοια, ή 
Άρης κατακτήσουν τον τίτλο του κυπελλούχου 
και παράλληλα τερματίσουν στην πρώτη τρι-
άδα. 

7η αγωνιστική 
Η έβδομη αγωνιστική περιλαμβάνει παιχνί-
δια, τα οποία είναι κρίσιμα για τη μετέπειτα 
πορεία όλων των ομάδων. Για παράδειγμα, ο 
πρωτοπόρος ΑΠΟΕΛ δοκιμάζεται στο Στέλι-
ος Κυριακίδης απέναντι στην Πάφο, η οποία 
όπως γράψαμε και πιο πάνω, κυνηγά την 4η 

θέση που πιθανόν να δώσει εισιτήριο Ευρώ-
πης. Συνεπώς, ο ΑΠΟΕΛ θα πρέπει να ιδρώσει 
για να φύγει νικητής από την Πάφο. Δύο ώρες 
αργότερα, το σούπερ παιχνίδι μεταξύ του Άρη 
και της ΑΕΚ, δύο ομάδες που κυνηγούν τον 
τίτλο και παράλληλα να μείνουν εντός τριά-

δας. Με νίκη ο Άρης πλησιάζει την ΑΕΚ στον 
ένα βαθμό, ενώ σε περίπτωση που νικήσουν 
οι Λαρνακείς, ξεφεύγουν 7 βαθμούς από την 
ομάδα της Λεμεσού. Συνεπώς, και εδώ θα 
έχουμε παιχνίδι πολύ καθοριστικό. Ο τρίτος 
αγώνας είναι εξίσου σημαντικός, καθώς ανα-

μετρώνται η Ανόρθωση, που παίζει για το γό-
ητρο και την ιστορία της, με την Ομόνοια. Οι 
Πράσινοι της Λευκωσίας με νίκη θα ευνοη-
θούν από τα άλλα αποτελέσματα και πιθανόν 
να βρεθούν ακόμη και στη 2η θέση.   
8η αγωνιστική 
Όσο σημαντική είναι η 7η αγωνιστική, άλλο 
τόσο είναι και η 8η αγωνιστική. Η Πάφος για 
παράδειγμα φιλοξενεί την Ανόρθωση στην 
Πάφο, η ΑΕΚ την Ομόνοια και ο ΑΠΟΕΛ τον 
Άρη, παιχνίδια που πολύ πιθανόν να φέρουν 
νέες ανακατατάξεις στον βαθμολογικό πίνα-
κα. 

Πάφος fc 
Η Πάφος fc μετά την ήττα από την ΑΕΚ απομα-
κρύνθηκε από την κορυφή εννέα βαθμούς. Οι 
διαθέσιμοι βαθμοί είναι 12, ωστόσο, θεωρεί-
ται εξαιρετικά απίθανο η Πάφος fc να πετύχει 
το 4Χ4 και οι άλλες ομάδες να μην κερδίζουν. 
Βέβαια, κερδίζοντας αρχικά τον ΑΠΟΕΛ και 
ύστερα την Ανόρθωση, τίποτα δεν θα πρέπει 
να θεωρείται απίθανο στη συνέχεια. 
Την ίδια ώρα, η Πάφος με τουλάχιστον δύο νί-
κες ίσως καταφέρει να τερματίσει στην πρώτη 
τριάδα (ή, τετράδα) και εξασφαλίσει ευρωπα-
ϊκό εισιτήριο. 

Τέσσερις ομάδες διεκδικούν τον τίτλο… 
Μάχη και για ένα Ευρωπαϊκό εισιτήριο 

Αδεσμευτος Σάββάτο 13 άπριλιου 2024

Σελίδα 24

Η Πάφος fc μετά την ήττα από την ΑΕΚ απομακρύνθηκε από την κορυφή εννέα βαθμούς. 
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